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W dniu 22 maja 2024 r. o godz. 10:00 w sali narad Urzędu Gminu Będzino odbyła się II Sesja 
IX kadencji Rady Gminy Będzino. Sesja została zwołana w trybie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 
marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. z 2024 r. poz. 609). Radni obradowali zgodnie 
z zaproponowanym porządkiem obrad.  

Obrady rady gminy były transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk. Nagrania obrad są udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie 
internetowej gminy.  

 

 

Pkt. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:08 – 00:01:17 

Sesję poprowadził Przewodniczący Rady Gminy Będzino Pan Andrzej Nożykowski, który 
stwierdził, że na sesji z 15, obecnych jest 14 radnych, co stanowiło o prawomocności 
podejmowanych uchwał, jak również powitał wszystkich obecnych na obradach. 
 

Obecni na rozpoczęciu obrad:  

• Andrzej Nożykowski 
• Tomasz Baczyński 
• Piotr Kołpacki 
• Franciszek Adamiuk 
• Joanna Banaszczak 
• Krystyna Najdzion 
• Marek Giziński 
• Sławomir Bryliński 
• Anna Kowalska 
• Dorota Bedus 
• Andrzej Jóźwiak 
• Eugenia Imbiorowska 
• Wioletta Parol-Żyluk 
• Paweł Hrymnak  

Nieobecni: 

• Łukasz Grudzień 
 

Pkt. 2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:01:18 – 00:03:11 

Proponowany porządek obrad: 

Nagranie video z sesji jest dostępne pod adresem:  
video: https://www.youtube.com/watch?v=fnyrPPrpPkQ  
oraz w Biurze Rady Gminy Będzino 

 

https://www.youtube.com/watch?v=fnyrPPrpPkQ
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1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu: 

a) Protokół nr I/2024 z dn. 07.05.2024 r.  
4. Wolna trybuna. 
5. Podjęcie uchwał: 

a) Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Będzino; 

b) Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
Rady Gminy Będzino; 

c) Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy 
Będzino; 

d) Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie upoważnienia Wiceprzewodniczących Rady 
Gminy Będzino; 

e) Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 
Będzino; 

6. Stan dróg krajowych, wojewódzkich, powiatowych i gminnych oraz zamierzenia 
inwestycyjne w tym zakresie. 

7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Zakładu Komunalnego w Będzinie w 2023 
roku. 

8. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Będzinie za rok 2023. 
9. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka kultury w Będzinie za rok 2023. 
10. Informacja dotycząca działalności organizacji pozarządowych na terenie Gminy 

Będzino. 
11. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji.   
12. Wolne wnioski i zapytania. 
13. Zamknięcie obrad. 

Ustalony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu: 

a) Protokół nr I/2024 z dn. 07.05.2024 r.  
4. Wolna trybuna. 
5. Podjęcie uchwał: 

a) Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Będzino; 

b) Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
Rady Gminy Będzino; 

c) Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy 
Będzino; 

d) Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie upoważnienia Wiceprzewodniczących Rady 
Gminy Będzino; 

e) Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 
Będzino; 

f) Projekt nr 6 – Uchwała w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Będzinie do prowadzenia postępowań oraz wydawania 
decyzji administracyjnych z zakresu świadczenia pomocy materialnej o 
charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Będzino 

6. Stan dróg krajowych, wojewódzkich, powiatowych i gminnych oraz zamierzenia 
inwestycyjne w tym zakresie. 
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7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Zakładu Komunalnego w Będzinie w 2023 
roku. 

8. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Będzinie za rok 2023. 
9. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka kultury w Będzinie za rok 2023. 
10. Informacja dotycząca działalności organizacji pozarządowych na terenie Gminy 

Będzino. 
11. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji.   
12. Wolne wnioski i zapytania. 
13. Zamknięcie obrad. 

 

Głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad: 

ZA: 14 radnych 
Andrzej Nożykowski, Tomasz Baczyński, Piotr Kołpacki, Franciszek Adamiuk, Joanna 
Banaszczak, Krystyna Najdzion, Marek Giziński, Sławomir Bryliński, Anna Kowalska, Dorota 
Bedus, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska, Wioletta Parol-Żyluk, Paweł Hrymnak 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Łukasz Grudzień 
 
Porządek obrad został przyjęty. 

Pkt. 3. Przyjęcie protokołu. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:03:12 – 00:03:53 

a) Protokół nr I/2024 z dn. 07.05.2024 r.  

Nie zgłoszono uwag do protokołu.  

Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu nr I/2024 z dn. 07.05.2024 r.: 

ZA: 14 radnych 
Andrzej Nożykowski, Tomasz Baczyński, Piotr Kołpacki, Franciszek Adamiuk, Joanna 
Banaszczak, Krystyna Najdzion, Marek Giziński, Sławomir Bryliński, Anna Kowalska, Dorota 
Bedus, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska, Wioletta Parol-Żyluk, Paweł Hrymnak 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Łukasz Grudzień 
 
Protokół został przyjęty. 

Pkt. 4. Wolna trybuna. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:03:54 – 00:04:00 

Brak zgłoszeń do wolnej trybuny. 

Pkt. 5. Podjęcie uchwał: 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:04:01 – 00:26:16 
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a) Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Będzino; 
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Nożykowski, 
zaproponował do składu Komisji Rewizyjnej radną Joannę Banaszczak, radnego Franciszka 
Adamiuka, radną Annę Kowalską. Nikt z obecnych radnych nie wniósł sprzeciwu do tych 
kandydatur. Następnie Przewodniczący zapytał kandydatów czy wyrażają zgodę na bycie 
członkami Komisji Rewizyjnej, wszyscy wyrazili taką zgodę. Przewodniczący zarządził 
głosowanie.  

Głosowanie Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy ZA: 
14 radnych 
Andrzej Nożykowski, Tomasz Baczyński, Piotr Kołpacki, Franciszek Adamiuk, Joanna 
Banaszczak, Krystyna Najdzion, Marek Giziński, Sławomir Bryliński, Anna Kowalska, Dorota 
Bedus, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska, Wioletta Parol-Żyluk, Paweł Hrymnak 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Łukasz Grudzień 

Uchwała została podjęta. 

b) Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji Rady Gminy Będzino; 
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Nożykowski, 
zaproponował do składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radną Dorotę Bedus, radnego 
Tomasza Baczyńskiego, radną Krystynę Najdzion. Nikt z obecnych radnych nie wniósł 
sprzeciwu do tych kandydatur. Następnie Przewodniczący zapytał kandydatów czy wyrażają 
zgodę na bycie członkami Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, wszyscy wyrazili taką zgodę. 
Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Głosowanie Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
Rady Gminy Będzino  

ZA: 14 radnych 
Andrzej Nożykowski, Tomasz Baczyński, Piotr Kołpacki, Franciszek Adamiuk, Joanna 
Banaszczak, Krystyna Najdzion, Marek Giziński, Sławomir Bryliński, Anna Kowalska, Dorota 
Bedus, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska, Wioletta Parol-Żyluk, Paweł Hrymnak 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Łukasz Grudzień 

Uchwała została podjęta. 

c) Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy 
Będzino; 
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Nożykowski, 
zaproponował do składu Komisji Infrastruktury technicznej radną Eugenię Imbiorowską, 
radnego Łukasza Grudnia, radną Annę Kowalską. Do składu Komisji Oświatowo – społecznej 
radną Wiolettę Parol-Żyluk, radnego Franciszka Adamiuka, radną Joannę Banaszczak. Do 
składu Komisji Rolnictwa, Przemysłu i Turystyki radnego Piotra Kołpackiego, radnego Marka 
Gizińskiego, radnego Pawła Hrymnaka. Do składu Budżetowo-finansowej radnego Sławomira 
Brylińskiego, radnego Andrzeja Jóźwiaka, radnego Andrzeja Nożykowskiego. Nikt z obecnych 
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radnych nie wniósł sprzeciwu do przedstawionych składów komisji. Następnie Przewodniczący 
zapytał kandydatów czy wyrażają zgodę na bycie członkami proponowanych Komisji, wszyscy 
wyrazili taką zgodę, nieobecny radny Łukasz grudzień wyraził zgodę bezpośrednio do 
Przewodniczącego przed obradami. Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Głosowanie Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy Będzino;  

ZA: 14 radnych 
Andrzej Nożykowski, Tomasz Baczyński, Piotr Kołpacki, Franciszek Adamiuk, Joanna 
Banaszczak, Krystyna Najdzion, Marek Giziński, Sławomir Bryliński, Anna Kowalska, Dorota 
Bedus, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska, Wioletta Parol-Żyluk, Paweł Hrymnak 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Łukasz Grudzień 

Uchwała została podjęta. 

Przerwa 10 minut. 

Po przerwie poszczególne składy Komisji Rady Gminy Będzino przedstawiły Radzie 
Przewodniczących i Wiceprzewodniczących Komisji.  
Komisja Rewizyjna: 
- Przewodnicząca Joanna Banaszczak; 
- Wiceprzewodniczący Franciszek Adamiuk, 
- członek Anna Kowalska. 
Komisja Skarg Wniosków i Petycji: 
- Przewodniczący Tomasz Baczyński; 
- Wiceprzewodniczący Dorota Bedus, 
- członek Krystyna Najdzion. 
Komisja Infrastruktury technicznej: 
- Przewodnicząca Eugenia Imbiorowska; 
- Wiceprzewodniczący Łukasz Grudzień, 
- członek Anna Kowalska. 
Komisja Oświatowo-społeczna: 
- Przewodnicząca Wioletta Parol-Żyluk; 
- Wiceprzewodniczący Franciszek Adamiuk, 
- członek Joanna Banaszczak. 
Komisja Rolnictwa, Przemysłu i Turystyki: 
- Przewodniczący Piotr Kołpacki; 
- Wiceprzewodniczący Paweł Hrymnak, 
- członek Marek Giziński. 
Komisja Budżetowo-finansowa: 
- Przewodniczący Sławomir Bryliński; 
- Wiceprzewodniczący Andrzej Jóźwiak, 
- członek Andrzej Nożykowski. 

d) Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie upoważnienia wiceprzewodniczących 
Rady Gminy Będzino; 
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Nożykowski, Dotyczy on 
upoważnienia Wiceprzewodniczących do wydawania Przewodniczącemu polecenia wyjazdów 
służbowych. W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Głosowanie Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie upoważnienia Wiceprzewodniczących Rady 
Gminy Będzino;  
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ZA: 14 radnych 
Andrzej Nożykowski, Tomasz Baczyński, Piotr Kołpacki, Franciszek Adamiuk, Joanna 
Banaszczak, Krystyna Najdzion, Marek Giziński, Sławomir Bryliński, Anna Kowalska, Dorota 
Bedus, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska, Wioletta Parol-Żyluk, Paweł Hrymnak 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Łukasz Grudzień 

Uchwała została podjęta. 

e) Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 
Będzino; 
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Nożykowski, Dotyczy on 
zgodnie z rozpoczęciem nowej kadencji ustalenia wysokości wynagrodzenia dla Wójta Gminy 
Będzino. W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Głosowanie Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Będzino;  

ZA: 14 radnych 
Andrzej Nożykowski, Tomasz Baczyński, Piotr Kołpacki, Franciszek Adamiuk, Joanna 
Banaszczak, Krystyna Najdzion, Marek Giziński, Sławomir Bryliński, Anna Kowalska, Dorota 
Bedus, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska, Wioletta Parol-Żyluk, Paweł Hrymnak 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Łukasz Grudzień 

Uchwała została podjęta. 

f) Projekt nr 6 – Uchwała w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie do prowadzenia postępowań oraz 
wydawania decyzji administracyjnych z zakresu świadczenia pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 
Gminy Będzino; 
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Wójt Sylwia Halama, projekt dotyczy upoważnienia 
Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie do wydawania decyzji 
administracyjnych związanych z działalnością ośrodka. W związku z brakiem uwag 
Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Głosowanie Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Będzinie do prowadzenia postępowań oraz wydawania decyzji 
administracyjnych z zakresu świadczenia pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 
uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Będzino;  

ZA: 14 radnych 
Andrzej Nożykowski, Tomasz Baczyński, Piotr Kołpacki, Franciszek Adamiuk, Joanna 
Banaszczak, Krystyna Najdzion, Marek Giziński, Sławomir Bryliński, Anna Kowalska, Dorota 
Bedus, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska, Wioletta Parol-Żyluk, Paweł Hrymnak 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Łukasz Grudzień 
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Uchwała została podjęta. 

Przerwa 20 minut. 

Pkt. 6. Stan dróg krajowych, wojewódzkich, powiatowych i 
gminnych oraz zamierzenia inwestycyjne w tym zakresie. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:27:12– 01:44:21 

Do udziału z obradach zaproszony został Pan Mieczysław Zwoliński, Dyrektor 
Powiatowego Zarządu Dróg Powiatowych w Koszalinie. Przedstawił on inwestycje 
zakończone i zaplanowane do zrealizowania w zakresie kompetencji dróg powiatowych. 
Po przedstawieniu informacji, Radni zadawali pytania. Treść wypowiedzi w transkrypcji.   
Głos zabierali radni: Tomasz Baczyński, Eugenia Imbiorowska, Joanna Banaszczak, 
Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, Krystyna Najdzion, Paweł Hrymnak. Pani Wójt 
Sylwia Halama podziękowała bardzo za współpracę na linii Dyrektorem PZD Panem 
Mieczysławem Zwolińskim i Starostą Powiatowym, a Gminą Będzino. 
Na obrady nie dotarł przedstawiciel dróg krajowych ini wojewódzkich znajdujących się na 
terenie Gminy Będzino. W temacie dróg gminnych Sprawozdanie przedstawił Pan Jakub 
Stanula, zastępca Kierownika Gminnego Zakładu Komunalnego oraz Pani Wójt Sylwia 
Halama. Głos zabrali Radni: Tomasz Baczyński, Franciszek Adamiuk, Krystyna Najdzion, 
Andrzej Józwiak, Sławomir Bryliński, Anna Kowalska, Joanna Banaszczak, Piotr Kołpacki, 
Wioletta Parol-Żyluk, Andrzej Nożykowski. Pełna treść wypowiedzi znajduje się w 
transkrypcji. 

Pkt. 7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Zakładu 
Komunalnego w Będzinie w roku 2023. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 01:44:37 – 02:20:24 

Sprawozdanie częściowo w temacie drogownictwa zostało przedstawione przez Pana 
Jakuba Stanulę w punkcie 6 obrad.  
Resztę sprawozdania przedstawił Pan Andrzej Nowak, Kierownik Gminnego Zakładu 
Komunalnego w Będzinie. Omówił on zakres działalności Zakładu w przedmiocie 
gospodarki komunalnej dotyczącej zaopatrywania w wodę i ścieki mieszkańców gminy, 
pełna wypowiedź w transkrypcji a sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. Głos 
zabrał radny Sławomir Bryliński.  

Przerwa 10 minut. 

Pkt. 8. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Gminnej w 
Będzinie za rok 2023. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:20:30 – 02:27:29  

Sprawozdanie przedstawiła Pani Natalia Jastrzębska Dyrektor Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Będzinie, pełna wypowiedź w transkrypcji a sprawozdanie stanowi załącznik 
do protokołu.  

Pkt. 9. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w 
Będzinie za rok 2023. 
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~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:27:30 – 03:00:04 

Sprawozdanie przedstawiła Pani Natalia Jastrzębska Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury 
w Będzinie, pełna wypowiedź w transkrypcji a sprawozdanie stanowi załącznik do 
protokołu. Głos zabrali radni: Tomasz Baczyński, Krystyna Najdzion, Franciszek Adamiuk, 
Joanna Banaszczak, Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki. 

Pkt. 10. Informacja dotycząca działalności organizacji 
pozarządowych na terenie Gminy Będzino. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:00:10 – 03:11:15 

Informację o działalności organizacji pozarządowych na terenie Gminy przedstawił pan 
Jan Jaczewski, inspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych. Głos zabrali Radni: 
Sławomir Bryliński, Paweł Hrymnak oraz Pani Wójt Sylwia Halama. Pełne wypowiedzi 
znajdują się w transkrypcji a informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Pkt. 11. Informacja Wójta z działalności między sesjami i 
odpowiedzi na pytania z ostatniej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:11:16 – 03:20:09 

Informację przedstawiła Pani Wójt Sylwia Halama. Stanowi załącznik do protokołu. 
Głos zabrał Pan Robert Suszczak, nowy Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Będzinie. 

Pkt. 12. Wolne wnioski i zapytania. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:20:10 – 03:21:38 

 W wolnych wnioskach głos zabrał tylko Pan Radny Tomasz Baczyński, dziękując Pani 
Wójt oraz Pani Urszuli Bakalarz, inspektorowi ds. inwestycji gminnych za pomoc i 
zaangażowanie okazywane w codziennej pracy.  

Pkt. 13. Zamknięcie obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:21:39 – 03:22:34 

Przewodniczący poinformował, iż III sesja IX kadencji odbędzie się jeszcze w poniedziałek 27 
maja, tematem będzie działalność organizacji pozarządowych, Ład, porządek i bezpieczeństwo 
oraz ochrona PPOŻ na terenie Gminy Będzino. Po wyczerpaniu porządku obrad 
Przewodniczący zamyka obrady.  

Pełne wypowiedzi znajdują się w transkrypcji załączonej do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Będzino Andrzej Nożykowski 

Przygotowała: Magdalena Kustra 

Data przyjęcia protokołu: 26.06.2024 r.



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę państwa o uwagę. Rozpoczynamy obrady drugiej sesji, dziewiątej kadencji, witam na dzisiejszej 
wszystkich radnych, jednocześnie stwierdzam, że dzisiejsza sesja jest prawomocna, jest 14 radnych, 1 
radny jest nieobecny, ale jest usprawiedliwiony w związku z wyjazdem. Witam na dzisiejszej sesji panią 
Wójt witam, jest obecna z nami też pani skarbnik Anetta Tomala-Gajec, witam kierownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej, pana Roberta Suszczaka, jego pierwsza sesja z nami, witam kierownika 
oraz zastępcę Zakładu Gospodarki Komunalnej, Zakładu Komunalnego w Będzinie pana Andrzeja 
Nowaka i pana Jakuba Stanulę, no jest też wśród nas, czuwa tutaj pan radca prawny, pan Sebastian 
Owczarzak. Proszę państwa, jak już mówię, stwierdziłem prawomocność naszej dzisiejszej sesji, mamy 
pkt 2 porządek obrad i wnioski do porządku obrad. I tutaj mam informację, że pani wójt chciała zgłosić 
dodatkową uchwałę. Bardzo proszę, oddaję głos. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Dzień dobry państwu, Panie Przewodniczący, wysoka Rado, proszę o wprowadzenie do porządku obrad 
uchwały w sprawie upoważnienia kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie do 
prowadzenia postępowań oraz wydawania decyzji administracyjnych z zakresu świadczenia pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Będzina. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuje. Czy ktoś z państwa jeszcze ma jakieś uwagi, propozycje do porządku obrad? 

Jeśli nie ma, to proszę państwa, uchwałę dodatkowo wprowadzoną. Wprowadzimy ją w pkt 5 jako 
podpunkt f. I to będzie ta dodatkowa uchwała. Tutaj w tym porządku natomiast pozostałe pozostaje 
projekt porządku zostaje bez zmian. Bardzo proszę o przegłosowanie, kto z państwa jest za przyjęciem 
proponowanego porządku, z dodatkową tą wprowadzoną uchwałą. Bardzo proszę. 

Widzę zmiana grafiki. Także. Głosowało 14 radnych, 14 radnych za przyjęciem porządku obrad 
stwierdzam, że porządek obrad został przyjęty. Mamy pkt 3 przyjęcie protokołu z ostatniej sesji, czyli z 
pierwszej sesji 7 maja 2024 roku. Czy ktoś z państwa ma jakieś uwagi do protokołu? 

Jeśli nie ma, to przystępujemy do głosowania. Proszę oddać głos, po prostu przyjmujemy protokół z 
ostatniej sesji, 

Dziękuję. Głosowało 14 radnych, 14 głosów za przyjęciem protokołu. Stwierdzam, że protokół został 
przyjęty pkt 4. Wolna trybuna. Nie ma informacji, że ktoś się zgłosił do wolnej trybuny. W związku z 
tym przechodzimy do kolejnego punktu i jesteśmy w pkt 5. Podjęcie uchwał. I jako pierwsza uchwała w 
sprawie powołania Komisji Rewizyjnej. I proszę państwa, tutaj jest propozycja, aby w Komisji 
Rewizyjnej były następujące osoby pani Joanna Banaszczak, pan Franciszek Adamiuk i pani Anna 
Kowalska ja bardzo proszę, aby, żebyście państwo wyrazili zgodę, czy jesteście za tym członkami tej 
komisji. Bardzo proszę pani Banaszczak mikrofon, proszę, 

Joanna Banaszczak (Radna)  
Wyrażam zgodę. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Pan Franciszek Adamiuk, proszę, mikrofon, włączać, jak wypowiadać się, bo nie. 

Franciszek Adamiuk (Radny)  
Wyrażam. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję i pani Ania Kowalska. 



Anna Kowalska (Radna)  
Tak, wyrażam. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Pytanie też, czy ktoś z państwa ma jakieś uwagi? Czy inne propozycje. Jeśli nie ma, to proszę państwa, 
przegłosujemy skład komisji rewizyjnej, natomiast później, po wyborze wszystkich komisji, ja ogłoszę 
przerwę, abyście państwo w poszczególnych komisjach się ukonstytuowali, kto jest przewodniczącym, 
kto zastępcą, to już po wyborze tych wszystkich komisji, także proszę państwa, głosujemy w sprawie 
powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Będzinie w składzie Joanna Banaszczak, Franciszek 
Adamiuk, Anna Kowalska. Kto jest za ten, proszę oddać głos, aby taki był skład Komisji Rewizyjnej. 
Dziękuję. Głosowało 14 radnych, 14 głosów za przyjęciem uchwały. Stwierdzam, że uchwała została 
podjęta. I projekt uchwały jako uchwała druga projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji Rady Gminy w Będzinie i tutaj jest propozycja, aby w skład tej komisji weszły 
następujące osoby. Pan Tomasz Baczyński, pani Anna, przepraszam, Dorota Bedus i pani Krystyna 
Najdzion. Czy ktoś z państwa ma jakieś uwagi do składu proponowanego? Czy inne propozycje, jeśli nie 
ma, bardzo proszę o wyrażenie zgody. Czy chcecie państwo być w tej komisji, proszę pan Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Wyrażam zgodę. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Pani Dorota. 

Dorota Bedus (Radna)  
Wyrażam zgodę. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna)  
Wyrażam zgodę. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Przystępujemy do głosowania w sprawie powołania, składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
Rady Gminy w Będzinie w składzie pan Tomasz Baczyński, pani Dorota Bedus, pani Krystyna Najdzion, 
bardzo proszę o oddanie głosu w sprawie tej uchwały. Dziękuję. Głosowało 14 radnych, 14 głosów za 
przyjęciem uchwały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta i skład komisji wybrany. I przechodzimy, 
proszę państwa, do uchwały nr 3 i tutaj mamy do powołania 4 komisje stałe. 

Funkcjonujące w naszej Radzie Gminy, to jest tak Komisja Infrastruktury technicznej, Komisja 
Oświatowo - społeczna, Komisja Rolnictwa i przemysłu i Komisja Budżetowo - finansowa. 

Tu głosowanie będziemy robili jednocześnie na wszystkie 4 komisje. Niemniej jednak bardzo proszę, 
propozycja jest taka, aby w Komisji Infrastruktury technicznej była w składzie. Pani Eugenia 
Imbiorowska, pani Anna Kowalska i pan Łukasz Grudzień. 

Proszę, czy pani Imbiorowska wyraża zgodę? 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Tak, wyrażam. 



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, czy pani Anna Kowalska? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Wyrażam. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Wcześniej rozmawiałem z panem Grudniem, który jest nieobecny, on też wyraża zgodę, aby 
być w tej komisji. Także skład komisji zaproponowany państwu to jest Imbiorowska, Anna Kowalska i 
Łukasz Grudzień. Kolejna Komisja Oświatowo-społeczna. I tutaj jest propozycja pani Wioletta Parol-
Żyluk, pan Franciszek Adamiuk i pani Joanna Banaszczak. Czy pani Wioletta wyraża zgodę? 

Wioletta Parol-Żyluk (Radna)  
Wyrażam zgodę. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, pan Franciszek Adamiuk? 

Franciszek Adamiuk (Radny)  
Wyrażam. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, pani Anna Banaszczak? 

Joanna Banaszczak (Radna)  
Wyrażam zgodę. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Czyli skład Komisji Oświatowo-społecznej. W projekcie mamy Wiolettę Parol-Żyluk, 
Franciszek Adamiuk, Joanna Banaszczak. Teraz Komisja Rolnictwa i przemysłu i tutaj jest propozycja 
składu pan Piotr Kołpacki, pan Hrymnak Paweł i Marek Giziński czy wyrażają Panowie zgodę. 
Przypominam, że do mikrofonu żebyśmy mówili pan Paweł Hrymnak już wyraził zgodę, także i pan 
Marek Giziński bardzo proszę. 

Marek Giziński (Radny)  
Wyrażam zgodę. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, czy są inne jakieś propozycje, czy Jeśli nie ma to proponowany skład Komisji Rolnictwa i 
przemysłu, pan Piotr Kołpacki, Paweł Hrymnak i Marek Giziński i Komisja Budżetowo-finansowa i tutaj 
jest propozycja składu pan Sławomir Bryliński, Andrzej Jóźwiak i Andrzej Nożykowski. Czy pan 
Bryliński wyraża zgodę? 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Tak, wyrażam zgodę. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Czy pan Jóźwiak wyraża zgodę? 

Andrzej Jóźwiak (Radny)  
Wyrażam zgodę. 



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, ja też wyrażam zgodę, czy są jakieś inne jeszcze propozycje? 

Jeśli nie ma to skład Komisji Budżetowo-finansowej. Sławomir Bryliński, Andrzej Nożykowski, Andrzej 
Jóźwiak i proszę państwa, w uchwale, tak jak w powołaniu tych stałych komisji, głosujemy za 
powołaniem komisji, składach, jakie tutaj państwo informacji już otrzymali i wszyscy członkowie 
wyrazili zgodę na uczestnictwo w tych komisjach. Bardzo proszę, oddajemy w sprawie tej uchwały 
wyboru tych stałych. 12 głosów za przyjęciem tej uchwały stwierdzam, że uchwała została podjęta. No i 
tak jak mówiliśmy, ja ogłoszę teraz 10 minut przerwy i bardzo proszę, aby komisje się ukonstytuowały, 
poszczególne komisje i wybrały przewodniczącego, ewentualnie zastępcę  

Przerwa 10 min 
Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Wznawiamy obrady, bardzo proszę, Komisja Rewizyjna będę prosił, aby głos zabierał przewodniczący 
wybrany albo przewodnicząca oczywiście. 

Joanna Banaszczak (Radna)  
Protokół z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Będzino w dniu 22 maja 2024 roku. W 
pierwszym posiedzeniu komisji udział wzięli jej nowo wybrani członkowie. Wg załączonej listy 
obecności. Komisja zebrała się w celu wyboru przewodniczącego oraz zastępcy przewodniczącego. 

Na przewodniczącego komisji w głosowaniu jawnym wybrano Joannę Banaszczak na zastępcę 
przewodniczącego komisji, w głosowaniu jawnym wybrano Franciszka Adamiuka, prowadzący 
posiedzenie, Joanna Banaszczak i lista obecności podpisana przez członków. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję bardzo, bardzo proszę przewodniczącego bądź przewodniczącą komisji skarg i wniosków? 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję bardzo. Protokół z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Będzino w 
dniu 22 maj 2024. W pierwszym posiedzeniu komisji udział wzięli i nowo wybrani członkowie wg 
załączonej listy obecności. Komisja zebrała się w celu wyboru przewodniczącego oraz zastępcy 
przewodniczącego. Na Przewodniczącego Komisji wybrano Tomasza Baczyńskiego głosy za 3, przeciw 
0, wstrzymało się 0 na zastępcy przewodniczącego komisji w głosowaniu jawnym wybrano panią Dorotę 
Bedus głosy za 3, przeciw 0, wstrzymało się 0. Na tym na tym posiedzeniu zamknięto prowadzący 
posiedzenia. Pani Krystyna Najdzion członek, jest załączona lista obecności podpisana przez wszystkich 
członków. Dziękuje. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję bardzo. Bardzo proszę przewodniczącą Komisji Infrastruktury technicznej lub 
przewodniczącego.  

Ale już widzę mikrofon łapie przewodnicząca. 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Protokół z posiedzenia Komisji Infrastruktury technicznej Rady Gminy Będzino w dniu 22 maja 2024 
roku. W pierwszym posiedzeniu komisji. Udział wzięli nowo wybrani członkowie wg załączonej listy 
obecności komisja zebrała się w celu wyboru przewodniczącego oraz zastępcy przewodniczącego komisji 
na przewodniczącego komisji w głosowaniu jawnym wybrano Eugenia Imbiorowska, głosy za 2 
powstrzymało się 0, na zastępcę przewodniczącego komisji w głosowaniu jawnym wybrano Łukasz 



Grudzień, on jest nieobecny na tę chwilę, ale wyraził zgodę przed sesją głosy za 2, przeciw 0, wstrzymało 
się 0. Na tym posiedzenie zamknięto, prowadzący posiedzenie Eugenia Imbiorowska i lista obecności 
załączona na protokole. Dziękuję, bardzo. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, bardzo proszę przewodniczącego bądź przewodniczącą Komisji Oświatowo-społecznej. 

Wioletta Parol-Żyluk (Radna)  
Protokół z posiedzenia Komisji Oświatowo-społecznej Rady Gminy Będzino w dniu 22 maja 2024. W 
pierwszym posiedzeniu komisji udział wzięli jej nowo wybrani członkowie wg listy obecności komisja 
zebrała się w celu wyboru przewodniczącego oraz zastępcy przewodniczącego komisji. Na 
przewodniczącą komisji w głosowaniu jawnym wybrano Wiolettę Parol-Żyluk głosy za 3, przeciw 0, 
wstrzymało się 0. Na zastępcę przewodniczącego komisji w głosowaniu jawnym wybrano Franciszek 
Adamiuk głosy 3, przeciw 0, wstrzymało się 0. Na tym posiedzenie zamknięto prowadzący posiedzenie 
Wioletta Parol-Żyluk. W załączeniu lista obecności wszystkich członków. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Mamy tutaj kolejną komisję, proszę państwa, wcześniej czytałem, że jest to Komisja Rolnictwa 
i Przemysłu, tutaj kolega radny też zwrócił uwagę, bo istotnie w statucie mamy zapisano, że jest to 
Komisja Rolnictwa, Przemysłu i Turystyki i w związku z tym taka jest pełna nazwa tejże komisji i bardzo 
proszę, tu nie mam wątpliwości, że ktoś z przewodniczącym, bo 3 panów jest w tej komisji. Bardzo 
proszę. 

Piotr Kołpacki (Radny)  
Dziękuję. Protokół z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Przemysłu i Turystyki Rady Gminy Będzino w dniu 
22 maja 2024 roku. W pierwszym posiedzeniu komisji udział wzięli jej nowo wybrani członkowie wg 
załączonej listy obecności komisja zebrała się w celu wyboru przewodniczącego oraz zastępcy 
przewodniczącego komisji na przewodniczącego komisji w głosowaniu jawnym wybrano Piotra 
Kołpackiego głosy za 2, wstrzymał się 1 głos. Na zastępcę przewodniczącego komisji w głosowaniu 
jawnym wybrano Pawła Hrymnaka, głosy za 2, wstrzymał się 1 głos. Na tym posiedzenie zamknięto, 
prowadzący posiedzenie Piotr Kołpacki listę obecności, Piotr Kołpacki, Giziński Marek i Hrymnak 
Paweł. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję i bardzo proszę. Przewodniczącego Komisji Budżetowo-finansowej. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Protokół z posiedzenia Komisji Budżetowo-finansowej Rady Gminy Będzino w dniu 22 maja 2024 roku. 
W pierwszym posiedzeniu komisji udział wzięli jej nowo wybrani członkowie wg załączonej listy 
obecności komisja zebrała się w celu wyboru przewodniczącego oraz zastępcy przewodniczącego komisji 
na przewodniczącego komisji. W głosowaniu jawnym wybrano Sławomira Brylińskiego głosy za 3, 
przeciw 0, wstrzymało się 0. Na zastępcę, przewodniczącego komisji w głosowaniu jawnym wybrano 
pana Andrzeja Jóźwiaka głosy za 3, przeciw 0, wstrzymało się 0. Na tym posiedzenie zamknięto. 
Prowadzący posiedzenie Bryliński Sławomir. W załączeniu podpisana lista obecności. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Także. Ba, był konstytuowane komisje i tak jak zapowiadaliśmy na jutro, jest wspólne 
posiedzenie komisji. Taka ostateczna propozycja byłaby na spotkanie, aby odbyło się na godzinę ósmą. 
Także czy to państwu odpowiada? Jeżeli tak, to jutro się spotykamy na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Proszę państwa, przechodzimy do kolejnej uchwały w sprawie upoważnienia wiceprzewodniczących 



Rady Gminy Będzino. I tutaj mamy uchwałę proszę państwa, chodzi o to, że wiceprzewodniczący, aby 
mają upoważnienie do tego, że podczas wystawania poleceń służbowych dla przewodniczącego, żeby nie 
było, to że sam sobie robię. Ja przeczytam tą całą uchwałę, żeby nie było wątpliwości. W sprawie 
upoważnienia wiceprzewodniczących Rady Gminy Będzino, Rada Gminy Będzino uchwala, co 
następuje. Upoważnia się wiceprzewodniczącą Rady Gminy w Będzinie panią Krystynę Najdzion, a w 
razie nieobecności wiceprzewodniczącego Rady Gminy w Będzinie radnego Andrzeja Jóźwiaka do 
wystawienia poleceń wyjazdów służbowych dla przewodniczącego Rady Gminy w Będzinie. § 2. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Czy ktoś z państwa to ma jakieś pytania? Czy Jest to 
formalne, takie. Także, bardzo proszę. Przystępujemy do głosowania, proszę o oddanie głosu w sprawie 
uchwały. Dziękuję. Głosowało 14 radnych, 14 głosów za podjęciem uchwały. Stwierdzam, że uchwała 
została podjęta, proszę państwa i mamy kolejną uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta 
Gminy Będzino. Jak państwo wiecie, pani wójt zakończyła poprzednią kadencję 30 kwietnia, w zasadzie 
była do 7 maja, do zaprzysiężenia ponownego. No i na tę chwilę jest obowiązek ustalenia, no poborów i 
płacy dla wójta, wykonywania obowiązków. I tutaj, proszę państwa, jest też w gestii przewodniczącego, 
aby takie propozycje złożyć. Ja, proszę państwa, proponuję, aby to wynagrodzenie było adekwatne do 
tego, jak swoje obowiązki pani wójt wykonuje. Mieliśmy okazję się przekonać przez blisko 2 lata, kiedy 
była pełniącą obowiązki wójta, później po wyborach jako wójt już Gminy Będzino, działała też bez 
zastępcy. Także te wszystkie obowiązki musiała spełniać, wykonywała to wzorowo. Uważam, że gmina 
ożyła, ruszyło wiele inwestycji i myślę, że zasługuje na wynagrodzenie, które tu państwu zaproponuje, a 
jest to wynagrodzenie zasadnicze 10 250 zł, dodatek funkcyjny 3150 zł i tutaj w zasadzie dodatek 
specjalny, który tutaj jest niejako obowiązkowo dodatek specjalny to jest 30% wynagrodzenia 
zasadniczego z premią. To daje nam 4020 zł. Nie podejmuje Rada Gminy decyzji co do dodatku 
stażowego, bo to wynika z kodeksu pracy i lat przepracowanych. Niemniej jednak dodatek stażowy bez 
względu na lata pracy, nie może być wyższe jak 20%. Czy ktoś z państwa ma jakieś inne propozycje? 
Czy uwagi do tej uchwały? Bardzo proszę. Jeśli nie ma, to przystępujemy do głosowania, proszę o 
oddanie głosu. W uchwale w sprawie ustalenia poborów dla Wójta Gminy Będzino. Dziękuję. Głosowało 
14 radnych, 14 głosów za podjęciem uchwały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta i proszę państwa, 
mamy tą uchwałę dodatkową, o którą wnosiła pani wójt. Jako dodatkowe wprowadzono w sprawie 
upoważnienia kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie do prowadzenia 
postępowań oraz wydawania decyzji administracyjnych w zakresie świadczenia pomocy materialnej o 
charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Będzino. Bardzo proszę, oddaję głos 
pani wójt. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Szanowni Państwo. Zgodnie z brzmieniem ust. 2, art. 90 m ustawy o systemie oświaty Rada Gminy może 
upoważnić kierownika ośrodka pomocy społecznej do prowadzenia postępowania w sprawie 
przyznawania świadczeń. W związku z faktem, że przedmiotowe przyznawania świadczeń związane jest 
z przeprowadzeniem postępowania zakończonego decyzją, to konieczne jest upoważnienie do 
prowadzenia postępowań i wydawania decyzji administracyjnych. I w związku z tym, iż to świadczenia 
przyznawane uczniom z zakresu pomocy społecznej, pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 
uczniów. Całe postępowanie prowadzone jest przez ośrodek pomocy społecznej. Zasadne jest, aby 
kierownika pomocy społecznej upoważnić do wydawania tych decyzji w imieniu Wójta Gminy Będzino, 
w związku z czym podjęcie tej uchwały jest zasadne. I proszę, wysoką, radę o jej zatwierdzenie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Bardzo proszę, czy ktoś jakieś pytania do tej uchwały, wątpliwości. Jeśli nie ma, proszę o 
oddanie głosu. 

Dziękuj głosowało 14 radnych, 14 głosów za przyjęciem uchwały, stwierdzam, że uchwała została 
podjęta. 



Punkt 6. Stan dróg krajowych, wojewódzkich, powiatowych i gminnych. Pani Magdo w zaproszeniu 
pisaliśmy ze punkt omawiany będzie, chyba że to gdzieś około 11, 30. Dlatego też ja w tej chwili ogłoszę 
przerwę, natomiast nie będziemy czekali do 11. 30, tylko wcześniej zaczniemy i omówimy po prostu 
wcześniej drogi gminne, nie jest tu kierownik Zakładu Komunalnego i zastępca. Tak, żebyśmy wcześniej 
ewentualnie to odczytali do 11. 30. Jeżeli nie, to już przy okazji o tych powiatowych, a przynajmniej pani 
wójt na pewno nam przedstawi, jakie są zamierzenia co do dróg powiatowych. Też, bo takie konsultacje 
wiem, że prowadzi także na razie. Dziękuję, ogłaszam, przerwę. 

Przerwa 20 min. 
Proszę państwa, proszę o uwagę. Wracamy po przerwie do obrad drugiej sesji Rady Gminy mamy pkt 6. 
Stan dróg krajowych, wojewódzkich, powiatowych, gminnych oraz zamierzenia inwestycyjne w tym 
zakresie. Witam na naszej sesji dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg pana Mieczysława Zwolińskiego. 
Bardzo dziękuję za przybycie. Także wszystko, co w powiecie, na powiatowych drogach naszych, to się 
dowiemy, przynajmniej, co się ma dziać, bo dzieje się też dużo, także i tak myślę, że chyba od tych dróg 
powiatowych na tą chwilę zaczniemy, bo oddamy głos chyba panu dyrektorowi, żeby przedstawił nam 
tutaj, co aktualnie się dzieje i jakie zamierzenia są planowane. W połączeniu tutaj myślę, że i z opinią 
pani wójt w tej sprawie i będzie można zabierać głos, zadawać pytania też, a później przejdziemy do dróg 
tych pozostałych. Bardzo proszę, oddaję głos panu dyrektorowi. 

Mieczysław Zwoliński (Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie)  
Dzień dobry państwu. Pani wójt, Panie Przewodniczący, wysoka Rado, Szanowni goście, proszę państwa, 
dziękuję serdecznie za zaproszenie na to spotkanie i proszę, nigdy się nie obawiać, zapraszać, bo wasze 
oczy są moimi oczami, ja zawsze korzystam z waszych doświadczeń i z waszych uwag. Ponieważ mamy 
około 500 km dróg, rozległym na całym powiecie. Nie jesteśmy wszystkiego w stanie sami z patrolować, 
więc niejednokrotnie, a nawet jeżeli patrolujemy to z samochodu i też wszystkiego nie widzimy, albo nie 
widzimy tego tak jak państwo widzicie, to. Więc rozpocznę od roku bieżącego, poprzedniego, co żeśmy 
ewentualnie z grubsza robili, bo wszystkiego nie powiem, bo różnych rzeczy było wiele. Jak państwo 
zauważyliście przebudowaliśmy drogę od rzeki czerwonej poprzez Kiszkowo w kierunku Gąsek i ten 
temat od Dworka, od drogi 11 do dworka jest w gminie zamknięty. Tamta część już jest zamknięta, Łasin, 
Łopienica jest zamknięta, to zbliżamy się w tym kierunku, a później powiem, o czym ten. Zrobiliśmy też 
powierzchniówkę w Popowie Wierzchominie. Ta droga już była przebudowana kiedyś, ale jej stan już po 
wybudowaniu wiatraków. No był taki, że trzeba było podjąć jakąś decyzję, żeby ją zabezpieczyć na 
przyszłość. Takie zabezpieczenie pozwoli tej drodze przetrwać następne 10 lat i można być spokojne, że 
tam ubytki się nie pojawią. W Wierzchominie też żeśmy robili kawałeczek chodniczka, pobocze przejście 
dla pieszych takie rzeczy wspólnie z radą sołecką, żeśmy wykonali tam. Także Wierzchomino już jest tak 
troszeczkę obrobione zostało jeszcze tam. Mam nadzieję, że mieszkańcy jeszcze będą chcieli zrobić tam 
to pobocze w dalszej części, ale ono nie jest aż tak wymagające, dlatego, że zabudowa w tej części dalszej 
jest bardzo rozproszona, więc może to chwilę poczekać, ponieważ są jakby pilniejsze, pilniejsze potrzeby. 
To tak pokrótce, co żeśmy robili w tamtym roku. Ja może wszystkiego nie pamiętam, bo w tamtym roku 
mieliśmy tak dużo zadań, że ja nie jestem w stanie wszystkich pamiętać, a specjalnie się nie 
przygotowywałem na to spotkanie, tak, żeby od punktu do punktu każdą dziurę państwu tutaj 
wyspecyfikować, bardziej chciałem się skupić na tym, co będziemy robić. Powiem o od najważniejszej 
rzeczy. Rozpoczęliśmy projekt tych opracowanie projektu technicznego na przebudowę drogi Będzino 
Sarbinowo. Dokumentacja jest już zlecona. Wygrywa, nie pamiętam, jaka firma, ale to firma ze Stargardu 
za kwotę około 350 000 zł będzie to projekt drogi Z Powiatowej Z, czyli droga musi mieć odpowiedni 
standard, czy będzie to droga szerokości 6 m z poboczami 70 centymetrowymi. W projekcie ma być 
zawarty ciąg pieszo-rowerowy. Jak będzie przebiegał, trudno mi powiedzieć, jak będzie koncepcja, 
ponieważ nie chcieliśmy narzucać projektantowi, jak będzie przebiegał, bo nie chcieliśmy wchodzić w 
grunty prywatne, a tam jest bardzo dużo do zrobienia. To jest bardzo trudny projekt do zrobienia samej 



drogi, nie, ale tej ścieżki rowerowej, a robienie tej drogi bez ścieżki rowerowej tak trochę nie przystoi na 
ówczesne czasy i będzie ta ścieżka w części przylegała do drogi, w części będzie oddalona. Siłą rzeczy 
przechodzimy przez rzekę czerwoną, więc tu będą duże problemy, trzeba będzie wybudować kładkę, 
zmierzyć się z gazownią, bo tam jest rura wysokiego ciśnienia. Trzeba się będzie zmierzyć z Wodami 
Polskimi, z koleją. Także, ten projekt jest bardzo trudny, bardzo trudny czas realizacji tego projektu. Od 
teraz już chyba rok, jest rok, może miesiąc i w tym okresie można się spodziewać już tego projektu. Jeżeli 
będzie zrobiony. Ponieważ moje doświadczenie jest takie, że nie lubię zlecać projektów, strasznie nie 
lubię zlecać projektów, wolę je robić sam, ponieważ takie doświadczenie, gdzie wykonawca dostał na 
wstępie jako gratis, dostał decyzję środowiskową. I tak nie zrobił projektu, jeszcze się sądził. 
Odszkodowanie, ponieważ wymyślał różne rzeczy po. No bo nie zrobił i tyle. Także ten projekt jest w 
opracowaniu, drugi projekt, który opracowujemy, to już opracowujemy sami, biegnie po gruntach 
prywatnych, staramy się przejąć te grunty. Nie wszyscy zdają sobie sprawę z tego, jaka jest technika 
przejmowania tych dróg. Ponieważ ustawa kompetencyjna mówi, że jeżeli droga była wybudowana przed 
89 rokiem, wtedy, kiedy się tworzyły powiaty, to grunty należą do powiatu za odszkodowaniem, z tym, 
że odszkodowanie było płacone na wniosek właściciela gruntów do 2005 roku, po 2005 roku 
odszkodowanie przypada, ale grunty pozostają we władaniu drogi, więc zachodzi taki mechanizm, że 
nawet jeżeli gdzieś wewnętrznie czuje się krzywdę tego człowieka, który musi oddać te grunty, to nie ma 
możliwości jemu zapłacić. Ponieważ ustawa mówi wprost, że odszkodowanie była płacone na wniosek po 
tym terminie odszkodowanie przypada, no i taką procedurę wdrożyliśmy w 2 przypadkach, w 2 
przypadkach do 6 właścicieli i sprawa jest u Wojewody. Będziemy, tam o tyle jest łatwiej, że już ktoś 
wydzielił działki pod drogę, pod drogę wtedy jest dużo łatwiej, bo nie trzeba tego wydzielać z urzędu i 
będziemy musieli udowodnić Wojewodzie, że robiliśmy nakłady na tą drogę przed 98 rokiem i 
Wojewoda wyda decyzję komunizacyjną i te grunty przejdą, przejdą po drogę, ale proces jest długi, może 
trwać nawet 2-3 lata. Więc staramy się, staramy dotrzeć do tych właścicieli, do których można i można 
ich przekonać. Że czy to wcześniej, czy później, to ten mechanizm nastąpi. Mechanizm nastąpi i co 
najmniej w 4 przypadkach albo w 5 udało nam się to zrobić, nawet w miejscach, gdzie działki nie były 
wydzielone pod drogę, a nie był, nie było tam prac geodezyjnych prowadzonych, więc zrobiliśmy tak za 
obopólną zgodą. Rozgraniczenie i wtedy ustala się nową granicę i w pod chyba Jedynka i dwójka to 
chyba są zabudowania. Udało nam się to przeprowadzić Smolne 1,2, chyba jeżeli dobrze pamiętam, udało 
nam się to przeprowadzić. To rozgraniczenie, projekt jest, myślę, że na ukończeniu, w przeciągu 2 
miesięcy będzie na ukończeniu, bo sytuacja jest już wrysowana i ten problem jest, aczkolwiek nie będzie 
to droga powiatowa, tylko to będzie droga Lk, czyli lokalna, ponieważ tam będą przewężenia nawet do 
3,5 m. W niektórych miejscach będzie 5,5 m, a w niektórych będzie 3,5 m. I będą takie przewężenia, 
ponieważ rozporządzenie narzuca na nas ramy wybudowania szerokości tych dróg, w związku z tym 
musimy ustalać te klasy drogi. To tak naprawdę dla użytkowanie użytkownika nic nie znaczy, czy to jest 
ZK, czy Lk, tylko tyle, że nie dostaniemy dofinansowania na drogę, która jest nie ma parametrów drogi Z 
ma przewężenie, nie ma parametrów, to nie dostaniemy dofinansowania, jeżeli napiszemy z l, to wtedy 
dostaniemy dofinansowanie i będziemy to realizować. Mam nadzieję, że się pojawią nabory i będziemy, 
będziemy to realizować, to zadanie. No bo to jest jedyna chyba droga tu, w tej części powiatu, która mi 
stwarza tak duże trudności w utrzymaniu, także jeżeli państwo nieraz na mnie naskakujecie, że tam nie 
robię, ja bym chciał naprawdę zrobić, ale to trzeba mieć siły, możliwości i finanse. Tyle na temat tej 
drogi, co my tutaj jeszcze planujemy. Co my jeszcze planujemy? W Strzeżenicy planuje postawić 
radarowy wyświetlacz prędkości. Jeżeli nie zda to egzaminu, to się zastanawiam, czy nie zrobić jeszcze 1 
progu albo 2. Straszny opór jest na Mścicach na progu, ludzie psioczą, ale ja już nie dawałem rady 
utrzymywać skrzyżowania, czyli lewoskrętu przed Biedronką. To jest moja determinacja, że muszę to 
zrobić, ponieważ nie było tygodnia, żeby te elementy, które tam były plastikowe, nie były wywalone, 
znaki nie były pościnane, więc trzeba zabezpieczyć, to w taki sposób techniczny, żeby kierowcy się 
stosowali do tych. Wybije jeden, drugi zęby i będzie jeździł poprawnie. Ja przepraszam, używał takich 
słów, ale to nieraz człowieka, człowieka męczy. Przed chwilą dzwonił kolega Stanula tutaj, że na tym 



przekopie co żeśmy robili za Będzinkiem ludzie psioczą, że coś tam się dzieje. Akurat stałem w tym 
miejscu, no i obserwowałem żaden samochód nie jedzie nam 40, jest ograniczenie 40 na godzinę, żaden 
nie jedzie 40. Zastanawiam się, czy warto budować progi, robić nakłady, czy nie warto lepiej wyciąć 
trochę asfaltu i zostawić dziurę. Oczywiście, żartuje sobie. Ale tak na marginesie, na marginesie tego 
ubytku to wejdę, jakby zejdę troszeczkę w bok. Rozpoczęliśmy remont tej drogi już dzisiaj i dopóki nie 
zakończymy, nie zjedziemy czy będziemy, remontujemy tą drogę do ronda od ronda przez Kazimierz 
przez Kazimierz, zakończymy ten remont. Myślę, że w przeciągu tygodnia, dwóch. I ten ubytek tam, 
który żeśmy robili, robili, nie był to nasz problem, tak naprawdę, ale nieraz warto zrobić, niż się droczyć 
w nieskończoność czy z rolnikiem, bo udowadnianie sobie, czyja jest konieczność wykonania jakiś 
jakiegoś urządzenia, było urządzenie pod drogą. Te typowe melioracyjne to nie jest urządzenie służące 
drodze, no ale skoro mamy większe możliwości, niż wkoło, wkoło, rolnicy, to żeśmy to pomogli. W taki 
sposób zostało to zrobione. Mam nadzieję, że będzie służyć latami, ponieważ nie jest to dren jakiś tam, 
tylko jest to rura 315, więc to powstał z tego przepust ze studzienkami będzie służyło dobrze. 
Dokumentację mówiłem, to mówiłem. Zostaje mi Dobrzyca, to utwardzone pobocze, a nie tyle nie tyle 
utwardzone pobocze przy szkole, jak rozwiązanie całe bezpieczeństwa przy szkole. Ponieważ tam 
opracowaliśmy projekt techniczny, opracowaliśmy projekt techniczny i w tym projekcie oprócz tego 
pobocza jest przejście dla pieszych, są dynamiczne znaki przejścia dla pieszych, są zwalniacze, 
wyświetlacze, prędkości, jest ograniczenie prędkości. I z tym projektem w tamtym roku złożyliśmy go do 
programu bezpieczeństwo, no nie dostaliśmy dofinansowania, zakwalifikował się tylko nam jeden 
wniosek w Węgorzewie, a ten wniosek nie zakwalifikował się to tak, jak robiliśmy w Dobrym, 
pamiętacie, państwo jak robiliśmy w Dobrym to przejście dla pieszych. To zupełnie z tego samego 
działania żeśmy aplikowali. I teraz trzeba się zostawić co zrobić czy czekać i aplikować powtórnie, czy 
wykonać to, wykonać to wspólnymi siłami i zlecić zleci wykonanie. Nie jest to tanie, bo to jest około od 
150 do 200 000 zł może kosztować. I jakby nie będę rozwijał tego temat teraz, w tym momencie, jak 
zostawiam to do rozważenia dla pana starosty i pani wójt, jaką decyzję podejmą tak Powiatowy Zarząd 
Dróg będzie realizował. Jeżeli czegoś zapomniałem, to proszę mi przypomnieć, a jeżeli są jakieś pytania, 
to proszę bardzo. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję panu dyrektorowi za przedstawienie nam tutaj i tego, co zrobione i jakie są zamierzenia, no i 
bardzo proszę radnych o zabieranie głosu, zadawanie pytań, wątpliwości, proszę pan Baczyński jako 
pierwszy. 

Mieczysław Zwoliński (Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie)  
Ja bardzo pytanie mam tylko takie, czy mogę czy to, w jaki sposób zostanie zsenegrwane i dostanę do 
wiadomości te pytania, bo ja tu sobie zapisuję, a nie zawsze wszystko połapie? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Nie ma problemu, to jako wyciąg z protokołu tutaj pani prowadząca biuro przygotuje i prześlę Panu. 
Bardzo proszę, pan Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję, witam, panie dyrektorze, otóż ja chciałbym się wypowiedzi odnośnie tego oznakowania, tego, 
przy którym pan stał, ten wykop, który został zrobiony na tej waszej drodze Powiatowej. Otóż wydaje mi 
się znaczy ja nie chcę nikogo namawiać do nieprzestrzegania przepisów ruchu drogowego, tylko wydaje 
mi się, że to oznakowanie było troszeczkę za słabe. Z jednej strony Będzina na 400 m przed tym 
wykopem, bo postawiony znak 40 i uwaga jakiś tam niebezpieczne rzeczy wylatujące spod kół i od strony 
z Sarbinowa 300 m. Wie pan też jestem kierowcą w terenie zabudowanym, powinno się jechać 50, no nie 
zawsze się jedzie, jeżeli kierowca jedzie i widzi, że nic się nie dzieje, nagle jest taki tylko dół, wie pan, no 
to faktycznie to stwarzało zagrożenie. Wydaje mi się, że wstawienie przed samym tym wykopem 



dwudziestki czy jakiegoś takiego znaku bardziej ostrzegawczego byłoby bardziej bezpiecznym 
rozwiązaniem. To taka sprawa. Dziękuję bardzo za to, rozmawiając z pana pracownikami, którzy 
remontują tą drogę, za to, że jest ona remontowana, ale moje pytanie jest takie, kiedy można się 
spodziewać końca realizacji budowy tej drogi Sarbinowo Będzino wraz ze ścieżką rowerową. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Czy od razu odpowiedzi panie dyrektorze, czy jako pakiet? 

Mieczysław Zwoliński (Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie)  
Tak, ja uwagę przyjmuję uwagę co do oznakowania mogłoby być lepsze, aczkolwiek oznakowanie na 
sam remont było dużo lepsze. Było dużo lepsze, bo były i bariery, i słupki, i inne znaki. Pozostało to, ze 
względu na to, że jezdnia była w miarę równa, utwardzona dosyć mocno. No ale się teraz wybiła przez 
ten okres. To może troszeczkę niewystarczające, więc to przyznam, natomiast kiedy... 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Nie ma odpowiedź. 

Mieczysław Zwoliński (Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie)  
Co mam powiedzieć? To nie do mnie pytanie, proszę pytać pana starostę, panią wójt, a może pana 
wojewodę? A może inne środki się pojawią. Naprawdę, trudno mi odpowiedzieć. Starałem się, żeby 
projekt był przygotowany do tego okresu, gdzie będzie nabór w przyszłym roku. Jeżeliby się okazał, był 
jakiś nabór, to będzie to priorytet, na pewno w przyszłym roku. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę, pana Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Dziękuję, panie dyrektorze ja, pan zna sytuację w Stoisławiu. Chodzi o organizację ruchu, tam cały czas 
mieszkańcy dopominają się o tą organizację. Chodzi o skręt na lewo, gdzie cały czas tam rozwijają 
kierowcy prędkość i oni się obawiają o to, że kilka już tam było wypadków i żeby to po prostu jakoś to 
zorganizować. Dziękuję. 

Mieczysław Zwoliński (Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie)  
Czy, ja nie pamiętam, bo były pisane były pisane wnioski o progi, o inne rzeczy, a o lewoskręt też był 
pisany wniosek? 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Nie. 

Mieczysław Zwoliński (Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie)  
To bardzo proszę. 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Dziękuję. 

Joanna Banaszczak (Radna)  
Panie dyrektorze, ja będę kontynuować. Wypowiedź koleżanki. Chodzi mi o drogę Dobre Stoisław. 
Ponieważ była robiona ta S, ta droga, że tak powiem, została naprawiona, była tam chyba jakaś tam 
cienka wylewka, ale ten pas awaryjny, on nie był zrobiony i tam są straszne dziury. I tak, prawdę mówiąc 
jedna mieszkanka prosiła mnie, ponieważ dojeżdża do pracy rowerem, czy tam hulajnogą i mówi, że tam 
slalom pokonuje, to jest jedno. Drugie, chciałabym prosić o jakąś, nadzór nad chodnikiem w dobrym, 



ponieważ on od czasu wykonania, że tak powiem, nie był ani poprawiany, a w niektórych miejscach jest 
zapadnięty i w niektórych miejscach nie ma już polbruku. Więc prosiłabym o przegląd tego chodnika, jak 
również prosiłabym, ponieważ jest zwiększony ruch, teraz w miejscowości Dobre przez to, że jest więcej 
samochodów zjeżdżających z S, o odnowienie pasów poziomych w miejscowości Dobre. Dziękuje. 

Mieczysław Zwoliński (Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie)  
Więc tak, chodnik Dobrym jest autentycznie, w stanie takim już do przełożenia, nie w całości, ale w 
częściach. Przyznaję rację, zapisałem tutaj, jeżeli tylko będziemy mieli możliwości, siły i środki, to 
wrzesień, wrzesień, październik, powinniśmy tam się pojawić i coś zrobić. Malowanie będzie odnowione, 
już jest zlecenie, namalowanie i te wszystkie znaki poziome będą odnawiane. W części będą to 
odnawiane grubowarstwowe, bo już trochę pozyskaliśmy środków, będzie będziemy uciekać. Tych 
jednowarstwowych, corocznych, szczególnie w miejscowościach tych, z których na bokach gdzieś są, 
gdzie można raz zrobić, już tam nie wjeżdżać. Takie drogi zostały zakwalifikowane, trudno i dzisiaj nie 
odpowiem państwu, które te drogi zostały na grubowarstwowe zakwalifikowane. Chodnik, malowanie, 
coś jeszcze? Aha, pobocze, więc zastanawiałem się na tym poboczem nie raz, mam naprawdę dylemat, 
czy go remontować, ale tu mnie pani trochę przekonała, bo skoro jest ruch pieszy i rowerowy inny, no to 
powinno się go wyremontować, ale wyremontowanie tego pasa powoduje to, że zwiększy się tam 
prędkość i kierowcy korzystają z tego pasa tak, jakby była to jezdnia. No ale przekonała mnie pani z tym 
z tym ruchem. Robimy teraz remont cząstkowy, my to wyremontujemy. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę. Pan Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny)  
Panie dyrektorze, chciałbym przejść do drogi powiatowej, która przebiega przez Kazimierz Pomorski, 
prosiłbym o odnowienie pasów na przejściu dla pieszych. Tam jest problem, bo ta kostka może jakiś. 
Właśnie wielowarstwowe pomalowanie tych pasów zdałoby egzamin. I ta druga sprawa w miesiącach 
letnich jest tam bardzo duży ruch w Kazimierzu Pomorskim. No wiadomo, wszyscy nad morzem. Nad 
morze jadą. Jak już czują, tą wodę także chyba przyspieszają tu mieszkańcy proszą, aby ustawić ten 
radarowy pomiar prędkości, tam są duże prędkości na tej drodze, w tej miejscowości. Także, jeżeli dałoby 
się coś zrobić. Póki co na razie nic się tam nie zdarzyło, ale lepiej dmuchać na zimno. Dziękuję. 

Mieczysław Zwoliński (Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie)  
Kazimierz Pomorski. Kazimierz Pomorski, malowanie to już mówiłem, będziemy malować, malowanie 
na tym bruku, no jest trudne, jest trudne. I tak naprawdę powinniśmy tu odnawiać co najmniej 2, 3 razy w 
roku, żeby to dobrze zrobić. Natomiast wyświetlacz prędkości tam powinien być fotoradar postawiony, a 
nie wyświetlacz prędkości, ponieważ autentycznie tam ludzie zjeżdżają z S, jadą S raczej 11 jadą szybko, 
są przyzwyczajeni do szybkiej prędkości i nie zwracają uwagi. Próbują po tym bruku, aczkolwiek nie 
zawsze jest to prawdą, dlatego, że ten bruk wydaje odpowiedni hałas i nawet jak jedzie 40 na godzinę, to 
wydaje się, że jedzie 60, 70, bo tak takie jest, to takie jest to wrażenie. Budowaliśmy tam te pobocza 
chodniki. To ja to obserwowałem. No i nie każdy kierowca jechał z nadmierną prędkością, a hałasu robił 
tyle, co niemiara. Natomiast zła wiadomość jest taka, że tego bruku nie ruszymy, żeby nie wiem co i 
trzeba robić wszystko, żeby budować, wkoło infrastrukturę drogową, a bruk pozostanie. Nikt nam nie 
pozwoli ruszyć tego bruku. Natomiast wyświetlacz będę miał pieniądze, postawie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
A może za przejściu, spowalniacz podnieść trochę. 

Mieczysław Zwoliński (Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie)  
Tam już nie trzeba spowalniacze, tam jeszcze tylko nie trzeba remontować tego, tam się naturalny zrobił 



taki. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę. Pan Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Panie dyrektorze, kilka spraw. Przede wszystkim chciałem podziękować, że są działania w kierunku no 
przebudowy może remontu tej drogi w Smolnie. A to, że ona będzie miała tam miejscami 3,5 m, to 
myślę, że będzie przejezdna, to przede wszystkim wiadomo, że pewnych rzeczy nie da się rozwiązać, ale 
myślę, że 3,5 m, to gdzie będzie przejezdność drogi to będzie wystarczające przy takim natężeniu ruchu, 
jak i tam po prostu jest. Ale to z tych spraw dobrych, a z tych spraw takich bieżących. Rozumiem, że 
Dobrzyca jest objęta w planie malowania linii oraz przejść dla pieszych. Tutaj kilkukrotnie do pani wójt 
się zwracałem, wiem, że przekazywała do zarządu dróg i miałbym taką prośbę, żeby zacząć jednak nie 
wiem, jaki tam harmonogram jest, ale powiem szczerze no u nas jest duży ruch, ten turystyczny, do 
ogrodów Hortulus, tych linii praktycznie nie widać. Tych przejść dla pieszych nie widać, stoją znaki co 
prawda, ale żeby było to bardziej widoczne, no to bym prosił właśnie, żeby to odnowić. Kolejną sprawą, 
koszenie poboczy w tym roku akurat jest troszkę wilgotniej niż w tamtym roku, także ta trawa rośnie. I 
przydałoby się skosić. Kolejna sprawa czy, rozumiem, że przy szkole tam nie będzie takiego 
spowalniacza w postaci progu zwalniającego, bo mieszkańcy akurat w tym miejscu nie chcieliby tam 
widzieć takiego progu, bo będzie to uciążliwe. Są za blisko budynki, ale mi się wydaje, że my 
rozmawialiśmy na ten temat i to zostało rozwiane, tylko chciałbym się upewnić, to jest jedna sprawa. 
Kolejna sprawa droga powiatowa w kierunku Smolna od kilku lat tam nie było uzupełniane pobocze i po 
prostu jak jadą samochody, no to jest problem z minięciem się oraz powstały takie dziury, gdzie można 
koło urwać, ale to już też było zgłaszane tylko w ramach przypomnienia. No i tutaj takie marzenie jeszcze 
przyszłościowo, mam nadzieję, że się uda spełnić, połączenie tego ronda, ciągu komunikacyjnego od 
drogi S6 do Dobrzycy tutaj, bo mówię tutaj i turyści rowerami i pieszo, i również mieszkańcy Dobrzycy 
oraz Miłogoszczy chodzą na przystanek do Borkowic. Także myślę, że tutaj by należało się nad tym 
tematem pochylić, żeby poprawić to bezpieczeństwo. Także dziękuję. 

Mieczysław Zwoliński (Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie)  
Malowanie, wiadomo. Smolne, Smolne ubytki pobocza, będziemy realizować. Czy wszystkie pobocza 
zostaną od razu zrobione, to mi trudno powiedzieć. Na pewno ubytki zostaną zrobione i tylko jak zrobimy 
tutaj ten element, będziemy robić tam. To połączenie, połączenie nie jest jakimś tam, nie wiem, czym jest 
tak już teraz, taka potrzeba, żeby to połączyć. Koszenie poboczy, koszenie poboczy już się rozpoczęło i 
realizujemy koszenie poboczy. Natomiast proszę nie liczyć, że w samych miejscowościach będziemy tam 
coś więcej robić niż to, co wymaga bezpieczeństwo. Jak chcecie mieć państwo ładnie, to musicie sobie o 
to zadbać. My robimy to, co do nas należy jako bezpieczeństwo, a nie ładnie. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Oczywiście w tych miejscach tutaj, gdzie jest jakby niebezpiecznie, ta zwierzyna podchodzi. A tak 
chciałem dopytać, to kiedy ten łącznik między drogą S6, a Dobrzycą? 

Mieczysław Zwoliński (Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie)  
Pan mnie pan nie pyta, pan mi dzisiaj powiedział, proszę wnioskować. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Pan powiedział, że to naturalne. 

Mieczysław Zwoliński (Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie)  
Proszę, wnioskować, proszę nadać temu działanie i będziemy, będziemy się nad tym pochylać, bym się 



zastanawiać, jakie są możliwości wykonania, jakie, co jest w terenie, jakie są możliwości wykonania, 
pozyskania środków, do jakiego programu to przypisać. I jeżeli teren pozwoli, jeżeli teren pozwoli i nie 
będzie, to nie wiem jaka kwota. Ponieważ budżet gminy czy powiatu nie jest gumy, to można realizować 
albo małymi, jakimiś krokami etapować, albo w całości, bo autentycznie Dobrzyca ciąży w kierunku S w 
kierunku Borkowic i dlaczego by nie? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę pani Krystyno Najdzion, proszę bardzo. 

Krystyna Najdzion (Radna)  
Dziękuję, panie dyrektorze. Mam, potwierdzam to, co mówił kolega, kolega Bryliński, że właśnie tam, bo 
ja byłam wczoraj właśnie na Smolnie, że te pobocze. No to nie jest duży kawałek od Dobrzycy, od tego 
skrętu, bo tam jeżdżą akurat całe wakacje do tej wieży, do Hortulusu, no i to pobocze jest, no w 
niektórych miejscach nieciekawe. Nie mówię, że wszędzie, ale. Dziękujemy za załatanie dziur, które były 
bardzo widoczne i uciążliwe też dla auta, to by było Smolne, a teraz przechodzę w stronę Strzepowa i 
Strachomina, więc bardzo bym prosiła o wykoszenie poboczy oraz odrostów tych na dole. Najbardziej 
jest zarośnięte od Dobrzycy do Strzepowa, bo do Strachomina już nie. Może coś mi pan dyrektor powie 
na temat tego zwalniacza, który miał być położony w Strzepowie, czy może będzie, przy blokach. Bo 
dziewczyny mówiły, że już mają zezwolenie i odpowiedź, że będzie spowalniacz. A jeszcze druga część 
Strzepowa też chce spowalniać, to zaczynamy od wniosku, tak? 

Mieczysław Zwoliński (Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie)  
Mogę? 

Krystyna Najdzion (Radna)  
Tak. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Tak. Dziękuję, proszę bardzo. 

Mieczysław Zwoliński (Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie)  
Czyli powtarza się to Smolne te pobocza, pobocza tak jak mówiłem, poprawimy to, na ile jest możliwe, 
na ile to możliwe i te pobocza cały czas się będą wybijać. Cały czas będzie państwo o nowych mówić, bo 
albo nieraz jest tak, że wybijają się ciągle w tym samym miejscu i ciągle je naprawiamy. No taka jest 
nasza rola. Natomiast jeżeli chodzi o wykoszenie, to nie wiem, czy państwo byliście kiedyś w Anglii. Nie 
na autostradach, tylko na drogach takich powiatowych albo gminnych to byście państwo zobaczyli, jak 
się chroni zieleń. Jak się chroni zieleń, ja miałem taką przyjemność jechać kiedyś kamperem, wjechałem 
w taką drogę gminną i tak patrzę, coś takiego rośnie. Wysokiego na 3 m, a może wyżej. Droga wąziutka i 
ja sobie tak jadę i się zastanawiam, co to będzie jak będzie jechał ktoś z przeciwka. No i jedzie pan 
piękną taką limuzyną, odkrytą w takich oficerach, no ja mówię no mam ciepło, teraz co ja teraz biedny 
zrobię. Ja przepraszam, że opowiadam ten humor, stanąłem, wyszedłem z tego kampera i tak patrzę na 
górę, jedno, drugą, czy mogę gdzieś zjechać. Nie da się zjechać, a on cofał ze 2 km, cofał, aż znalazł 
miejsce do minięcia. Pojechaliśmy sobie razem. Także nie mówię, nie mówię nie, że nie będziemy 
obcinać zieleni nie mówię, to wtrącenie. Dyskusje tego żartu było takie, że niestety są kraje, są miejsca, 
gdzie się powinno chronić zieleń. Ja nie zawsze chroni zieleń, bo jak mi przeszkadza w przebudowie 
drogi, to robię różne numery, nawet nie będę się chwalił jakie. Natomiast tam, gdzie trzeba je usunąć, to 
trzeba po prostu usunąć. I próg Strzepowie. Wiem, że jest w obrocie, wiem, że jest w obrocie organizacja 
ruchu na spowalniacz w Strzepowie, ale odpowiem, jak sprawdzę, na jakim etapie jest, czy już jest 
opracowana, czy już była opiniowana na policji, czy była opiniowana w starostwie, czy jest w ogóle 
zaopiniowana i leży u nas do wykonania. Natomiast informacja jest taka, że ja wcześniej niż w 



październiku tego nie zrobię, nawet jeżeli ona jest zrobiona. 

Krystyna Najdzion (Radna)  
Dziękuję bardzo. 

Mieczysław Zwoliński (Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie)  
Ponieważ mamy tak dużo robót, że musimy to etapować, a teraz jest okres, jakby do naprawy dróg, czyli 
teraz musimy remontować drogi, wszystkie ubytki i przygotowywać do połaciowego utrzymania drogi, 
dróg, czyli remontorami i musimy wykorzystywać tą pogodę, która tutaj jest, bo jak się opuszczą deszcze, 
to do nas wyeliminuje z dróg, jak przyjdzie spiekota, tak samo nie będziemy mogli robić, także. 

Krystyna Najdzion (Radna)  
No dziękuję, bardzo. 

Mieczysław Zwoliński (Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie)  
Taka nasza robota jak rolnika prawie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, bardzo proszę kto jeszcze, pan Baczyński, proszę. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję bardzo, otóż, panie dyrektorze, świetne przeżycie, ale jak to się mówi, co kraj, to obyczaj. Mi 
się wydaje, że Panu Radnemu Brylińskiemu i pani radnej, wiceprzewodniczącej, pani Krystynie 
Najdzion, chodziło o to, żeby poprawić bezpieczeństwo w ruchu drogowym, dlatego mówią o tym 
wykoszeniu poboczy. Dziękuję. 

Mieczysław Zwoliński (Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie)  
Tak, ja nie kwestionowałem tego i nie mówiłem tego żartu, dlatego, że pani powiedzieć, że nie będę tego 
robił, ja tylko mówiłem o tym, że jest np. takie postulaty były z gminy Wierzchomino - Dobrzyca, ktoś 
ciągle zgłaszał, że zarośnięta droga, zarośnięta droga zarośnięta. Ja przyjeżdżałem kilka razy i to 
zarośnięcie nie stwarza zagrożenie dla bezpieczeństwa ruchu. Więc nie mam zamiaru wycinać tych 
zieleni tylko dlatego, że komuś się wydaje, że to jest zarośnie, bo ma być zarośnięte. Ponieważ skoro 
drzewo rośnie, skoro drzewo rośnie i ktoś go tam posadził, to ma tam rosnąć. Natomiast jeżeli 
przeszkadza w bezpieczeństwie ruchu, należy go usunąć i usunąć też tą zieleń, która przeszkadza 
bezpieczeństwie ruchu. I tylko to mam na myśli, jeżeli jakikolwiek sen mi z oczu zbija, to droga na 
Pleśną, gdzie trzeba byłoby coś z tymi, z tą zielenią zrobić, a zieleń jest naprawdę wiekowa i każda 
ingerencja w tą zieleń powoduje to, że niszczy się środowisko, a po drugie też nie mamy takich 
możliwości i sprzętowych, i fizycznych, żeby do tego podejść tak gruntownie no i tylko patrzeć, jak lada 
dzień przyjdzie pan, który będzie jechał opryskiwaczem i mówi, że haczy gałęziami. I to mnie boli, ale ja 
nic, niewiele mogę tam zrobić, oprócz takich kosmetycznych prac. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. 

Proszę Pan Bryliński, jeszcze. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Panie dyrektorze, bo w sumie najważniejsze to zapomniałem i zostawiłem sobie na koniec. 

Mieczysław Zwoliński (Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie)  
Proszę. 



Sławomir Bryliński (Radny)  
Myślę, że tak, że bo pan, tak jak pan wspomniał, nie jest pan w stanie wszystkiego zauważyć, natomiast 
ja parę rzeczy zauważyłem i powiem szczerze no, zdaję sobie świadomość tego, że jakby nie ma pan 
wpływu na wybór wykonawcy i to jest jakby procedurą wykonywane, natomiast mam zastrzeżenia 
odnośnie tej przebudowy drogi w Dobrzycy, bo pewne rzeczy zostały poprawione. Nie wiem, na jak 
długo, ale to pomijam na boku, ale pewne kwestie wychodzą już na całej długości. Po prostu ta ostatnia 
warstwa odparza się od tej wcześniejszej i takie bąble wychodzą. W momencie, gdy stanie się nawet 
nogą, to się ugina. Także, obawiam się, że po prostu to z biegiem lat w tych miejscach będą dziury i 
powiem szczerze, jestem przerażony, bo tak na dobrą sprawę minęło 5 lat. A tam nie poszły małe 
pieniądze i naprawdę trzeba się temu przyjrzeć. Także ja jestem do dyspozycji, nie wiem, czy pan do 
mnie numer telefonu ma, ale chętnie się spotkał w terenie i jeszcze w miejscowości Dobrzyca w tej 
drugiej części bliżej Wierzchomina jest uszkodzony chodnik. Dziękuję. 

Mieczysław Zwoliński (Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie)  
Przy jakiej posesji, tak, mniej więcej 111, gdzieś tam? 

Sławomir Bryliński (Radny)  
118, bo tam przy blokach znaczy troszkę wcześniej jak bloki, ale to mówię. Jestem otwarty na spotkanie 
w terenie i wszystko jest. 

Mieczysław Zwoliński (Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie)  
Około 118. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Tak. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę, pan Hrymnak. 

Paweł Hrymnak (Radny)  
Dzień dobry, moje pytanie dotyczące drogi, drogi, tej, którą się chwaliliśmy, czyli przez Kiszkowo, Gąski 
do Sarbinowa czy ona ta inwestycja już jest zakończona? 

Mieczysław Zwoliński (Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie)  
Tak. 

Paweł Hrymnak (Radny)  
To kilka uwag. Pierwsza uwaga to pozostawiony bałagan przez inwestora, przez wykonawcę, właśnie nie 
przez inwestora, przepraszam. Przy posesjach, tam, gdzie była trawa, gdzie było wszystko np. w mojej 
miejscowości ładnie, można było kosić, wjeżdżać ciągniczkiem teraz nie ma szans w pasie drogowym 
wjechać, żeby np. uporządkować, tak jak pan mówi zieleń, żeby ładnie wyglądała, druga sprawa 
spowalniacze przed wjazdem do miejscowości Kiszkowo czy też Gąski wychodząc dalej, ich oznaczenie 
jest na pewno bardzo słabe i w przypadku jakichkolwiek mgły to nawet można jechać. 40 na godzinę, 
dostosować prędkość i nie ma szans i tylko czekać, że ktoś w końcu ten znak, który jest na wysepce 
strąci, czyli nakaz zjazdu w lewo, żeby ominąć wysepkę. Tak, idea tego jest fajna, słuszna, ale 
oznakowanie jest beznadziejne. Jeżeli chodzi o, jeszcze jedną rzecz, która tyczy się tej drogi już nie na 
terenie naszej gminy, tylko już jak jedziemy nad morze, mijamy Gąski i tam stoi woda, po jakiejkolwiek 
ulewie, czy przy zjeździe, jak jest do bloków, czy tutaj przy posesji rolników, którzy mają bydło, stoi 
woda. I tu trzeba było z tym na pewno coś zrobić, nie. I Jeszcze jedna rzecz do rozważenia, ale to już, jak 
wspominaliśmy od mieszkańców Dworka słyszę, zgłaszają chęć, żeby jednak postawić, jakiś spowalniacz 



w miejscowości, bo tam ludzie już fajna jest droga, asfalt jest super, ale nadmierna prędkość. Musimy coś 
z tym zrobić, nie. Ale to mówię, to już pewnie będziemy składać wnioski. 

Mieczysław Zwoliński (Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie)  
Do końca miesiąca był przegląd gwarancyjny tej drogi. Do końca miesiąca mają uzupełnić wszystkie te 
rzeczy, które wystąpiły, czyli uregulować pobocza, posprzątać i możliwe, że jeszcze to zostanie, zostanie 
usunięte. Spowalniacze, oznakowanie. No jest postawione zgodnie z organizacją ruchu. Znaki są 
certyfikowane, czy można lepiej? Powiem tak, zawsze można lepiej. Tylko czy są na to możliwości 
finansowe. Ścięcie jednego znaku to dla mnie nie jest nowizna, ja w przeciągu tygodnia to takich znaków 
wymieniam 4 do 10 nieraz, bo pośrodku jest i ścinają. Nie wiem, jak oni to robią, ale robią, a tutaj te 
znaki tak stoją. Tak, stoją wyraźnie, że powiem inaczej. Sam byłem zdziwiony, że jeszcze nie został 
żaden ścięty, ale cóż po drogach jedzą ludzie i wariaci. Na wariatów nie ma siły, że nie wiem, jak ten 
znak oświetlił, to i tak na niego najedzie. Natomiast woda stoi tam w 2 miejscach stoi woda w Gąskach. 
Jedno miejsce zostało naprawione, drugie miejsce jest to wynik złego użytkowania pobocza, ponieważ 
mają wjazd, nie korzystają z niego, tylko wjeżdżają tam, gdzie zawalają ten taki rowek i tam woda stoi, 
będzie stała, dopóki się nie nauczą, korzystać z wjazdu. No bo jak krowy przepędza jemu jest 30 m dalej 
przepędzić, a przepędza gdzie indziej. No i albo ale na jezdni nie stoi. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę, kto jeszcze ma jakieś pytania? Jeśli nie ma, oddaję głos pani wójt. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Panie dyrektorze, ja bardzo dziękuję bardzo panu, dziękuję za ten kontakt nasz, który jest dla mnie bardzo 
cenny. Rzeczywiście, że pan reaguje, kiedy mamy problem i pan osobiście przyjeżdża i możemy 
rozmawiać. Bardzo dziękuję także byłemu panu staroście Marianowi Hermanowiczowi i obecnemu panu 
Tomaszowi Tesmerowi za zrozumienie potrzeb gminy i za to, że ta rozmowa jest. No najgorsze, jest to, 
że niestety powiat nie dysponuje takimi środkami, żeby mógł wszystkie drogi przebudować i większej 
mierze, jeżeli chodzi o przebudowy drogi, to rozmawiamy o wspólnym, realizacji wspólnej 
przedsięwzięcia. W ubiegłym roku. Pamiętamy, kiedy mieszkańcy miejscowości, tutaj mieszkający przy 
drodze Smole Wierzchomino, byli na sesji, występowali i błagali o to, żeby coś zrobić na tej drodze. 
Więc dzisiaj jest już ten postęp, że projekt jest na ukończeniu. Trochę mnie pan zmartwił tym, że może 
być problem z pozyskaniem środków, bo tej wiedzy do końca nie miałam, że nie spełni to kryteriów 
programowych, jednakże będziemy szukać programu, bo być może jakieś rozwiązanie się znajdzie i za to 
bardzo dziękuję. Tutaj popieram wszystkie wnioski radnych, które były składane, bo obecnie 
rozpoczęliśmy zebrania sołeckie i rzeczywiście mieszkańcy o tych problemach mówią i taka świeża 
informacja, ta którą też potwierdził Pan Radny Hrymnak, miejscowość Dworek, tutaj mieszkańcy bardzo 
proszą o to, żeby jednak zastosować jakąś możliwość spowolnienia ruchu na wjeździe do miejscowości 
jeszcze przed budynkami, tam jest w okolicy plac zabaw, jest osiedle mieszkaniowe i te dzieci wybiegają, 
a my poprawiamy państwo poprawiacie komfort jazdy kierowców i drogi są już w coraz lepszym stanie. 
No i kierowcy tego nie szanują, jeżdżą z prędkością, taką, jaką jeżdżą, dlatego też tam to bezpieczeństwo 
jest bardzo ważne. Tutaj kwestia tego lewoskrętu, my ją poruszaliśmy na jakichś rozmowach. 
Rzeczywiście wniosek pisemny nie poszedł to do państwa. Natomiast ten lewoskręt w miejscowości 
Stoisław jest też bardzo ważne, bo tam jest ruch bardzo duży. Pomyślenie o kwestii rozwiązania 
powiązania miejscowości Dobrzyca od węzła miejscowości, podobnie w Dobrym od węzła w kierunku 
miejscowości. I tutaj nie wiem, czy kwestia może nie chodnika, ścieżki rowerowej, ale może 
utwardzonego pobocza rozwiązałaby tutaj problem, bo tam rzeczywiście poruszają się tak jak w Dobrym 
bardzo wielu rowerzystów jeździ, bo sama osobiście często mijam, a w Dobrzycy jest ten problem taki, że 
dzieci często wysiadają na przystanku przy głównej drodze. No i ten odcinek cały, szczególnie tutaj, w 
okresie jesiennym, kiedy jest ciemno, poruszają się, jest naprawdę niebezpiecznie. I tutaj prosiłabym o 
ewentualnie tutaj skupienie się też na tym, ten próg zwalniający w Strzepowie, o którym mówiła pani 



wiceprzewodnicząca, też mam kontakt z mieszkanką, która osobiście o to wnosiła, tam jest jej zgoda, bo 
ma być w okolicy jej nieruchomości. Mam nadzieję, że ta organizacja ruchu dotyczy właśnie tego tematu, 
bo wiem, że tam już od 2 czy 3 lat ta pani koresponduje z państwem. No i kwestia tej drogi na Kazimierz 
Pomorski, tu też proszę się jej szczególnie przyjrzeć z wiadomych przyczyn, dlaczego nam zależy, 
żebyście państwo w tym roku też ten stan, w miarę możliwości poprawili. Dziękuję, dziękuję, jeszcze raz 
za to pana obecność i za zaangażowanie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze ma jakieś pytania? Jeśli nie ma, ja również dziękuję bardzo panu 
dyrektorowi za obecność, za dotychczasową współpracę, myślę, że dalszą, no i jak widać, te zamierzenia 
cały czas, co roku jest coś realizowane, co poprawia bezpieczeństwo, stan dróg. Także. Dziękuję, bardzo. 

Mieczysław Zwoliński (Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie)  
Dziękuję, bardzo mam nadzieję, że wyczerpująco się wypowiedziałem, no i bardzo mi zależy na 
wybudowaniu tej drogi, ponieważ muszę kiedyś na emeryturę, a nie pójdę, jak jej nie zrobię. Oczywiście, 
żartuje na końcu. Miłych obrad. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę państwa, kontynuujemy, jako że jeżeli państwo macie jakieś uwagi co do dróg generalnej 
Dyrekcji, a generalnie na tę chwilę, to jest to głównie S, bo już w zasadzie nie wiem, czy tam do końca 
jest to dopięte, ale dawna krajówka już jest drogą wojewódzką, czy jeżeli chodzi o drogę wojewódzką, 
jeżeli macie państwo, jakieś tutaj zastrzeżenia, uwagi, czyli tą starą 11, to jak najbardziej te państwa 
uwagi czy jakieś tam wnioski możemy skierować w formie pisemnej. Jeżeli macie to do biura rady proszę 
złożyć jakieś wnioski. Czy tam, jeżeli chodzi o jakieś przejścia itp. Franek na pewno zaraz o lewoskręcie 
będzie mówił na osiedle, no i to są te rzeczy, które możemy niejako na pisemnie do nich wysłać. Niestety 
zaproszenia były, nikt nie przyjechał, nikt nie zareagował nawet telefonicznie. A na dzień dzisiejszy 
mamy tutaj kierownika Zakładu Komunalnego i przechodzimy do dróg gminnych. Nie do kanalizacji, 
pani wójt także bardzo proszę. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Czy mogę?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy) 

Tak, proszę. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Otóż. Przy drodze byłej krajowej obecnie wojewódzkiej nr 11. Jest bardzo wiele problemów i bardzo 
dziwi mnie fakt, że nikt z przedstawicieli dróg wojewódzkich nie pojawił się na dzisiejszej sesji. Także 
chciałem wyrazić swą opinię, dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Może taka krótka informacja, bardzo proszę pana Jakuba Stanulę na ten temat, no i wszelkie 
bolączki państwa, bardzo proszę też tutaj co prawda jesteśmy na bieżąco tutaj z Zakładem Komunalnym i 
z panem Stanulą, ale jeżeli macie państwo jeszcze jakieś tutaj uwagi czy prośby, czy potrzeby, to bardzo 
proszę. Jest ten czas, żeby teraz oficjalnie o tym mówić, proszę. 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
Dzień dobry państwu. W związku z tym, że dzisiaj też mamy sprawozdanie z działalności Zakładu 
Komunalnego. Ja może bym poświęcił trochę uwagi na sprawozdanie z drogownictwa, skoro się tym 
zajmuje, też, to przedstawiłbym, co robiliśmy, jak działaliśmy w ubiegłym roku. Część sprawozdania od 



tego by może zaczął, a później byśmy poświęcili czas na bieżące bolączki, problemy. Więc w drogach 
gminnych plany po zmianach wynosił 1 623 300 zł. Z tego tutaj dokonano zakupu kruszywa wraz z 
transportem oraz zakupu gruzu, betonowo ceglanego, piasku oraz mieszanki ziemnego asfaltu za kwotę 
295 777 zł i 14 gr. Zakupiono również znaki drogowe wraz ze słupkami do montażu i to wynosiło 
11 536 zł 17 gr, na remonty dróg gminnych ogółem wydatkowano 692 918 zł 89 gr. I to są zadania, które 
realizował stricte Zakład Komunalny, nie gmina Będzino, na remonty przepustu pod drogą gminną w 
miejscowości Strachomino i remont wraz z remontem chodnika wydano 39 360 zł i 4 gr, to był remont 
interwencyjny, ze względu na bezpieczeństwo i pilne działanie. Wykonano również remont drogi gminnej 
w miejscowości Będzino na działce 80 za kwotę 56 887 zł 50 gr. Wykonano remont drogi ulicy 
Jarzębinowej w miejscowości Mścice za kwotę 90 405 zł. Wykonano kanalizację deszczową, która po 
prostu stojąca woda w miejscowości Miłogoszcz zalewała drogę, co powodowało jej wypłukiwanie i 
niszczenie. Wykonano przepust, przepust pod drogą i odwodnienie tej drogi, na tym odcinku za kwotę 
59 000 i 40 zł, naprawiono odcinek drogi w miejscowości Pleśna za 38 204 zł 51 gr. Wykonano remont 
ulicy Dworcowej w miejscowości Mścice za kwotę 71 032 zł 50 gr, wykonano remont drogi w 
miejscowości Dworek oraz Skrzeszewo za kwotę 108 301 zł 50 gr. Wykonano przepust pod drogą, 
wzdłuż drogi powiatowej i wraz z wjazdem na działkę gminną w miejscowości Dworek za 24 600 zł, 
wykonano remont drogi w miejscowości Dworek za kwotę 50 799 zł, wykonano remont interwencyjny 
przepustu drogowego w miejscowości Kładno za 59 850 zł 64 gr. Wykonano odwodnienie Ośrodka 
Zdrowia w Będzinie za 24 108 zł, wykonano zjazd z posesji Barnin, w miejscowości Barnin za kwotę 
dzień 9 150 zł. Pozostałe remonty dróg to są tzw. bieżące remonty dróg w miejscowościach Będzino, 
Wierzchomino, Słowienkowo, Tymień i Mścice ulica Rzemieślnicza za kwotę 61 180 zł i 20 gr. Teraz tak 
utrzymanie pozostałe, jakby działalność to jest §4300. Pozostała działalność, jeżeli związana z 
drogownictwem. Wydatkowano 262 051 zł i 07 gr. W tym mieliśmy odśnieżanie dróg gminnych 
200 601 zł 67 gr. Wykonano dokumentację projektową zjazdu w miejscowości Dworek w wysokości 
3000 zł, wykonano projekt czasowej organizacji ruchu w miejscowości Strzeżenica oraz projekt stałej 
organizacji ruchu w miejscowości Łekno za kwotę 2400 zł wykonano dokumentację kosztorysową na 
potrzeby przetargowe dróg gminnych, wykonania remontów dróg gminnych w kwocie 3670 zł, prace 
geodezyjne, tyczenie, inwentaryzację dróg gminnych 1300 zł, wycinka drzew w pasie dróg gminnych w 
miejscowości Dworek i Tymień. To jest koszt 2 091 zł, równanie dróg, wałowanie, transport kruszywa, 
wykaszanie poboczy przy drogach gminnych 48 889 zł. Teraz tak w § 600, to jest funkcjonowanie i 
utrzymanie przystanków autobusowych. Wykonano fundamenty pod wiaty przystankowe w miejscowości 
Dobre i Tymień za kwotę 3800 zł, zakupiono wiatę przystankową do miejscowości Tymień za kwotę 
10 490 zł, wykonano podstawę pod wiatę przystankową w miejscowości Dobrzyca za kwotę 5000 zł oraz 
uregulowano część kosztów zakupu wiaty w miejscowości Dobrzyca za kwotę 11 094 zł i 80 gr. 
Utrzymanie cmentarzy to jest wynagrodzenie z tytułu umowy zlecenia 13 094 zł i koszt wywozu 
odpadów z cmentarza komunalnego w Łeknie 4883 zł i 55 gr. Oczyszczanie miast i wsi to jest jedna 
kwota, jakby comiesięczna faktura za wywóz odpadów komunalnych z terenu gminy to jest 11 563 zł i 
67 gr. Teraz tak, opłaty z tytułu oświetlenia, ulic i placów, wydano 201 079 zł 44 gr, z tego naprawy 
oświetlenia drogowego w kwocie 103 561 zł i 67 gr, modernizacja oświetlenia drogowego 12 078 zł 
88 gr, w tym wykonano montaż naświetlacza oświetlenia zewnętrznego w miejscowości Śmiechów 
okolice kościoła, wykonano demontaż solarów, wykonano oświetlenie zewnętrzne przejścia dla pieszych 
miejscowości Dobre oraz oświetlenie zewnętrzne w miejscowości Wierzchomino, na budowę oświetlenia 
drogowego w miejscowości Dobre wydano 22 390 zł 38 gr. Wykonano demontaż i montaż oświetlenia 
solarnego, w miejscowości Będzino, wykonano oświetlenie drogowe w miejscowości Mścice przy ulicy 
Różanej w kwocie 7458 zł, 33 gr oraz na ulicy Brzozowej za kwotę 49 200 zł. I to by było na tyle, jeżeli 
chodzi o finansowanie i wydatki w dziale drogownictwa. Proszę o pytania. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, bardzo proszę. 



Jeśli ktoś ma jakieś pytania dotyczące właśnie dróg gminnych bardzo proszę, zabierać głos, mamy tego 
dużo. Proszę pan Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję bardzo. Otóż tak drogi gminne, panie kierowniku, chciałem podziękować za współpracę, 
zawsze jak to pana się zwracam, jest jakaś reakcja. W niniejszym lub większym stopniu rozumiem 
również macie ograniczone możliwości. Jak na razie później będę kierował pytanie do pani wójt odnośnie 
tej powołania tej spółki, tak dobrze mówię spółki czy przedsiębiorstwa? Przepraszam przedsiębiorstwa, 
ale to później. Otóż, panie Jakubie. Panie Jakubie, chciałem tylko potwierdzić tutaj publicznie, że jest pan 
poinformowany o tych drogach Będzino do 81 H do 97. Te 5 dziur, o których mówiłem tak, wszystkie te 
drogi na owalnicy, znaki informacyjne odnośnie numeru posesji 49 i również ostatnio był poruszany taki 
temat ja już miejscowość Komory nie jest u mnie. 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
Ale już dostałem informację tak. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Odnośnie tych znaków tak, to tylko tyle. Chciałem po prostu podziękować za współpracę. 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
I ja również dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę, pan Adamiuk. 

Franciszek Adamiuk (Radny)  
Panie Jakubie, na wstępie, to chciałbym podziękować za współpracę i mam kilka takich uwag odnośnie 
tej drogi od naszej pięknej drogi w stronę Strachomina, ale tu na skręcie, do tego do szkoły te ubytki. 
Tam te kamyki odrzucane są cały czas. Następne dalsze jest ten ubytek, jak się skręca przy szkole na 
osiedle, też tam robi się nierówności no i ja mówiłem odnośnie tego spowalniacza, nie. Tam się wybija 
całkowicie, już w 2 miejscach, on się zaraz zniszczy, całkowicie. Nie wiem, co tam można zrobić, ale 
trzeba go poprawić. Pomiędzy szkołą a blokiem 48 nie, ten spowalniacz. I teraz tak cięcie żywopłotów, to 
tego na osiedlu, tam to jest. To, to jest priorytet. I następna sprawa, jak jest wjazd na oczyszczanie w tej 
chwili. Ten w tej chwili jest fajna pogoda. Można by było ten garb zebrać, bo tam ludzie mi mówią, że 
nie mogą wjechać do tego, do tych do swoich garaży. 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
Już tam raz zbieraliśmy, ale dobrze zbierzemy. 

Franciszek Adamiuk (Radny)  
To jest to. I przede wszystkim naprawa drogi do tego do kościoła, czyli wyrównanie na ubytku. To tyle. 
Dziękuję, tyle z tych uwag, co miałem. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę, pani Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna)  
Panie Jakubie, dziękuję również za współpracę, jak moi poprzednicy, ale może jeszcze mi pan coś powie 
o drodze ze Strachomina do Tymienia, kiedy i co. Na jakim etapie jest? 



Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
To znaczy, rozumiemy porównanie troszkę tak. Uzupełnienie. 

Krystyna Najdzion (Radna)  
Nie ta droga, która. 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
Która ma być robiona? 

To pani wójt, tak. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Bardzo proszę, pani wójt. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Już pani wiceprzewodnicząca odpowiadam. W ubiegłym tygodniu podpisałam umowę z wykonawcą, z 
firmą ONDE. Ta droga będzie realizowana w ramach formuły zaprojektuj i wybuduj, zgodnie z 
harmonogramem prac do końca roku powinna być wykonana, jeżeli wszystko będzie przebiegało zgodnie 
tutaj z planem. Na tę drogę, jak państwo wiecie, otrzymaliśmy dofinansowanie z programu rozwoju 
obszarów wiejskich i to jest kwota 2 500 000 zł, natomiast wartość tej inwestycji to jest 3 337 559 zł. 
Jutro mam spotkanie z wykonawcą, oni przystępują już do realizacji projektu i będziemy uzgadniać tutaj 
szczegóły techniczne, przebudowa, ale zgodnie z harmonogramem. Mówię, jeżeli nie pojawią się jakieś 
przeciwności, powinna być do końca roku przebudowana. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę, Pan Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny)  
Ja mam takie sprawy, też wracam jeszcze raz do drogi powiatowej w Kazimierzu Pomorskim i chciałbym 
prosić o oczyszczenie pobocza tej drogi, tak jak pan dyrektor mówił, że to droga zabytkowa, nie do 
ruszenia, tam są studzienki odwadniające tą drogę. W sumie bardzo dobrze działają, tylko żeby się po 
prostu nie przytkały tą ziemią, tymi nieczystościami. Także jeśli można, to prosiłbym to zrobić, tym 
bardziej że specyfika tej miejscowości wiadomo, tam jakieś błota, ciągle się coś tam dzieje. 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
Tak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny)  
I następna sprawa droga na cmentarz, tą drogę, musimy chyba się zająć, coś szerzej, bo takie doraźne 
naprawianie generalnie nic nie daje. Tam jednak duży ruch na ten cmentarz jest także. Może coś 
poprawić, trochę tą drogę. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Proszę, pan Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Dziękuję. Chciałem podziękować za te rzeczy, które udało się zrobić. Natomiast jeszcze jest wiele do 
zrobienia i na wstępie chciałbym zwrócić uwagę, że odnośnie kruszywa, które dojechało w tym roku. No 
mieszkańcy nie są do końca zadowoleni, bo o tyle to nie chodzi o to, że ono jest całkowicie złe, tylko że 
po prostu degradacja w tym kruszywie znajdowały, trafiają się takie po prostu grudy, gdzie osoby, które 
to rozwoziły, które się zadeklarowały. Później jest problem z utrzymaniem tej drogi. W momencie 



zarównywania tego te większe kawałki wyciągają się i robi to bruzdy w drodze. To taka po prostu jest 
uwaga. Generalnie nie jest najgorsze, ale lepiej, jakby było po prostu jednakowej tej gradacji. Czekają 
mieszkańcy na dojazd tego obiecanego kruszywa, co zakupiliśmy. Został zakupiony, zamówiony przez 
pana z funduszu sołeckiego. Droga do hydroforni, to wiem, że po zakończeniu inwestycji będzie 
rozpatrywany. 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
Będzie robiona. Od razu będzie 6 czerwca jest oddanie inwestycji, stąd myślę, że w czerwcu już 
przystąpimy. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
To jest dobra wiadomość, także tu dziękuję, aha i temat pilny, koszenie trawy, ale to już nie będę się 
rozwodził, gdzie, bo pan na pewno wie i ja tyle dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę pani Ania Kowalska. 

Anna Kowalska (Radna)  
Dziękuję, ja też na początku chciałam podziękować, bo zgłosiłam lampę w Śmiechowie, gdzie jest 
rozwalone, była naprawiana i rozwalony jest chodnik. Dziękuję za interwencję, wiem, że będzie tam 
zrobione i odnośnie wykaszania poboczy. Proszę, żeby w tym roku, bo nie było to robione przez 2 lata, 
chyba my jako mieszkańcy to robimy, to nie ma problemu, ale żeby się w tym roku może tym zająć i 
kwestia oświetlenia, jeżeli jest taka możliwość, ponieważ droga była oddana z Borkowic do Śmiechowa 3 
lata temu i odcinek drogi z Borkowic do Śmiechowa nr 4 to jest około 700 m. Tam nie ma ani 1 lampy, 
tam jest naprawdę ciemno, tam jest las, tam są, tam jest zakręt. Dość niebezpieczne. No i kwestia, żeby 
jakaś interwencja poszła w tym kierunku. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Pani Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna)  
Jesteśmy w kontakcie stałym, po telefonach, więc myślę, że pobocza w miejscowości Dobre w całej 
miejscowości będą wykoszone. 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
Będą. 

Joanna Banaszczak (Radna)  
Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę bardzo, kto jeszcze ma jakieś uwagi dotyczące dróg gminnych, proszę Pan Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny)  
Panie Jakubie, mieszkańcy proszą o naprawienie drogi w Ziębrzu, to w Popowie tam zakręt w prawo, tam 
jest odcinek, tam około 500 m. Tam są takie też dziury i o uzupełnienie tych dziur i wyrównanie tej drogi, 
bo tam też dawno nie, nikt nikogo nie widział. Druga sprawa to Pan Radny, tu już Baczyński. Wspomniał 
też znaki drogowe, ślepe ulice w Komorach, tu już panią wójt, żeśmy wczoraj, właśnie byli na spotkaniu 
z mieszkańcami i po prostu obce osoby wjeżdżają i kończy te drogi się kończą, po prostu bramami 
posesji, także to są takie odcinki, też 500 m. I później nie wiedzą, jak to wycofać, bo to są jednak takie. 
Nie ma tych właśnie miejsc do wycofania. Kolejna sprawa, miejscowość Słowienkowo tam z funduszu 



sołeckiego są kupione te płyty. Ja już z panem tam rozmawiałem, że byliśmy tam na tej drodze, mówił 
pan, że tam nic na razie nie będzie robione, bo jest właśnie. Czekamy na wykonawcę tego tutaj, Fuks tak? 
Co dalej, czy już wiadomo, coś będzie ten Fuks w miarę? 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK) 
Na ten dzień, nie mam żadnych informacji. No w tym roku na pewno. Jeżeli przyszło do tego, że my 
mielibyśmy to robić, nie mamy funduszy, to mówię uczciwie, mam przygotowane dokumentację, jakby 
jest przygotowana, ale nie mamy po prostu funduszy, żeby w tym roku wykonać tą drogę. Ewentualnie 
przyszły rok pozostaje, jeżeli na razie. 

Piotr Kołpacki (Radny) 
Na razie jeszcze czekamy. 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK) 
Na razie jeszcze nic nie wiem, bo tam jeszcze w jakich poprawki trwają na tej drodze, więc to też nie jest 
moja inwestycja, jakby tylko gminna, więc ciężko mi cokolwiek powiedzieć, jakie teraz. 

Piotr Kołpacki (Radny) 
Ja to tam ja mówię o tym odcinku. 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK) 
Ja wiem. 

Piotr Kołpacki (Radny) 
Do tej drogi co już jest zrobiona. 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK) 
Ja nie prowadziłem jakby rozmów, bo tutaj wiem, że. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino) 
Słowienkowo? 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK) 
Tak, Słowienkowo. 

Piotr Kołpacki (Radny) 
Tam już są takie faktycznie dziury, że. 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK) 
Wiem, jak tam jest. 

Piotr Kołpacki (Radny) 
Dziękuję. 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK) 
Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy) 
Proszę, panie wójt, od razu w tym temacie można. 

Piotr Kołpacki (Radny) 
Tak. 



Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o przebudowę drogi, Komory, Słowienkowo, Dobrzyca, 
Wierzchominko to tak jak państwo wiecie, w ubiegłym roku trochę przebojowo nam się tą drogę 
budowało, natomiast doszliśmy z wykonawcą do porozumienia został spisany protokół tzw. napraw tutaj. 
Protokół naprawczy i zostały określone zadania dla wykonawcy, co ma wykonać i w jakim terminie i w 
jakich kosztach zostało mu obniżone wynagrodzenia o 350 000 zł na wykonanie tej inwestycji i 
dodatkowo w ramach współpracy jakby kary. Właśnie ma połączyć odcinek drogi, o które pan tutaj pyta. 
Sołectwo ma płytę, natomiast on tutaj wykona usługę ułożenia tych płyt. I te prace mają się zakończyć do 
końca czerwca, natomiast po zakończeniu tych robót naprawczych to wtedy przystąpi do tego drugiego 
odcinka. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę, czy ktoś jeszcze ma jakieś? Proszę? Pani Kowalska? 

Anna Kowalska (Radna)  
Ja tylko dopowiedzieć odnośnie tego wykaszania dróg, że ja to powiedziałam. W kwestii takiej, że bardzo 
dziękuję za zainteresowanie, bo wiem, że sprawa została zgłoszona przez sołtysa, też również przez 
mieszkańców. I tu właśnie chciałam podziękować za zainteresowanie. Dziękuję. 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
Pobocze chyba już dzisiaj jest wykoszone albo wczoraj było wykoszone w Śmiechowie, dokładnie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę. 

Bardzo proszę pani Wioletta Parol. 

Wioletta Parol-Żyluk (Radna)  
Panie Jakubie. Tak jak rozmawialiśmy wcześniej o tym lustrze. 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
Jest zamówione. 

Wioletta Parol-Żyluk (Radna)  
Poprawie, tak bezpieczeństwa na tej ulicy, skręcie Ogrodowej i Kościelnej. Bardzo dziękuję za to, że pan 
od razu zareagował i będę bardzo wdzięczna, jak da się to możliwie najszybciej zrobić, z tego względu, 
że teraz jest okres wakacyjny, mnóstwo dzieci jeździ tam rowerami itd. Jest wielu kierowców, którzy na 
tym skręcie, a jest on niezwykle niebezpieczny, nie przestrzegają po prostu prawa, jeżdżą zbyt szybko i to 
jest naprawdę myślę, rzecz ważna w tej chwili, bo tak jak powiedziałam, mnóstwo dzieci również z tej 
drogi tam korzysta rowerowo i pieszo. Bardzo dziękuję, jeżeli będzie pan pamiętał tutaj o tym 
fragmencie. Dziękuję ślicznie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję bardzo, ja proszę państwa, chciałbym tylko prosić pana Jakuba Zakład Komunalny, żeby 
przyjrzeli się nawierzchni ulicy Bałtyckiej w Mścicach, tam, gdzie był wywieziony piasek i gruz, jak to 
mieszkańcy, mógłby piasek ze śmieciami. W związku z tym bardzo bym prosił, żeby tam jakoś 
zainterweniować, poprawić to i nie wiem uzupełnić, może czymś trwalszym, co by zupełnie inaczej to 
wyglądało i spełniały swoją rolę jak utwardzenie. Bo częściowo tam też mieszkańcy sami się angażują w 
utrzymanie tej drogi. Także bardzo proszę, jakieś tam spojrzenie na to i działania w tym kierunku. Czy 
jeszcze ktoś ma jakieś sprawy? No proszę. 



Tomasz Baczyński (Radny)  
Ja mam pytanie do pani wójt, wcześniej już zapowiedziane odnośnie tego przedsiębiorstwa, kiedy 
możemy się spodziewać powołania? 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o przedsiębiorstwo społeczne, to taka nowa forma działalności i pomoc 
Gminnemu Zakładowi Komunalnemu w utrzymaniu przede wszystkim czystości i realizacji pewnych 
usług. Natomiast jeżeli chodzi o szczegóły, to taki szczegółowy biznesplan ja państwu przedstawię na 
komisjach w czerwcu. Jest już ogłoszony nabór na dofinansowanie na powstanie tego typu 
przedsiębiorstw i tutaj planujemy w lipcu złożyć wniosek o dofinansowanie. Jak tylko otrzymamy to 
dofinansowanie, to takie przedsiębiorstw będzie mogło funkcjonować. Ten szczegółowy biznesplan ja 
państwu przedstawię w czerwcu. I jeżeli tutaj pan przewodniczący pozwoli, jeszcze bym uzupełniła 
wystąpienie pana Jakuba o kwestię inwestycji prowadzone przez gminę. Więc mówiłam już o drodze 
Tymień Strachomino, o tej przebudowywanej drodze na Słowienkowo. Przebudowa drogi do banku w 
Będzinie, wykonawca złożył nam już informację o zakończeniu robót, więc w przyszłym tygodniu będzie 
odbiór tego przedsięwzięcia. Tutaj finalnie inwestycja wyszła w kwocie 321 712 zł 97 gr, gdzie wsparcie 
podmiotów prywatnych było 50 000 zł. Remont drogi do tzw. pętla do zakładów piekarniczych Bajgiel, 
on też już się zbliża do końca. Do 9 czerwca wykonawca będzie to inwestycja realizował po zakończeniu 
inwestycji na pewno niezwłocznie przystąpimy do opracowania organizacji ruchu, bo już widzimy, gdzie 
tam potrzeba jest. Remont, drogi w Komorach, inwestycja też jest zakończona, jest zgłoszona tutaj 
informacja do odbioru. Jeżeli chodzi o przebudowę drogi Strzeżenica Kazimierz Pomorski ta inwestycja 
planowana jest na lata 2024-25. Był już ogłoszony przetarg, zgodnie z wytycznymi z umową zawartą z 
Wojewodą Zachodniopomorskim. Przetarg unieważniliśmy, w związku z tym, iż zaraz po wakacjach jest 
planowany nabór w ramach KOP na budowę kanalizacji sanitarnej, tu już kończymy projekt, jeżeli chodzi 
o budowę kanalizacji, chcielibyśmy przedsięwzięcie połączyć razem do realizacji. Szacowany koszt 
przebudowy drogi Strzeżenica Kazimierz Pomorski to jest kwota ponad 10 000 000 zł, prawie 
5 200 000 zł, mamy otrzymanego dofinansowania. I jeszcze droga gminna, bo to też mieszkańcy cały 
czas pytają, co będzie z tymi odcinkami dróg w miejscowości Kładno i Śmiechów, te które pozostały. 
Tak więc na komisji, który jutro będą się odbywały, będzie państwu przedstawiona zmiana w budżecie 
m.in. w zakresie zabezpieczenia środków na pokrycie asfaltem tych odcinków i tutaj szacowany koszt jest 
210 000 zł na oba odcinki. I jeżeli taka zgoda Rady będzie na poniedziałkowej sesji, wówczas 
wykonawca niezwłocznie przystąpi do tego, aby te odcinki połączyć. I tyle w kwestii bieżących 
realizowanych inwestycji. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę, czy jeszcze ktoś ma jakieś pytania? Jeśli nie ma, to kończymy temat dróg, bo częściowo 
wprowadził nas tutaj, nie wiem, czy państwo teraz są przerwę, czy jeszcze byśmy może skończyli. 
Sprawozdanie Zakładu Komunalnego. I wtedy nie także, byśmy przeszli do pkt 7, bo automatem nam tam 
częściowo przedstawił nam pan Stanula, wątki i tego sprawozdania, a jeszcze bardzo proszę pana 
kierownika Zakładu Komunalnego, pana Andrzeja Nowaka też o zabranie głosu i przedstawienie nam 
tego wątku sprawozdania, głównie dotyczącego kanalizacji i wody. Bardzo proszę. 

Andrzej Nowak (Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego)  
Szanowni Państwo. Sprawozdanie z wykonania planu finansowego Gminnego Zakładu Komunalnego w 
Będzinie za rok 2023. Takie dane, które państwo, no Państwo, Radni, którzy już byli radnymi poprzedniej 
kadencji, znają. Ja powtórzę tylko, żeby wszyscy wiedzieli, jakie zadania realizuje zakład komunalny. W 
zakresie gospodarki wodno ściekowej eksploatujemy 9 ujęć wody w miejscowość Dobre, Dobrzyca. 
Łękno, Miłogoszcz, Mścice, Śmiechów, Strachomino, Wierzchomino i Tymień. 

W roku 2023 sprzedaliśmy 331 440 m³ wody o łącznej wartości 1 431 813 zł netto. Zakład Komunalny 



obsługuje na terenie gminy, no praktycznie wszystkich mieszkańców, ale to w sumie jest 3130 
odbiorców. Z tymi osobami, czyli z gospodarstwami rodzinnymi, jak też z innymi instytucjami, mamy 
zawarte umowy. W ramach gospodarki ściekowej, ze względu na to, że nie wszystkie miejscowości są 
skanalizowane. No tu przyjęliśmy do oczyszczenia. 135 639 m³ ścieków, co finansowo przez robi tam 
kwotę 877 584 zł netto i ścieki odbieramy od 7 796 odbiorców, którymi zawarte umowy. W 2023 roku 
dochody zostały zrealizowane w wysokości 2 541 118 zł w stosunku do planu 2 800 613 zł, co jest daje 
nam kwotę procentowo, to jest 90%. Założeń nigdy nie trafimy, nie możemy powiedzieć, że nie mamy 
wpływu na to, czy będzie to 90% założonego, założonych, założonej sprzedaży na dany rok, czy może 
być to nawet 110 czy 120. To tylko zależy od odbiorców, od zapotrzebowania mieszkańców, a ono się 
kształtuje różnie, bo to w zależności od tego nawet głównie, głównie od pór roku i od pogody. Tak, no 
wiadomo, latem dużo więcej tej wody idzie, no a wahania też są takie spowodowane tym, że no wahania, 
na które mają wpływ, finanse odbiorców. Tak, no woda kosztuje, nie kosztuje dużo, bo na razie było za 
2023 rok 4 zł i 32 gr netto za metr sześcienny. No ale jednak to ma. Mieszkańcy odbierają tą wodę do 
celów socjalnych, swoich bytowych, a wahania to są tylko takie, czy podlewamy trawniki, ogródek, czy 
nie, tak to jest to. Więc tak, to do założenia tej kwoty, którą chcieliśmy pozyskać w roku 2023. roku, no 
tyle, nie sprzedaliśmy tej wody, sprzedaliśmy na poziomie 90,48% w złotówkach to się kształtuje tak 
2 287 499 zł z tytułu opłat za wodę i ścieki, 17 610 z tytułu odsetek, kapitalizację odsetek. Odpłatności, 
usługi komunalne, tu mam na myśli cmentarz Łekno 212 730 zł to jest odpłatność za zajęcie pasa 
drogowego. Z tych większych jeszcze kosztów to jest 8654 zł zwrot kosztów sądowych, komorniczych i 
7562 zł, to jest zwrot kosztów, za zrzut ścieków do przepompowni P10 w Mścicach, których 
przedkładamy ścieki do Koszalina i zwrot część, zwrot energii za pobraną energię przez stację 
przekaźnikową, która pobiera energię na stacji uzdatniania wody w Śmiechowie. Jeżeli chodzi o 
należności, o kwoty, którą obciążyliśmy odbiorców, to była 2000, to jest kwota 2 309 397 zł netto. W 
okresie od 1 stycznia do 31 grudnia wpłynęła kwota 2 287 499 zł, z czego 2 191 583 zł na poczet 
należności bieżącej, co stanowi 95 prawie 96% należnych wpływów za 2023 rok i 95 613 zł netto na 
poczet zaległości z lat ubiegłych. W stosunku do odbiorców, którzy no nieterminowo sami się rozliczają, 
rozliczają za nasze usługi. Wystawiliśmy 56 wezwań do zapłaty zaległości z lat ubiegłych na kwotę 
47 655 zł, z czego 23 odbiorców uiściło pod naszym wezwaniu kwotę 19 924 zł celem odzyskania 
należności pozostałych, skierowaliśmy sprawę do skierowaliśmy na drogę postępowania sądowego na 
kwotę, 6 wniosków na kwotę 9545 zł. 4 odbiorców po otrzymaniu nakazu sądowego wpłaciło swoje 
należności. Pozostałe wnioski, po uprawomocnieniu się nakazów są kierowane do egzekucji komorniczej, 
na konto GZK wpłynęła kwota 13 498 zł. Tak jak wspomniałem wcześniej, 95-96% odbiorców z nami się 
rozlicza na bieżąco, te 4% to to są osoby, które no jakieś tam nam zalegają, czy zalegały. Za wykonanie 
naszych usług. W 2023 roku budżet po zmianach po stronie wydatków wynosił 7 582 293 zł. To jest 
woda, kanalizacja, drogownictwo, cmentarnictwo. Wszystko razem. I teraz tak. Dział pierwszy. Ścieki i 
infrastruktura sanitarna wsi, klasyfikuje się wydatki bezpośrednio związane ze świadczeniem usług 
publicznych. W okresie od 1 stycznia do 31 grudnia zakupiliśmy materiały i wyposażenie na kwotę 29 
322 zł 26 gr, w tym zakupiono oczyszczalnie przepływomierze na oczyszczalnie ścieków w Tymieniu i 
punkt zlewny P10 w Mścicach 18 532 zł, zakupiono 2 pompy do ścieków, do oczyszczalni ścieków w 
Tymieniu i przepompowni Podamirowo, pomimo że to oczyszczalnia nie funkcjonuje jako oczyszczalnia. 
No ale tam urządzenia muszą pracować, żebyśmy mogli nią w jakiś sposób polepszyć jakość tych 
ścieków, no żeby one tam tak nie zagniewały, nie były uciążliwe dla mieszkańców Tymienia, więc po to 
były te pomp jedna z tych pomp, a druga była do przepompowni w Podamirowie. Ponadto drobne 
materiały hydrauliczne do naprawy sieci kanalizacyjnej. Zapłaciliśmy za to 3 860 000 zł 3860 zł, 
przepraszam to przestrzeliłem z tema 3 milionami. Za energię elektryczną na obiektach dotyczących 
oczyszczalnia oczyszczania i odprowadzania ścieków, czyli przepompowniach, wydaliśmy za energię 
145 531 zł. Zakup usług remontowych 271 357 zł, w tym za remonty sieci kanalizacyjnej za bieżące 
utrzymanie, to było 188 653 zł za remont pomp zatapialnych, prace serwisowe, przepompowniach 
ścieków oraz prace serwisowe. Czyli to tam wymiana pomp i ich naprawa i naprawa elektroniki, to była 



kwota 67 000 zł. Za podłączenie przepływomierzy na oczyszczalnie ścieków w Tymieniu na punkcie P10 
w Mścicach 11 413 zł i za monitoring, czyli kamery na tych obiektach, to jest 4000 zł. Z miejscowości 
Tymień wywozimy ścieki jest w drodze przetargu wybrany wykonawcą. Tą usługę wykonuje, a my go 
kontrolujemy m.in. poprzez monitoring, czyli mamy zamontowane kamery na jednym na drugim obiekcie 
i przepływomierze, więc tyle ścieków, które on pobierze w Tymieniu, zrzuci na przepompowni P10 w 
Mścicach. Ta ilość musi się zgadzać, a po to są te przepływomierze tak, żebyśmy mogli tu, bo to nie 
liczymy półbeczki czy pełną beczkę. Jest licznik i z tego jest rozliczony. Zakup usług pozostałych w 
stosunku do planu w wysokości 1 651 980 zł wydaliśmy 1 650 596 zł, w tym odbiór ścieków przez 
MWiK Koszalin, czyli za ten zrzut ścieków do oczyszczalni 982 646 zł, monitoring elektroniczny 4171. 
Usługi udrożnienia kanalizacji, czyszczenia osadników i czyszczenia przepompowni ścieków. No bo 
wiadomo, co tam wpływa do przepompowni i te pompownie nie są w stanie po dłuższym czasie 
eksploatacji wypompować tych gęstych osadów, one po prostu zalegają na dnie. Więc to są te usługi, to 
wydaliśmy na to 120 000 zł, usługa sprzętem specjalistycznym, ciśnieniowym tzw. wuku to jest 
25 241 zł. To jest czyszczenie kanalizacji tam, gdzie możemy sobie poradzić ze zwykłym wozem 
asenizacyjnym. Więc wypożyczamy ten sprzęt z Ekoprzedsiębiora w Unieściu i wyrobioną usługę, koszt 
wywozu nieczystości oczyszczalni w Tymieniu do punktu zabawnego w miejscowości Mścice, to 
wydaliśmy 515 162 zł, ponadto mamy opłaty, to są coroczne opłaty za lokalizację naszych urządzeń 
kanalizacyjnych w terenie, np. Mścice Stoisław to w terenie PKP, to jest opłata, prosta 2527 zł. No i 
jeszcze był koszt inspekcji kanalizacji w Stoisławiu to 800 zł. Tam mniejsze problemy ze starą 
kanalizacją, musieliśmy tam wynająć kamerę, żeby wiedzieć, jaka jest przyczyna. Ścieki są badane, 
obligatoryjne, bo jesteśmy do tego zmuszeni ustawowo i na to wydajemy wydaliśmy 4 187 zł. Wykonuje 
nam ta firma niezależna Kamilton, z którą mamy podpisane umowy. Dodatkowo za odprowadzanie 
ścieków zapłaciliśmy kary umowne za przekroczenie norm w ściekach w wysokości 16 800 zł. Ja już 
kiedyś wspominałem, skąd taka kara się bierze, jesteśmy my badamy ścieki na bieżąco, ale zgodnie z 
umową wodociągi koszalińskie mają prawo zbadać te ścieki, które wprowadzamy. Tak, jeżeli one są tam 
coś niezgodne z normą no to zgodnie z tabelami obciążeń, które mamy zawarte w tej kwoty, mamy kwoty 
i wysokości zanieczyszczeń zawarte są w umowie i jeżeli przekraczają, musimy płacić, a na wpływ na 
jakość tych ścieków nie mamy wpływu, bo to są ścieki surowe, nie podczyszczane. To kto wpuści do 
kanalizacji no to niestety. W wyżej wymienionym dziale na ogólny plan 2 125 334 zł wydatki wynoszą 
2 118 416 zł, to jest 99,67% w stosunku do przewidzianego planu. Następny dział, dostarczanie wody, 
zakup materiałów, wyposażenia ogółem i na zakup wyposażenia ogółem wydatkowano kwotę 46 256 zł, 
w tym zakupiliśmy wodomierze przystosowane do odczytu radiowego oraz plomb i uszczelek itd., bo w 
niektórych miejscowościach to ze względu na to, że nie mamy takiej sumy pieniędzy, żeby nagle 
wymienić u tych 3000 odbiorców wszystkie wodomierze więc częściowo wymieniamy na wodomierze, 
już z odczytem radiowym, to nam dużo ułatwia pracę. Tak, bo ten pracownik nie musi, nie musi do 
każdego domu chodzić. I a nieraz o sytuację, że go już domu nie ma, tylko jest drogą radiową. Czy 
prowadzimy 1-2 dni i mamy temat zamknięty. Drobniejsze wydatki to kabel zasilający stacje uzdatniania 
wody w Tymieniu na kwotę 2639 zł. Materiały hydrauliczne. Czy są jakieś drobne kształt i zawory itd. to 
jest kwota 14 480 zł. Pozostałe zakupy typu olej, paliwo do kosiarek, środki chemiczne, drobne materiały 
to kwota 2648 zł. Za energię elektryczną wykorzystano przez stację uzdatniania wody, te 9 tych stacji, 
które podają nam wodę faktury w wysokości 635 328 zł taka to była kwota. Zakup wody OHZ Mścice i 
Regionalnych Wodociągów w Białogardzie dla mieszkańców Popowa i Kazimierza. W Kazimierzu są 
jeszcze 2 budynki, które są podłączone do sieci, do tej sieci OHZ-tu, więc tam nie jest to duża kwota, bo 
płacimy w skali miesiąca, tam około, powiedzmy 200 zł. I podobnie mamy, jest kilka budynków w 
Popowie, bodajże 2 lub 3 budynki i tam jest woda dostarczana z Wodociągów Regionalnych Białogard. 
Dodatkowo w tym roku, na kwotę tą, którą wydatkowaliśmy na zakup wody, czyli 13 925 zł, wliczona 
jest, wliczony jest zakup wody, który musieliśmy, którego musieliśmy dokonać w wyniku tego, że 
mieliśmy przekroczone dopuszczalne normy zanieczyszczeń, czyli bakteriologię na ujęciu wody w 
Dobrzycy i Strachominie. Musieliśmy mieszkańcom tą wodę zaopatrzyć ich w wodę zdatną do picia. Za 



usuwanie awarii sieci wodociągowych wydaliśmy 346 748 zł, zabezpieczenie przeciwkorozyjne 
urządzeń, stacji uzdatniania wody w Łeknie zapłaciliśmy 23 174 zł, konserwacja to drobna naprawa, 
konserwacja systemu monitorującego hydrofornię w Dobrym i Mścicach to jest 231 zł. To niedużo. 
Zakup usług pozostałych kwota 177 733 zł, w tym na co się składa tą kwotę, monitoring elektroniczny 
obiektów dotyczących ująć wody 15 711 zł. Czyszczenie sieci wodociągowej to by w ubiegłym roku 
robiliśmy ze względu na to, no ta sieć praktycznie nie była w Będzinie czyszczona może od roku 2001 
lub drugiego i nagromadzone osady żelaza w momentach, kiedy były jakieś nierównomierne rozbiory lub 
niekontrolowane pobory wody z hydrantów, woda, woda szybciej przepływała, następowały turbulencje 
w rurociągu i porywały te osady. Więc byliśmy zmuszeni już ze względu na skargi mieszkańców byliśmy 
zmuszeni tą sieć wyczyścić t tak pozycja. Czyszczenie sieci wodociągowej w miejscowości Będzino, 
Mączno, Łekno, Kazimierz Pomorski i Strzeżenice, to jest kwota 139 286 zł. Czyściła to specjalistyczna 
firma metodą wodnopowietrzną. Efekt jest. Pozostawienie urządzeń wodociągowych na terenach PKP. 
Tak, przejścia pod torami jest opłata stała 4259 zł. Z racji tego, że w pewnym momencie no zwolnił się 
tam konserwator, który obsługuje, obsługiwał miejscowość Dobre, Mścice. Musieliśmy, musieliśmy tam 
na okres roznoszenia faktur, odczytów i konserwację. Tam na okres 2,5 miesięcy zatrudnić osobę na 
umowę zlecenie i to jest kwota 5 100 zł. Transport tej wody, którą dostarczaliśmy do Strachomina, 
Wierzchomina i Dobrzycy. Transport tej beczki to jest 9559 zł, dodatkowo mamy usługę sprzętem 
specjalistycznym wołku, wodociągu, w Tymieniu to jest 1255 zł. I wykonaliśmy dodatkowo przyłącza 
kablowe do działania hydroforni w Mścicach 1139 zł. To nie jest hydrofornia, która tak główna, tylko jest 
ta hydrofornia po dawnym OHZ, którą mamy, eksploatujemy w wypadkach awaryjnych. Wykonanie 
ekspertyz, analizy opinii, czyli badanie prób wody kwota 13 587 zł, firma Hamilton spółka z o. o. w 
Gdyni, do Wód Polskich zapłaciliśmy 50 785 zł. To jest tzw. opłata za gospodarcze korzystanie ze 
środowiska, czyli za tą wodę, którą my pobieramy, jest jakaś tam ustalona przez Wody Polskie stawka 
kilka groszy za każdy metr sześcienny. Więc to przy tej ilości ona wyszło tak jak wspomniałem 50 785 zł. 
Za okresowe badanie urządzeń na stacjach uzdatniania wody, czyli dozór techniczny kwota 2750 zł. 
Koszty postępowania sądowego i pozasądowego to opłaty z tytułu zaliczki na koszty postępowania 
opłacone do komorników i opłaty sądowe od złożonych pozwów do sądu, koszty zastępstwa 
procesowego to jest 2724 zł ze środków na inwestycje, czyli wykorzystaliśmy kwotę 818 915 zł 4 gr, z 
tego zamontowaliśmy dodatkowy zbiornik retencyjny na ujęciu wody w Mścicach, zbiornik o pojemności 
200 m³ z tego względu, że ten, który był on, jest nadal jeszcze są te 2 zbiórki połączone o pojemności 
100 m, w okresie letnim tej wody nam brakowało. Tak, bo pompy głębinowe nie zdążą tyle 
wyprodukować, jeżeli jest takie zapotrzebowanie chwilowe, więc w okresie, w czasie, w okresie, w 
godzinach nocnych one pompują do tego zbiornika, a w dzień ta woda jest podawana do sieci. Kiedyś on 
wystarcza na to ze względu na zwiększony pobór, czyli powiększyła się miejscowość, jest więcej 
odbiorców itd. itd. musieliśmy tak zadziałać. Czyli koszt wykonania zabudowy tego zbiornika z płytą 
fundamentową i wymianą zestawu hydroforowego, bo łącznie z tym musieliśmy zamontować cały nowy 
zestaw hydroforowy, czyli te pompy, które podają te pompy drugiego stopnia, które podają wodę już do 
sieci, bo tamte były miały za mało, już wydajność, one podawały w najlepszy momencie 32,33 m/h. Ale 
już nie miały tej wysokości podnoszenia. I tak mieszkańcy w okresie tego rozbioru, co niektórzy 
mieszkańcy, no nie mieli tej wody. W tej chwili są już inne zestawy zamontowane. Można powiedzieć, że 
ten problem mamy rozwiązany. Obserwujemy więc teraz już przy poborze przy produkcji 500 m³ na 
dobę, na ujęciu Mścice nie mieliśmy problemów z ciśnieniem i z tą ilością wody. A wahania są duże, bo 
teraz proszę państwa np. wczoraj z ujęcia było pobranych 350 m³, a przed tymi deszczami 500. Ale mamy 
dokładnie z ubiegłego roku spodziewamy się nawet 700-800 m w ciągu doby. Tak, także to jest takie, no 
było niezbędne. To działanie było niezbędne. Ze względu ujęcie wody w miejscowości Dobre ze względu 
na czas eksploatacji odwiertów, czyli studni, jedna ze studni uległa już to nazywamy no została 
wyłączona z eksploatacji, bo nie miała odpowiedniej już wydajności. Czyli te filtrze otwory zostały 
zaczopowane związkami żelaza. Ona nie miała tej wydajności. Musieliśmy zrobić nowy odwiert 
studzienny i to nas kosztowało 248 000 zł. W tej chwili już nie ma problemów, pracują 2 odwierty. 



Miejscowość Dobre ma odpowiednią ilość wody i pod odpowiednim ciśnieniem jest podawana. 
Przyszłościowo będziemy tylko tam myśleli o tym, żeby wymienić ten stary zbiornik retencyjny, bo on 
już jest w stanie opłakanym, to jest podziemny zbiornik, jego nie można już nie ma sensu remontować, bo 
no są takie duże, tak bardzo skorodowany, że po prostu koszt remontu osiągnie cenę zakupu nowego 
zbiornika. Tak, ale to jeszcze nie w tym roku, aby poprawić jeszcze jakość wody produkowaną na ujęciu 
w miejscowości Mączno, czyli Będzino, to nazwijmy wymieniliśmy, po wyczyszczeniu sieci jeszcze 
wymieniliśmy złoża filtracyjne w odżelazaczach i było domanganiaczach i to nas kosztowało 174 963 zł. 
Tam też już od kilkunastu lat te złoża nie były wymieniane, pomimo tego, że one są czyszczone w 
zależności od potrzeb, ale nie rzadziej jak raz w tygodniu. No to po kilkunastu latach już to jednak one 
już straciły swoją moc, że tak powiem, oczyszczania tak. Już kończymy. Już, proszę państwa dodam 
tylko tak bo to już kolega omówił drogi ja tylko podsumowanie. Tak. Dodatkowo mamy takie jeszcze 
były wydatki, wiadomo wydatki związane z utrzymaniem pracowników. Wszystkie pochodne od 
wynagrodzenia to była kwota 1 072 000 zł. Dodatkowo utrzymanie, nazwijmy to biur GZK, czyli zakup 
materiału, papier, tonery, itd. materiały, wszystkie biurowa kwota 27 800, zakup energii elektrycznej 
27 363 złot, usługi remontowe 1606, usługi pozostałe 58 244 zł. Usługi pozostałe to były związane z 
usługą prawną, która nas kosztowała 29 494 zł. To jest nasz prawnik, który nas obsługuje, RODO tzw. 
4214 zł, usługi pocztowe, kurierskie 3781 zł, koszty, prowizje bankowe 1009 zł, serwis oprogramowania, 
na którym pracujemy i inne przeglądy urządzeń, czyli kserokopiarki itd. 2662 zł, usługi telefonii 
komórkowej i stacjonarnej oraz za obsługę opłata za karty telemetryczne, czyli mamy połączenia z każdą 
stacją uzdatniania wody i z przepompowniami, to jest 15 630 zł. Ryczałty za używanie pojazdów 
własnych w celach służbowych, to jest 17 000 za cały rok, to są konserwatorzy, wszyscy pracownicy, 
którzy używają samochodów do celów służbowych, także składka na ubezpieczenie mienia to jest kwota 
prawie 3000 zł. odpis na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych dla wszystkich pracowników to jest 
23 240 zł, podatek od nieruchomości dla gminy 7017 zł. Szkolenie pracowników 1157 zł. Pozostała 
działalność to jest mamy w tym dziale zakup paliwa do samochodów służbowych to jest 18 000 zł oraz 
części zamienne oraz naprawy tych pojazdów, które mamy w tym również ogumienie, naprawy zamienne 
do, materiały zamienne do kos spalinowych, koszty tam żyłki, rękawic roboczych itd. to jest kwota 
10 072 zł. Naprawa samochodu nas kosztowała 5860 zł. To była naprawa instalacji elektrycznej, 
zawieszenia i no i głowicy jednego z samochodów. Pozostała 821 do ustawienia zbieżności itd. Ogółem 
na plan Gminnego Zakładu Komunalnego w wysokości 7 582 293 zł i 67 gr, wydatki zrealizowano w 
kwocie 7 132 983 zł i 32 gr. To jest w wysokości 94,7%, w stosunku do założeń. Dziękuję, to jest 
wszystko. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Sprawozdanie wyczerpujące, bardzo proszę o pytania, proszę pan Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Chciałbym dopytać, ile osób jest obecnie zatrudnionych w Gminnym Zakładzie Komunalnym. 

Andrzej Nowak (Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego)  
Już panu mówię, w biurowcu mamy 1,2,3 łącznie ze mną 5 osób. W dziale obsługa dróg mamy na dzień 
dzisiejszy 3 osoby, mieliśmy 2, mamy teraz 3. Od połowy tego miesiąca i dodatkowo mamy 5 
konserwatorów, którzy nie są zatrudnieni w pełnym wymiarze czasu. Plus pani sprzątaczka. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Konserwatorzy na pół etatu? 

Andrzej Nowak (Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego)  
Nie, różnie w zależności od tego, jaki konserwatorzy mają obszar, tak. 



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Jak widać, z tej wypowiedzi, działań jest dużo. Niemniej jednak przyszłość, jaka myślę, czeka i naszą 
radę. Nie mówię, że za rok czy za 2, ale niestety musi nastąpić rozwój tego zakładu, żeby on mógł 
funkcjonować, należycie jej spełniać swoje zarówno, jeżeli chodzi o sprzęt, który powinien posiadać, jak 
i ludzi, którzy by to obsługiwali. I tutaj, no często borykamy się z problemami takimi, że nie wykoszone 
tu czy nie wykoszone, tutaj po prostu nie ma kim na tę chwilę. Myślę, że te działania pani wójt, odnośnie 
tego przedsiębiorstwa tutaj coś wspomoże i to też zmieni, bo to generalnie tam to przedsiębiorstwo 
miałoby się zajmować, no przede wszystkim sprawami porządkowymi i m.in. właśnie tutaj dbałość o 
utrzymanie tych poboczy, dróg, koszenia. 

Andrzej Nowak (Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego)  
Ja tylko dodam, może, że staramy się o zatrudnienie jakiś pracowników, czyli robimy rozeznanie, ale ze 
względu na to, że mamy takie finanse, a nie inne stawiamy również minimalne wymagania dla 
pracownika, bo chcemy, żeby pracownik posiadał chociażby prawo jazdy, żeby mógł się tym 
samochodem poruszać służbowym celem np. dojazdu do miejsca pracy. Mam tu na myśli koszenie itd. 
nie ma chętnych. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
wiemy to też na co dzień także. No m.in. to też jest sytuacja taka, bo to o tym też trzeba wspomnieć, że 
to, co zatwierdziły w końcu Wody Polskie, te stawki, to w znaczący sposób skoczyła cena ścieków. Nie 
wszyscy o tym wiedzą, bo nie wszyscy płacą, ale to w granicach ponad 5 zł na metrze sześciennych 
skoczyło, także to jest znaczące no i zwłaszcza, że dla mnie dziwną sytuacją jest, że instytucja, zupełnie 
zewnętrzna, ustala stawki dla tego, który produkuje czy odbiera ścieki, narzuca swoje jakieś tam, a nie 
bezpośrednio ten, który jest zainteresowany, który ponosi koszty. Na tą chwilę dziękuję. Kończymy pkt. 7 
i 10 minut przerwy. 

Przerwa 10 minut. 
Bardzo proszę o uwagę, wznawiam obrady sesji pkt 8. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Będzinie za rok 2023. Witam na dzisiejszej sesji panią dyrektor Natalię Jastrzębską i bardzo 
proszę oddaję głos. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Dzień dobry, Szanowni Państwo, w roku 2023 Gminna Biblioteka Publiczna funkcjonowała na 4 
placówkach, tak jak dotychczas, biblioteka główna w Będzinie, filia w Mścicach w Tymieniu oraz w 
Dobrzycy. Biblioteki realizowały szereg wydarzeń własnych oraz wizytowały dzieci ze szkół i 
przedszkoli na miejscu oraz w terenie. Sprawozdanie, które państwu przedłożyłam, jest bardzo 
szczegółowe. Pozwolicie państwo, że zrobię wszystko w skrócie. Dzięki powrotowi do utraconych etatów 
pani bibliotekarki upłynniły funkcjonowanie bibliotek, wydłużono godziny pracy i obsługi czytelnika. W 
roku 23 pozyskano stażystkę na placówce w Będzinie, które obecnie zasila działania w wymiarze pół 
etatu. Do najważniejszych wydarzeń realizowanych w samym Będzinie możemy zaliczyć się Dzień 
Kobiet łączący spotkanie autorskie z kołobrzeżanką, panią Elżbietą Downarowicz oraz debatą Gmina 
Będzino oczami kobiet" z udziałem pani wójt, spotkanie z Katarzyną Lesner i Krukiem, pierwszy 
wernisaż Julii Zawoluk mieszkanki Tymienia, Noc w bibliotece, spotkanie z Magdaleną Brodziewską, 
projektantką mody unikatowej oraz ponownie z panią Elą Downarowicz. Na wiosnę zakończono 
bezpłatny kurs języka angielskiego dla Czytelników, realizowano szereg spotkań łączących literaturę, z 
rękodziełem, jak co roku oczywiście przegląd recytatorski, "Ptaki, ptaszki i ptaszęta polne", "Tuwinki", 
przegląd recytatorski dla przedszkoli, mały festiwal filmowy, integracja "Ty i ja" oraz czytanie na 
polanie. Z kolei w Dobrzycy na uwagę zasługują bogate wystawy Jacka Piętki, połączone z żywą lekcją 
historii, m.in. Dzień poczty polskiej, 80 rocznica wybuchu powstania w getcie. W Tymieniu 



zorganizowano spotkanie dla dzieci z klockami Lego z centrum edukacyjnego pani Stępień, narodowe 
czytanie i śpiewanie w ramach Gminnych obchodów Dnia Niepodległości, spotkania autorskie z panią 
Renatą Piątkowską. Co roku mamy spotkania finansowane z Koszalińskiej Biblioteki Publicznej. Nie 
ukrywam, że sami nie dalibyśmy rady pokryć takich kosztów. W Mścicach odbyło się spotkanie autorskie 
z rok Roksaną Jędrzejewską-Wróbel. Również jest to współpraca z KBP. Biblioteki zostały zaproszone 
do projektu GOK Ekomaluch fundacji Orlen, w ramach którego przeprowadzono zajęcia związane z 
ekologią. Biblioteki włączyły się w akcję WOŚP, brała udział w powiatowym święcie czytelnika 
dziecięcego. Pani Barbara Wachowicz obchodziła 35 lecie pracy otrzymując wyróżnienie od 
Stowarzyszenia Bibliotekarzy Polskich. Biblioteki realizowały projekt własny "Antykwariat za jeden 
uśmiech" oraz brały udział w akcji "Mała książka, wielki człowiek" oraz "Czytamy z sercem". 
Dodatkowo przepracowane soboty, ponieważ standardowo w soboty nie pracujemy. Otrzymaliśmy 
dofinansowanie z Biblioteki Narodowej w wysokości 5384 zł, z czego zakupiliśmy 200 książek. 
Troszeczkę statystyk zakupy książek w roku 23 w ujęciu ilościowym, Tymień 153 sztuki, Mścice 138, 
Będzino 212, Dobrzyca 171. Wg stanu na dzień 31 grudzień 2023 we wszystkich bibliotekach należących 
do Gminy Będzino łączny stan księgozbioru wyniósł 26 312. Mówię tutaj oczywiście tylko o gminnej 
bibliotece. Co daje wskaźnik 3,08 wg. międzynarodowych standardów UNESCO dotyczących 
bibliotekarstwa, księgozbiory bibliotek powinny oscylować w granicach 2,3, do 3,5 na 1 mieszkańca. 
Będzińska biblioteka od lat zachowuje ten poziom. Troszkę o finansach. Ostatecznie rok 23 został 
zamknięty kwotą 20 264 zł, za które zakupiliśmy 678 książek, dla porównania rok poprzedni to było, 
zakupiliśmy 602 książki, więc jest wyraźny wzrost. Z dotacji organizatora zabezpieczyliśmy 10 000 zł na 
książki, ale także na kody Legimi, których mamy 10 sztuk, co miesiąc są wydawane naszym czytelnikom 
ogromne wsparcie też mamy, za co dziękuję sołectwom to jest Fundusz sołecki Będzino, Tymień 72 
książki. Fundusz sołecki Mścice 20 książek, no i Biblioteka Narodowa 200 książek. Otrzymujemy też 
książki w darze, w roku ubiegłym było ich 119. A jeżeli chodzi o 10-5 lecie na listopad. Przewidzieliśmy 
związaną z tym uroczystość, a także przygotowujemy się do małego remontu w bibliotece w Będzinie. 
Złożyliśmy też projekt edukacyjny związane z pszczelarstwem na 5000 zł. Czekamy obecnie na wyniki 
do końca miesiąca. Jeżeli się uda, to dzieci będą miał bardzo fajną edukację z panem pszczelarzem i 
zakupimy też swój prawdziwy ul, który będzie wzięty pod opiekę przez zaprzyjaźnionego pana 
pszczelarza. I myślę, że przez cały znaczy nie przez cały rok, tylko związane jest to oczywiście z 
sezonowością. Biblioteka będzie miała swój miód. Więcej statystyk mam w sprawozdaniu, to może po 
prostu poczekam na pytania od Państwa. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję bardzo. Wszyscy mieli wcześniej te sprawozdania, mogli się zapoznać, także bardzo proszę, czy 
ktoś z państwa ma jakieś pytania do pani dyrektor? Bardzo proszę. Proszę, pan Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję. Otóż pani dyrektor działanie w miesiącu, lutym odnośnie GOK-u, świetlicy w Dobrym? 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
My mówimy o bibliotece. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Przepraszam. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Pan Radny wyprzedził fakty. Jeśli nie ma to pytań, to dziękuję. Przechodzimy do pkt 9. Sprawozdanie z 
działalności Gminnego Ośrodka Kultury. Bardzo proszę, oddaję głos pani dyrektor. 



Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Dobrze. Szanowni Państwo, w roku 23 Gminny Ośrodek Kultury w Będzinie, działał na 5 placówkach w 
Domu Kultury w Będzinie, w Domu Ludowym w Tymieniu, w Domu Ludowym w Mścicach, Wiejskim 
Domu Kultury w Dobrzycy oraz na świetlicy w Strzepowie. Od ferii do końca lata, działania były 
podejmowane na świetlicy w Dobrem, które jak wiemy nie funkcjonuje w systemie standardowym. 
Latem w Strachominie, na chwilę obecną świetlica jest zamknięta, na świetlicach prowadzono zajęcia 
tematyczne, sportowe, rekreacyjne i profilaktyczne. Otworzyliśmy poradnię, poradnię psychologiczną w 
Domu Kultury w Będzinie, na Narodowy Fundusz Zdrowia. Bez skierowań, bez kolejek. Spotkanie 
odbywają się w czwartki. Z tego, co się orientujemy, zainteresowanie ze strony rodziców z gminy 
Będzino jest bardzo duże. W okresie ferii zimowych oraz wakacji placówki tętniły życiem, oferując 
dzieciom wiele atrakcji, zorganizowano wyjazd do teatru i Multikina, w wakacje odbyło się kino 
sferyczne, festiwal piosenki wyjazd do Ustki, do Megalandii, do Okonka do Owadogigantów, a także do 
kina Helios. Te atrakcje nie odbyłyby się, gdyby nie współpracy z panią wójt i Gminną Komisją 
Alkoholową, ponieważ w budżecie nie mamy aż takich dużych środków, aby w tak bardzo atrakcyjny 
sposób prowadzić naszą działalność, ferii podczas wakacji i z tego, co się orientuję, orientuję się dobrze 
Gmina Będzino jest jedną z nielicznych gmin, która tak dba o dzieci w czasie ferii i wakacji. Chodzi mi 
tutaj o atrakcyjność wyjazdów i czasu spędzonego na świetlicach, które tak jak wiemy jest bezpłatny. W 
roku 23 Dom Kultury, przepraszam pozyskał stażystę. W chwili obecnej na miejsce stażystki, która 
również stała się pracownikiem GOK-u, weszła nowa pani instruktor. Mówię tutaj o Będzinie, która na co 
dzień mieszka w Dobrym. To też jest dla państwa ważna informacja, gdyż będzie mogła wspomagać 
działania na świetlicy w Dobrem. Nasz nowy pracownik jest po pedagogice szkolnej z animacją kultury 
licencjat oraz jest magistrem kulturoznawstwa. Pod skrzydłami GOK-u działają 4 zespoły ludowe 
Popowianie z Popowa, Kwiaty Polskie z Tymienia, Zalesie z Mścic oraz kapela Swaty z Będzina, która to 
w roku ubiegłym zdobyła zaszczytne pierwsze miejsce podczas drugiego przeglądu kapeli zespołów 
ludowych w trakcie drugiego festiwalu tradycji Pomorza Zachodniego w Przelewicach. W Przelewicach 
Gmina Będzino miała swoje stoisko promocyjne przygotowane przez GOK i KGW Strachomino. Z kolei 
zespół Kwiaty Polskie z Tymienia w roku ubiegłym otrzymał dyplom uznania od Marszałka 
Województwa Zachodniopomorskiego za szczególne zasługi w ochronie dziedzictwa kulturowego. 
Zespół zdobył również kilka nagród podczas 15 przeglądu. Świętego Andrzeja w Debrznie, zespół 
śpiewaczy Zalesie obchodził jubileusz 15-lecia. I chciałam tutaj nadmienić, że jako taka nieliczna 
placówka chodzi mi tutaj o działalność Gminnego Ośrodka Kultury, gdzie działają razem z nami właśnie 
zespoły ludowe tak bardzo finansowo je wspieramy. Chodzi mi tutaj właśnie o instruktorów muzycznych, 
a także kierowników. A pani wójt dba o to, aby były realizowane wyjazdy. Proszę mi wierzyć, że po 
takim dużym spotkaniu, który mieliśmy w maju, organizujemy powiatowy przegląd po rozmowach z 
kierownikami. Nie jest to w standardzie, więc możemy być naprawdę z tego dumni. GOK w roku 23 
odpowiadał za szereg wydarzeń powiatowych, gminnych oraz własnych. Zorganizowano m.in. Gminny 
Dzień Kobiet w Będzinie. Jak wiemy, jest to bardzo duża uroczystość. W zeszłym roku gościliśmy ponad 
200 kobiet. Powiatowy przegląd solistów, kapel i zespołów ludowych w Dobrzycy. Nie ukrywam, że 
kiedy tutaj przyszłam. Forma tego wydarzenia była konkursowa, odbywała się na tzw. krzesełkach. 
Obecnie jest to forma biesiady i zainteresowanie jest ogromne. Organizowaliśmy również z panią wójt 
konkurs Kulinarne Dziedzictwo w potrawach wigilijnych, w grudniu i w zeszłym roku zainteresowanie 
było ogromne. Mieliśmy, aż 50 osób zgłoszonych do tego wydarzenia. Gminny Dzień Babci i Dziadka, 
Gminy Dzień Dziecka itp. wydarzenia. Współorganizowaliśmy Wielką Orkiestrę Świątecznej Pomocy, 
75-lecie OSP Mścice, 75-lecie OSP Dobrzyca, Piknik z Produktem polskim, 18. Festyn Wodny w 
Podamirowie, Powiatowe Forum Sołtysów. Oczywiście, Dożynki Gminne, Wigilię i wiele innych. 
Zrealizowano 2 projekty z dotacji zewnętrznych "Ekomaluch" w ramach programu Moje miejsce na 
ziemi, realizowanego przez fundację Orlen o wartości blisko 10 000 zł oraz projekt współorganizowany 
sołtys sołectwa Słowienkowo panią Anną Garbalską, "Słowinkowskie spotkania z tradycją ludową", 
projekt ten o wartości 6000 zł pozwolił na zakup mebli, chociażby kuchennych, do świetlicy. Chciałbym 



też powiedzieć troszeczkę korzystając z okazji o planach na ten rok, a jeszcze może zeszły rok. Mamy 
taką fajną akcję GOK-u, gdzie nie ukrywam, są to działania silnie promocyjne dla gminy, a jest to akcja 
kartka dla szpitala. Gdzie tak naprawdę mogę śmiało powiedzieć, że wszyscy jesteśmy zaangażowani, 
dostarczamy naprawdę setki kartek z okazji Wielkanocy, Bożego Narodzenia, a także walentynek do 
koszalińskiego szpitala. Plany na ten rok to oczywiście otwarcie świetlicy w Popowie mam nadzieję, bo 
nie chcę, powiedzieć, że na pewno, ale mam nadzieję, że do końca czerwca odbiór świetlicy odbył się jak 
państwo dobrze wiecie w grudniu ubiegłego roku. Od tamtego czasu kilkukrotnie odbieraliśmy poprawki 
poprawek na bieżący piątek, teraz w tym tygodniu wykonawca obiecał odbiór ostateczny akurat w dniu 
dzisiejszym ma być porządkowany teren wokół świetlicy. I przyznam państwu szczerze, że może jestem 
kobietom z czerwonymi ustami, czasem na szpilkach, ale jak weszłam na teren świetlicy w grudniu, który 
mieliśmy odebrać, to nie bylibyście państwo, proszę mi uwierzyć zadowoleni z odbioru takiej świetlicy, 
gdzie na wstępie mamy już popękane kafle na podłodze chociażby albo nie mamy fug. Te listy były 
naprawdę do poprawek bardzo długie i takich poprawek, poprawek już mamy kilka za sobą i mam 
nadzieję, że piątek, podkreślam mam nadzieję, będzie definitywnie. Wznawiamy działalność świetlicy w 
Tymieniu, w Domu Ludowym to jest bardzo ważna informacja, ponieważ w Tymieniu jest bardzo dużo 
dzieci i nie mogłabym sobie pozwolić na to, żeby te działania były tam niepodejmowane. Nasza 
dotychczasowa pani instruktor jest na długim L4, dlatego tutaj na zastępstwo pozyskaliśmy nowego 
pracownika, od połowy bieżącego miesiąca na zastępstwo zatrudniliśmy instruktora, które obecnie 
przygotowuje placówkę do wznowienia działań. Obecnie, dzięki wielkiemu zaangażowaniu ze strony 
nowej pani instruktor i męża, dokonamy kilku zmian wizualnych na ten cel pozyskaliśmy sponsora firmy 
Bricomarche z Kołobrzegu, który to w roku ubiegłym warto zaznaczyć też był sponsorem pikników w 
Tymieniu, gdzie przekazano nam nagrody prawie na 5000 zł. Obecnie Bricko zasponsorowało nam 
materiały do chociażby odmalowania i przygotowania ścian. Naprawdę będzie ładnie, czysto jest 
schludnie. W zbliżającym się weekendzie wraz instruktorką poprowadzimy warsztaty kolażowe podczas 
Dni Koszalina, za które otrzymamy oczywiście wynagrodzenie, z którego zakupimy energooszczędne 
oświetlenie chociażby do świetlicy oraz maty do jogi dla dzieci. W placówce w Tymieniu pani instruktor 
oprócz zajęć standardowych i to też jest bardzo ważna informacja, poprowadzi również zajęcia z języka 
angielskiego bezpłatne oraz jogi w godzinach pracy. Nie ukrywam, że powoli chciałabym, jakby to 
dobrze ująć, zmieniać świadomość funkcjonowania placówek, chciałabym, mam silną ekipę, 
pracowników, którzy oprócz tego, że zajmują się dziećmi, potrafią też wiele ciekawych rzeczy. Dlatego 
kiedy przychodzą nowi pracownicy, to proszę, wybaczyć mi to, że nabór nie trwa tydzień, ale często mam 
telefony typu, pracuje w sklepie 10 lat i posiedziałabym z dziećmi na świetlicy, na świetlicy nie siedzi się 
z dziećmi, z dziećmi, trzeba pracować i je wspierać, dlatego dziękuję za wyrozumiałość. Mamy 2 nowych 
instruktorów i naprawdę jestem z nich dumna, jestem dumna z całego zespołu. Że silnymi osobami, 
jesteśmy wspierani i jesteśmy po prostu silną ekipą, która naprawdę daje radę. Nowa pani instruktor w 
Tymieniu jest wykwalifikowanym architektem i projektantem graficznym, obecnie jest studentką na 
kierunku psychologia dzieci i młodzieży, ma bardzo duże doświadczenie w prowadzeniu plenerów 
artystycznych oraz przygotowaniu uczniów do egzaminów na uczelnię artystyczną. Prowadzi też swoją 
firmę projektową. I mam teraz taki mały apel tutaj z panem sołtysem Adamiukiem rozumiemy się bez 
słów, teraz radnym, że bardzo byśmy oboje chcieli i mam, jestem wręcz pewna, że cały Tymień bardzo 
by chciał, że kiedy wróci nasza pani Ela, to żeby już były tam 2 instruktorki. Proszę mi wierzyć, że jest to 
placówka, która wymaga ogromnego wsparcia dwóch pań na pełnym etacie i nie wyobrażam sobie, żeby 
było inaczej. Po prostu byłoby smutno i przykro, gdybyśmy gdzieś zatracili to wszystko, bo 
zainteresowanie jest naprawdę ogromne. Plany na najbliższy czas to Gminy Dzień Dziecka w Dobrzycy 
1 czerwca oraz Festyn Wodny w Podamirowie 15 czerwca, na który serdecznie zapraszamy. Mogę też 
śmiało powiedzieć, że jako Gmina Będzino i GOK, kiedy organizujemy takie wydarzenia, wiele 
przepraszam, atrakcji jest darmowych, co się nie zdarza, gdzie jak wiemy w Koszalinie albo w 
ościennych miejscowościach wyjście na takie wydarzenie z dzieckiem jak to się mówi, kolokwialnie, 
ciągnie bardzo po kieszeni. My staramy się z panią wójt i sołtysami zabezpieczać te atrakcje, aby były 



chociaż w 60% darmowe. Dlatego ciuchcia, dmuchańce, warkoczyki, wata cukrowa, popcorn, malowanie 
twarzy to wszystko będzie dla dzieci bezpłatne. W tym roku chciałabym bardzo stworzyć i mam nadzieję, 
że do tego dojdzie takie małe galerie, tzw. Galerie korytarze w Będzinie, w Tymieniu oraz w Mścicach z 
współudziałem właśnie z funduszy sołeckich oraz chciałabym już tutaj wspominałam, ale na czym mówię 
wspominałam, bo nie wszystkim państwu, ale niektórym z państwa, jak tutaj jesteśmy, że chciałabym, 
aby w Mścicach, przy Domu Ludowym wzrastał ogród ludowy, bo tam jest bardzo dobre miejsce do 
rekreacji i myślę, że o to miejsce powinniśmy dbać szczególnie. I to wszystko z mojej strony. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę, pan Baczyński kontynuuje. 

Z poślizgiem. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Pani dyrektor, jakie środki zewnętrzne udało się uzyskać. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
W zeszłym roku? 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Tak. Ale pani co się udało uzyskać? 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
No akurat projekty, które ja składałam, to mi zabrakło punktu albo 2 punktów, więc się nie udało. Nie 
ukrywam, że teraz pisanie projektów to nie tylko wystarczy dobrze napisać projekt, bo no wiele instytucji 
boryka się z takimi sprawami finansowymi. Więc każdy próbuje swoich sił. W zeszłym roku, tak jak tutaj 
mówiłam, to udało się właśnie te Orlenowskie 10 000 zdobyć na działalność. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Jeszcze. Proszę, dziękuję, ale przepraszam pani dyrektor, napisała pani, chyba że to pani instruktor, pani 
Dominika Filipczak? 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Tak. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Tak znaczy, ja moje pytanie było, czy pani udało się uzyskać jakieś środki? 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Nie, to, co ja napisałam, nie udało mi się, no 1,5 punktu. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję, jeśli mogę jeszcze kontynuować, proszę, napisała pani również w swoim sprawozdaniu, że 
nawiązano bardzo owocną współpracę z sołtysem sołectwa Dobre organizując na świetlicy w Dobrem, 
warsztaty plastyczne, frekwencja było zdumiewająca. Proszę Panią, dzięki czemu można było te 
warsztaty przeprowadzić. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
W zeszłym roku, w lutym. Tak mówi pan o feriach, ale jak? Z czego? 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Nie wiem, nie wiem, czy dobrze myślę, ale w tym roku znaczy tak sprawozdanie. Napisała pani, że w 



roku 2023 uzyskano wsparcie od Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na łączną 
sumę 34 446 zł 25 gr. Ja nie wiem, czy to jest błąd. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Czemu? 

Tomasz Baczyński (Radny)  
To jest sprawozdanie za 23. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Tak mówi pan o środkach, które pozyskaliśmy na wakacje? 

Tomasz Baczyński (Radny)  
No właśnie, nie wiem, bo jest 24. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
A no to pewnie czeski błąd. Literówka. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Ale z jakich pieniędzy zostało sfinansowane ta działalność na Dobrym? Ja nic nie mam przeciwko tej 
świetlicy bardzo dobrze, że funkcjonuje. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Czyli mam wyjaśnić, na czym polegają? Tam, tak jak właśnie nadmieniłam, działamy codziennie na 5 
placówkach, ale istnieje właśnie też fajna świetlica w Dobrem, gdzie poprzedni pan sołtys razem z radą 
sołecką i sponsorami przygotowali taką świetlicę. I w zeszłym roku 23 pan sołtys skierował właśnie 
pytanie do mnie i do pani wójt, czy moglibyśmy podjąć tam działania. Więc ja, jako że też wspomagam 
placówkę nie tylko jako dyrektor, ale jako instruktor. To w lutym zeszłego roku na ferie prowadziłam tam 
zajęcia plastyczne i zainteresowanie było bardzo duże, bo miałam około siedemnastki dzieci i myślałam 
szczerze mówiąc, że te działania, które tam podejmujemy, że tych dzieci de facto no jest dużo i że 
możemy też robić więcej tych zajęć, ale później ta frekwencja spadała. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Wie pani co, no bo dziwi mnie tutaj to, że udało się w Dobrem cieszy się, że udało, a tutaj prosi nas pani 
o zwiększenie instruktorów w Tymieniu, w jednym wypadku dała sobie pani radę, a w drugim nie. Jak to 
jest możliwe? Dzięki czemu wtedy się udało? A teraz nie można. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Ale nie rozumiem pytania do końca. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Apelowała pani do nas przed chwilą, żebyśmy zwiększyli o 1 instruktora w Tymieniu? 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Tak, bo zawsze było 2. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Tam zawsze było 2. Tak, a tutaj wypisuje znaczy przepraszam. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Mówi pan o Dobrym? 



Tomasz Baczyński (Radny)  
Nie, teraz mówię, że udało się pani sama mówi, że udało się pani w Dobrym. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Tak. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Uruchomić świetlicę, czyli musiała pani tam? 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Nie. To nie Panie Radny, tam to nie jest stricte uruchomienie, że codziennie przez 2 tygodnie była 
placówka czynna, to były tylko doraźne zajęcia, bodajże 2 czy 3 razy prowadziłam tam zajęcia. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Rozumiem, dlatego pytam, bo z tego co przeczytałem, no to wygląda to tak, jakby ta, jakby ta świetlica 
codziennie świetnie funkcjonowała, czyli to były tam 2-3 razy. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Nie, to były bardziej działania takie, no doraźne i ja jako instruktor tam byłam. Mamy też pracownika na 
placówce w Mścicach, obecnie, już od paru lat, który też pani, która mieszka w Dobrym, więc się 
wymieniałyśmy tam. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Rozumiem, dziękuję pani bardzo nie no, bardzo dobrze, że ta świetlica zaczęła działać, że są tam są 
zajęcia. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Ale powiem państwu szczerze, że jeżeli chodzi o świetlicę w Dobrym, to tak jak mówiłam, myślałam, że 
będzie bardzo duże zainteresowanie, nie ma jakiegoś większego zainteresowania. Nie wiem, dlaczego, ale 
w tym roku mój pracownik w Będzinie, tak jak tutaj państwu zadeklarowałam, nowy pracownik w 
Będzinie jest też mieszkańcom Dobrego i pani też weszła w skład rady sołeckiej i na pewno tam będą 
odbywały się zajęcia, nie codziennie, tylko doraźnie, właśnie w Dobrym na okres wakacyjny i później. 
Mam nadzieję, że ferie też. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Mogę jeszcze? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję bardzo, a więc pani dyrektor. Te pozyskane środki z 2023 roku, uzyskane od Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w sumie 34 446 zł 25 gr. Mógłbym wiedzieć, na co zostało 
wydatkowane? 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Tak, już odpowiem. Nie pamiętam tylko dokładnie, jak były rozbite sumę, ale mam taki raport 
wewnętrzny GOK-u, który sobie zawsze przygotowuje i podsumuję cały w zeszłym roku to były 
"Bezpieczne wakacje" przepraszam, ale pyłki mi wykańczają. Bezpieczne wakacje oraz gminne 
andrzejki. I w ramach tej kwoty już mówię szczegółowo, to było tak na placówkach kino sferyczne, 
wycieczka do Megalandii, bo to też muszą państwo mieć świadomość, że jak jedziemy np. do Ustki 



daleko, to za to opłacamy też część transportu, ale drugą część transportu sponsoruje nam pani wójt. 
Płacimy również z tych pieniędzy za bilety, wejściówki na takie duże wydarzenia? Jeżeli jedziemy na coś 
bliższego, typu kino Helios to dzieci opłacają bilety sami, ale w ramach tego opłacamy transport. To był 
też wyjazd do Zieleniewa, koło Kołobrzegu, na Dziki Zachód, gościliśmy też teatrzyki, już nie pamiętam, 
chyba z Krakowa teatrzyk, Zosia i zebrana drodze. Więc to były pieniądze wydane na materiały 
plastyczne, z których korzystali instruktorzy na placówkach przez okres całych wakacji, a także transport 
głównie i bilety wejścia. W zeszłym roku też dokonałam zwrotu części pieniędzy z uwagi na to, że w 
połowie sierpnia planowaliśmy w Strachominie taki duży Piknik z pszczołami, ale z uwagi na to, że no, 
była bardzo zła pogoda, więc zrezygnowaliśmy, więc dokonaliśmy zwrotu około 5000 zł z tamtej sumy. I 
Gminne Andrzejki w Dobrzycy też. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję bardzo, otóż pani dyrektor, ostatnie już pytanie przepraszam, że tak marudzę, męczę, ale 
7 czerwca odbył się w Szkole Podstawowej w Tymieniu 13. Festiwal piosenki szkół i przedszkoli 
Gminny Będzino w Jury zasiedli Natalia Jastrzębska przewodnicząca, Elżbieta Piskorz instruktor GOK 
oraz zaprzyjaźniona artystkę z Koszalina. Nie powiem, imię, nazwisko, w jaki sposób GOK znaczy 
organizował to wydarzenie, czy to po prostu jest taki zapisek? Że. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Proszę dokładnie przeczytać. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
7 czerwca odbył się w Szkole Podstawowej w Tymieniu 13. Festiwal piosenki szkół i przedszkoli Gminy 
Będzino. W Jury zasiedli, co GOK miał z tym wspólnego? Bo pani zapisała do działalności GOK. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Aha, no tak, no to ja powołałam całe Jury, byśmy w składzie, zaprosiłam właśnie panią artystkę, która też 
bezpłatnie wykonała występ dla tych dzieci. Więc jakby przez działania jako dyrektora, który ma szersze 
znajomości wśród artystów, pomogłam w szkole, w tym, że po prostu zaprosiliśmy tą panią, teraz ja 
zasiadam w dwóch jury, bo jedno to jest wydarzenie pan mówi o czerwcu, prawda? Jedno jest w czerwcu, 
to jest piosenka Polska i później jeszcze jest w grudniu piosenka angielska, tak jak w tym roku, do 
czerwca się przygotowujemy. Więc z roli jakby GOK-u współpracy znowu jest powołane jury. 
Dodatkowo szkoła otrzyma ze współpracy właśnie ze mną i z artystą profesjonalne nagłośnienie przez 
całe wydarzenie, a jak wiemy, nie jest to tanie, oczywiście GOK nie wydała na to ani złotówki. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, bardzo, proszę pani Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna)  
Pani dyrektor, czy możemy prosić, żeby Strachominie, w wakacje były zajęcia też? 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Powiem państwa tak, jeżeli chodzi o Strachomino. Jestem jeszcze przed rozmową z panią wójt, co 
zrobimy za Strachominem na okres wakacyjny. 

Krystyna Najdzion (Radna)  
Ja proponuję, żeby chociaż co drugi dzień. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Co drugi dzień nie jestem w stanie tego zrealizować, ponieważ na placówce w Strachominie to ja byłam 
instruktorem, a w tym roku przygotowujemy się do dożynek powiatowych, będę miała bardzo dużo zadań 



z tym związanych, poza tym ta placówka jest pusta, ponieważ większość mebli nie była naszą własnością. 
I z tego, co się orientuje, placówka wstępnie jest przygotowana do sprzedaży. Nie jest to mój obiekt. 

Krystyna Najdzion (Radna)  
To moja jeszcze na razie nie jest sprzedana. Także myślałam, że chociaż co drugi dzień, żeby dzieci 
miały zajęcie. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Powiem państwu tak, z tego, co się orientuję, dobrze się orientuję, to dzieci ze Strachomina uczestniczą 
bardzo aktywnie w zajęciach w Strzepowie u pani Eli Piskorz. I jeżeli chodzi o wycieczki, przepraszam, 
że przerwę w okresie wakacyjnym, to oczywiście autokar będzie i był i zawsze będzie puszczany przez 
Strachomino, mimo wszystko, jeżeli nawet placówka nie będzie istniała, mamy silną kadrę, która może 
wziąć więcej dzieci pod opiekę. Bo żebyście państwo mieli świadomość moi instruktorzy jakby w jednym 
czasie mogą mieć pod opieką piętnaścioro dzieci i tego nie możemy jakby ominąć, ale jeżeli chodzi o 
wakacje i wyjazdy, to Strachomino jak najbardziej. Będzie zabierany i tam autokar będzie przyjeżdżał. Ja 
ze swojej strony, jeżeli pozwolą nam na to warunki i czas, to ja będę tam instruktorem, tak jak w roku 
ubiegłym, ale na chwilę obecną nie chcę obiecywać. 

Krystyna Najdzion (Radna)  
Dziękuję bardzo. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, pan Adamiuk, proszę. 

Franciszek Adamiuk (Radny)  
Szanowni Państwo, ja tylko chciałbym dodać, bo pani dyrektor tu nadmieniła, że w Tymieniu została 
zatrudniona ta pani, którą poznałem. Naprawdę jest dobrze, że to tak się stało, bo Elżbieta jak wróci. 
Elżbieta jest zatrudniona na 3/4 etatu, a ta 1/4 to jest jako sprzątaczką, tak? 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Tak, czyli cały etat, tak. 

Franciszek Adamiuk (Radny)  
Tak, tylko że ten tylko mówię. Chodzi mi o to, że naprawdę jest multum roboty, przy tym dzieci jest 
bardzo dużo i ten, i ten drugi instruktor, co kiedyś był, tak samo powinien być na Tymień, żeby został na 
stałe. Także bardzo dziękuję i proszę ten, żeby tego, żeby ten temat został też wzięty pod uwagę. 
Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę pani Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna)  
Pani dyrektor, ja mam takie pytanie odnośnie tej pomocy psychologicznej. Jest czynna w każdy czwartek. 
Do poradni można zgłaszać się telefonicznie, czy mogłabym prosić o numer telefonu? Tak i jeszcze mam 
dodatkowe pytanie do tego, czy do tej poradni trzeba mieć skierowania od lekarza rodzinnego, czy po 
prostu tylko na zgłoszenie, no bo pani mówiła, że ona działa w ramach NFZ-u? Ja wiem, że do 
psychologa trzeba mieć skierowanie. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Więc no i właśnie tutaj jest taka miła niespodzianka, że u nas bez skierowań i bez kolejek, po prostu 
wystarczy wykonać numer telefonu. Nie wiem, czy chcieliby państwo, żebym znaczy. My na stronie 



informujemy, plakaty też są tutaj, nawet w Urzędzie Gminy. 

Joanna Banaszczak (Radna)  
Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę, czy jeszcze ktoś ma pytania? Pan Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny)  
Ja mam pytanie do pani dyrektor, nie wiem, na ile pani ma tam wiedzę. Jest budynek remontowany, 
szkoły byłej w Wierzchominie, mi chodzi o świetlicę, kiedy ona będzie? Bo też pani sołtys dopytuje, tam 
mieszkańcy, kiedy to będzie czynna. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Ta nowa świetlica? To już nie mój temat, to nie będzie moje. 

Piotr Kołpacki (Radny)  
Ale była pani tam kiedyś? 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Ja nie byłam tam nigdy po, ja się tym nie zajmuję, nie będę tego prowadzić. 

Piotr Kołpacki (Radny)  
Dziękuję. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Mogę tutaj jako Gminny Ośrodek Kultury, to nie będzie pod naszą pieczą. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Jest to w zakresie stowarzyszenia także zarówno Dworek, jak i tutaj. Proszę, czy ktoś jeszcze 
chciałby zabrać głos? Jeśli ma, ja bym miał tylko taką prośbę pani dyrektor, żeby ożywić i pobudzić 
dzieci w Domu Ludowym w Mścicach. Projekt duży dzieci mało. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Tutaj też warto się zatrzymać. I pochylić nad tym tematem, ponieważ proszę mi wierzyć, że długo się 
zastanawiałam właśnie nad działalnością, nad sposobem prowadzenia, nad zainteresowaniu ze strony 
dzieci w Mścicach. To nie jest tak, że tylko tam mamy tak mało dzieci, pewnie dlatego z tego, co wiem 
od znajomych, od rodziców, grono dzieci jest też już bardziej są zainteresowane, chociażby Ochotniczą 
Strażą Pożarną i tam dzieci jest ponad trzydziestka, do Koszalina jest bardzo blisko i wiem, że rodzice 
tam wożą dzieci na zajęcia, u nas z kolei chodzi tam co prawda garstka dzieci. Nie ukrywam, że ta 
placówka, kiedy była projektowana, chyba nie była zbytnio przygotowana do prowadzenia obszernych 
działań. Ponieważ, jak państwo wiecie, świetlica jest bardzo malutka i tam jest miejsce na szóstkę dzieci, 
więc wszelkie działania, jakie są podejmowane, to takie większe i wydarzenia są na dużej sali, ale w 
okresie ferii i wakacji placówka jest bardzo potrzebna, ponieważ zainteresowanie jest porównywalne z 
poziomem innych placówek w Będzinie. Też nie ma dużo dzieci, myślę, że w Tymieniu, dlatego jest 
najwięcej dzieci z uwagi na to, że tam mamy widzą dzieci z okien, że tam jest też szkoła, że tam jest 
piękny plac zabaw, że tam jest no to jest w takim sercu tętniącym, że tak powiem, miejsc ulokowane jest 
biblioteka i dom kultury. I dlatego tych dzieci w Tymieniu jest tak bardzo dużo, bo jest to też taka może 
miejscowość, a Mścice są bliżej może już Koszalina. Czy jeszcze jakieś pytanie? 



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, no mnie nie zadowala mnie to, dlatego, że rolą Gminnego Ośrodka Kultury jest zadbanie o te 
wiele rzeczy. Jeżeli w Domu Kultury czy w tej placówce, w Domu Ludowym nie ma jakichś 
dodatkowych zajęć, nic się dzieje, no to też ich nie ma zainteresowania. W związku z tym ja myślę, że 
trzeba by nad tym popracować i coś tam zachęcić trochę, bo dzieci jest bardzo duże. Wiadomość to 
bardzo duża miejscowość. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Nie możemy też zapominać. Drodzy Państwo, że w Mścicach w Domu Ludowym mamy Klub Seniora. 
Dla przykładu mieliśmy tam certyfikowaną zumbę, w czwartki zainteresowanie było przeogromne, ale 
przeszkadzało to Klubowi Seniora i przenieśliśmy np. to do Będzina, więc dodatkowe zajęcia, które jak 
państwo wiedzą, to jest wielka sala, tylko przepierzona. Ten sam sufit, więc wszystko, co robimy po 
drugiej stronie, jest słyszalny u seniorów. Im to po prostu nie dziwię się, no nie odpowiada, bo chcą mieć 
spokój i chcą pracować. Więc troszkę placówka jest taka trudna organizacyjnie, tym bardziej, że nie 
mamy też warunków w tej świetlicy. Bliskość tego Koszalina, proszę mi wierzyć, że naprawdę często o 
tym myślę i chciałam wzbogacić placówkę o tego typu zajęcia, ale musiałam je przenieść do Będzina. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Ja myślę, trzeba to powiązać w jakiś sposób, bo nie Klub Seniora jest tu dominującym akurat i ma 
zawładnąć całym obiektem. Także myślę, że to trzeba pogodzić i jest to możliwe. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
To myślę, że wspólnie usiądziemy razem. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Ta cała góra i przepierzenie jeszcze są do wypełnienia, że będzie trochę ciszej. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
No dobrze, to ja obiecuję, że usiądę z panem do rozmów i porozmawiamy o placówce w Mścicach. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Bardzo chętnie wezmę do rozmowy też przewodniczącą Komisji Oświaty. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Dobrze, super. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę, czy jeszcze ktoś ma, proszę.  

Franciszek Adamiuk (Radny)  
Ja to tylko chcę wtrącić się w tą dyskusję i ten i powiedzieć, że głównie z moich obserwacji, to widzę, że 
głównie bardzo dużo, dużą rolę odgrywa instruktor dzieci, dzieci przychodzą, naprawdę dla instruktorem, 
no to kwestia tylko przyciągnięcia dzieci. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę, czy jeszcze jakieś sprawy do pani dyrektor? 

Jeśli, no pan już wyczerpał swoją, proszę pan Baczyński, jeszcze ja teraz chcę podziękować. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Nie chciałem, życzyć miłej owocnej pracy i dalszych sukcesów. Tyle dziękuję. 



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę państwa, kończymy pkt 9. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GBP i GOK w Będzinie)  
Chyba Pan Radny życzył mi sukcesów kolejnych. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, dziękuję pani dyrektor. 

I przechodzimy do pkt 10. Czy jest pan Jaczewski? 

Jeżeli jest na korytarzu telewizor i nas ogląda, jasne. Także przechodzimy proszę państwa do pkt 10 
informacja dotycząca działalności organizacji pozarządowych na terenie gminy Będzino. Bardzo proszę o 
krótkie przedstawienie pana Jana Jaczewskiego, którego witamy. 

Jan Jaczewski (Inspektor, ds. profilaktyki i spraw społecznych)  
Witam serdecznie, panie Przewodniczący, Szanowna Rado, chciałem przedstawić informacje odnośnie 
organizacji pozarządowych działających na terenie gminy Będzino. Gmina Będzino współpracuje z 
organizacjami pozarządowymi na podstawie ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 
publicznego i wolontariacie oraz na podstawie zatwierdzonej przez szanowną radę programie współpracy 
z organizacjami pozarządowymi na rok, a w tym roku była uchwalona i roczna i czteroletnia. Wspieramy 
organizację w 2 formach, finansową i merytoryczną np. Finansową zlecanie realizacji zadań publicznych 
i udzielanie dotacji w tym celu wspieranie, wykonywanie zadań publicznych oraz udzielanie dotacji na tą 
realizację, np. organizacja wspólnych szkoleń i konferencji, pomoc przy pisaniu wniosków i 
przygotowanie projektów. Na terenie gminy Będzino 2023 roku działy następujące organizacje 
pozarządowe, fundacja "Nowe życie starych pojazdów" w swej kolekcji posiada szeroki wachlarz 
zabytkowych pojazdów od samochodów, motocykli, poprzez maszyny rolnicze, jak również i kombajny 
np. Vistule z 64 roku. Fundacja "Nasze życie" działa na rzecz osób i rodzin potrzebujących pomocy 
zgromadzonych we wspólnocie parafii rzymskokatolickiej w Śmiechowie. Pomaga w trudnej sytuacji 
rodzinnej, życiowej, wyrównuje szanse edukacyjne dla dzieci wywodzących się z obszarów wiejskich. 
Stowarzyszenie "Lepsze jutro", Stowarzyszenie, które działa od 2008 roku, zajmuje się głównie osobami 
niepełnosprawnymi oraz tymi, które są w trudnej sytuacji życiowej, materialnej. Stowarzyszenie 
organizuje warsztaty, pomoc przy rehabilitacji dla niepełnosprawnych. Aktywuje zawodowo poprzez 
różne programy, także przy współpracy z Urzędem Gminy, wspiera poradnictwem rozwiązywania 
problemów społecznych. Stowarzyszenie tworzy w gminie Będzino 26 mieszkań socjalnych, Społeczną 
Agencję Najmu, przedsiębiorstwo społecznego z miejscami pracy dla osób zagrożonych i wykluczeniem 
społecznym realizuje kompleksowy program aktywizacji społeczno zawodowej, m.in. dla 34 
mieszkańców. Dzięki temu wdrażany jest projekt "Lepszy start w Gminie Będzino" wart prawie 3,4 
miliony złotych. Następne Stowarzyszenie to jest miłośników, psów, ras północnych oraz sportu 
zaprzęgowego. Stowarzyszenie "Husosky" powstało 2011 roku, działa na terenie gminy Będzino, zajmuje 
się bezdomnymi psami z całego województwa zachodniopomorskiego, w szczególności z powiatu 
koszalińskiego, kołobrzeskiego, prowadzi ośrodek adaptacyjny, szkolenia oraz hotel dla psów. 
Stowarzyszenie Sportowej Gminy Będzino, celem stowarzyszenia jest upowszechnienie kultury fizycznej 
i sportu z uwzględnieniem funkcji zdrowotnych różnych dyscyplin sportowych, ze szczególnym 
uwzględnieniem piłki nożnej. Następnie w Tymieniu UKS karate Kyokushin Kanku. Zaczęło się od 2012 
roku. Początkowo funkcjonowało to w filii w Koszalinie, następnie 2013 zostało oficjalnie zgłoszone jako 
Stowarzyszenie prężnie się rozwija, współpracuje z gminą Będzino dla młodzieży, szczególnie że to jest 
bardzo popularny i lubiane przez młodzieży sport jak karate. Stowarzyszenie na rzecz rozwoju Gminy 
Będzino, stowarzyszenie powstało 1 marca 2018 roku. Jego głównym motorem są osoby działające przy 
wymianie polsko-francuskiej naszej gminy wraz z formalnym rozwijaniem się, Stowarzyszenie przyjęło 



do realizacji szereg różnych celów, których wspólnym mianownikiem jest działanie na rzecz szeroko 
pojętnego rozwoju Gminy Będzino. Oraz prężnie działające klubom naszego, oczywiście też klubu 
naszego, naszej gminy, jednostki. 3 jednostki działające na terenie gminy Będzino. To jest OSP Będzino, 
Dobrzyca i Mścice, które dbają naszą, troski o bezpieczeństwo, dbają o edukację. Nie tylko przy 
warunkach przy wypadkach, jak również przy warunkach atmosferycznych. Dziennie udzielają czy to 
powodzie, czy wichury, czy różne sploty wydarzeń. Było zarejestrowanych 11 organizacji 
pozarządowych oprócz tego 8 kół koła gospodyń wiejskich. Poza gminą, a ściśle, współpracującym z 
gminą jest Stowarzyszenie szachowe Husaria w Koszalinie, które przede wszystkim ukierunkowało się na 
sport, tak jak szachy przede wszystkim oraz prężnie działające w Ustroniu Morskim Fundacja "Pływałam 
i ratujemy", które ściśle współpracuje z gminą Będzino, szkoli młodzież, łącznie z rentami ratownictwa, 
jak również zawody sportowe. Szanowna rada w dniu 25 listopada 2022 roku zatwierdziła roczny 
program współpracy z organizacjami pozarządowymi. Na podstawie tego dokumentu pani wójt podpisała 
z organizacjami następujące umowy o dotacji celowej, z OSP Dobrzyca w wysokości 99 800, OSP 
Mścice 97 300, OSP Będzino 98 300. Upowszechnianie kultury fizycznej, sportu z Stowarzyszenie 
sportowym gminy Będzino kwota 150 000. Organizacja treningów karate dla dzieci kwota dotacji 45 000, 
szkolenie w pływaniu, ratownictwie dotacja kwoty 15 000, dodatkowo OSP Mścice dotacja celowa na 
pokrycie wydatków związanych z modernizacją remizy strażackiej kwota dotacji 78 000. OSP Będzino 
dotacja celowa na pokrycie wydatków z zakupem samochodu kwota dotacji 615 985 zł. Stowarzyszenie 
na rzecz rozwoju gminy Będzino, udzielenie pożyczki finansowej, kwota pożyczki 42 000, 
Stowarzyszenie "Lepsze jutro", prowadzenie środowiskowego domu samopomocy kwota 473 226 zł. 
Tylko ta umowa jest podpisana do 2025 roku. I umowa Stowarzyszenie "Lepsze jutro" to tworzenie 
warunków do zaspokajania potrzeb mieszkaniowych, to kwota 250 500 zł, ale to jest też umowa do 2028 
roku. 2025 to była ta piątego. Dziękuję bardzo. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję Proszę, czy ktoś z państwa ma jakieś pytania? 

Proszę, pan Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Dziękuję, dzień dobry pan jak zwykle przygotowany. Cieszy mnie to chciałem tylko dopytać. Szkolenie 
w pływaniu i ratowaniu wodnym dla dzieci, tutaj Fundacja pływamy i ratujemy. Czy to chodzi o te 
wyjazdy dzieci na basen. To jest to, ja bym chciał, żeby przybliżyć, nie wiem, czy pan, czy pan. 

Jan Jaczewski (Inspektor, ds. profilaktyki i spraw społecznych)  
Tam to organizuje Pan Wirkus, ze szkoły. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
A to co to jest? 

Jan Jaczewski (Inspektor, ds. profilaktyki i spraw społecznych)  
Otwarty konkurs to jest.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę, pan Hrymnak. 

Paweł Hrymnak (Radny)  
To może ja, ponieważ absolwentem tego tej fundacji jest Błażej, czyli mój syn. Mamy tutaj w tym 
momencie z absolwentów tej fundacji, z której ja też współpracowałem prywatnie. Dwóch ratowników 
nad naszym morzem mają bardzo dobre opinie, że są przeszkoleni. I naprawdę dają radę. Mamy 
chłopaka, który nie nadawał się, ktoś powiedział kiedyś, że no pływają, to nie za bardzo teraz jedzie na 



mistrzostwa świata w ratownictwie, do Australii i to jest też nasz wychowanek. Myślę, że teraz w 
Szczecinie Borys jest naprawdę w świetnym chłopakiem. Tak w skrócie, żeby to nie są anonimowi 
ludzie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. 

Proszę, pani wójt. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Ja tylko odpowiadając na pytanie Pana Radnego to są dwa różne zadania, o które pan pytał. Nauka 
pływania uczniów klas trzecich to jest nauka realizowana w ramach budżetu gminy w ramach realizacji 
zadań własnych. Natomiast jeżeli chodzi o fundację, "Pływamy i ratujemy" tu, ogłaszamy corocznie 
konkurs na wspieranie zadań publicznych i organizacja składa ofertę w zakresie akurat nauki pływania. I 
tutaj, co Pan Radny powiedział, kształtowanie właściwych postaw dzieci i młodzieży nad wodą. Tam są 
wykwalifikowani ratownicy kończą kursy w ramach tego zadania publicznego i to jest zadanie publiczne 
realizowane z ustawy o wolontariacie pożytku publicznego. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, mogę, proszę, pan Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Czyli w ramach tego inne osoby mogą być przeszkolone przez te osoby. Tak to o dochodzi? 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Tak, organizacja "Pływami i ratujemy" wygrywa powierzenie zadania publicznego, jeżeli są mieszkańcy 
gminy, którzy chcieliby tutaj z nimi współdziałać i uczestniczyć w ramach tych zajęć, powinni się 
bezpośrednio do tej fundacji zgłosić. Natomiast my pokrywamy koszty realizacji działań dla naszych 
mieszkańców, mieszkańców naszej gminy. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? Jeśli nie ma, to dziękuję. Kończymy pkt. 10. 
Pkt. 11 za informacja wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji. 
Bardzo proszę pani, oddaję głos, pani wójt Pani Sylwia Halama. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Szanowni Państwo. W okresie międzysesyjnym, a więc od 27 kwietnia realizowałam następujące 
wydarzenia. 27 kwietnia uczestniczyłam w Gminnym Turnieju Piłkarskim o Puchar Wójta na boisku 
Orlik w Mścicach, oczywiście fizycznie nie grałam. Natomiast było to coroczne wydarzenie majówkowe 
i tutaj odbywało się też na Orliku w Mścicach. 28 kwietnia odbywał się 13. Powiatowy przegląd kapel, 
solistów i zespołów ludowych w Dobrzycy tutaj wspólnie ze współudziałem Starostwa Powiatowego w 
Koszalinie, a także Gminnym Ośrodkiem Kultury w Będzinie to przedsięwzięcie jest realizowany już od 
13 lat. 29 kwietnia odbyłam spotkanie z przedstawicielkami ośrodka wsparcia ekonomii społecznej. Tutaj 
rozmawialiśmy głównie o tym przedsiębiorstwie społecznym, które rozważamy, powstanie jego na 
terenie naszej gminy. 30 kwietnia odbyłam spotkanie rady dialogu do spraw współpracy 
międzynarodowej przy wójcie gminy Będzino. To spotkanie dotyczyło głównie zbliżającego się wyjazdy 
naszych mieszkańców do Francji, a także spotkania z gminami niemieckimi, które u nas się odbędzie we 
wrześniu tego roku, 6 maja odbyło się uroczyste obchody Gminnego Dnia Strażaka w Szkole 



Podstawowej im. Ochotniczych Straży Pożarnych w Łeknie. 7 maja pierwsza sesja Rady Gminy nowej 
kadencji, 8 maja spotkanie z przedstawicielem firmy Asta-net. Tutaj rozmawialiśmy, a propos w sprawie 
nowego projektu i wsparcia, które firma dostała na realizację światłowodu w gminie Będzino. I taka 
informacja dla mieszkańców. Wszystkie nieruchomości, które do tej pory, które nie były 
zakwalifikowane w pierwszym etapie, będą zakwalifikowane w drugim etapie do realizacji położenia 
światłowodu. I ta inwestycja zakończy się do czerwca przyszłego roku. 9 maja uczestniczyłam 
uroczystości Gminnego Dnia Bibliotekarza i Bibliotek, a także zebraniu wiejskim sołectwa Barnin Zagaje 
i tutaj mieszkańcy wybrali na sołtys tego sołectwa panią Annę Naszydłowską. 10 maja wspólnie z 
radnymi uczestniczyłam i pracownikami urzędu, uczestniczyłam w wyjeździe na oczyszczalnię ścieków 
w miejscowości Barnim, a także uczestniczyłam w zebraniu wiejskim sołectwa Będzinko i sołtysem tego 
sołectwa został pan Andrzej Matuszewski. 13 maja odbyłam spotkanie z przedstawicielami zarządu OSP 
Mścice. I tu chodziło o bieżące funkcjonowanie tej jednostki. Tego dnia także uczestniczyłam w zebraniu 
wiejskim sołectwa Będzino. Sołectwem sołectwa ponownie został pan Tomasz Wojciechowski. 14 maja 
odbył spotkanie z przedstawicielami spółki SIM KZN Bałtyk. Rozmawialiśmy o dalszych działaniach na 
terenie gminy Będzino w zakresie powstawania mieszkań. Mamy na ten moment wybrane 2 lokalizacje, 
jedna z nich jest to lokalizacja w Mścicach, naprzeciwko Domu Ludowego, to jest na terenie działki 
należącej do Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa, natomiast druga działka jest to miejscowość 
Będzino. Tutaj, zaraz za boiskiem sportowym. Tego dnia także uczestniczyłam w spotkaniu ze Starostą 
Powiatu Koszalińskiego, panem Tomaszem Tesmerem i panią wicestarostą, uczestniczyłam także w 
zebraniu wiejskim sołectwa Dobre, a sołtysem tej miejscowości została pani Katarzyna Kowalska. 
15 maja podpisałam umowę na przebudowę drogi Strachomino Tymień. I tak jak wcześniej państwa 
informowałam, jest to firma ONDE, która przystępuje już do realizacji zadania. A także uczestniczyłam 
w zebraniu wiejskim sołectwa Dobrzyca i tutaj z sołtysem został ponownie wybrany Michał Szczur. 
16 maja odbyła się narada robocza w sprawie budowy oczyszczalni ścieków, a także kanalizacji z firmą 
Ekowodrol, a także uczestniczyłam także w zebraniu wiejskim sołectwa Kładno, sołtysa, miejscowości, 
sołectwa Kładno została pani Ewa Micielska-Kowalczyk, 17 maja uczestniczyłam w zebraniu wiejskim 
sołectwa Kiszkowo i sołtysem ponownie została pani Monika Luty. 18 maja wspólnie z panem 
przewodniczącym i panią sołtys miejscowości Mścice, Anielą Antkiewicz braliśmy udział w gali 
sołtysów Województwa Zachodniopomorskiego i tutaj na 114 sołtysów 20 było wyróżnionych i w tym 
też nasza pani sołtys, sołectwa Mścice, pani Aniela Antkiewicz. 20 maja odbyło się spotkanie z radnym 
powiatu kołobrzeskiego, z panem Mirosławem Dziewiołtowiczem, gdzie rozmawialiśmy głównie o 
możliwości realizacji przedsięwzięcia na granicy naszych gmin, gminy Ustronie Morskie i granicy, też 
powiatów gminy Będzino. Chodzi o ciąg komunikacyjny w miejscowości Łasin. Także uczestniczyłam w 
spotkaniu w sprawie organizacji 19. Festynu Wodnego w Podamirowie jest ustalony termin 15 czerwca 
odbędzie się festyn o godzinie 11. I tu wszystkich mieszkańców zapraszamy na to wydarzenie. Także 
tego dnia uczestniczyłam w zebraniu wiejskim sołectwa Dobiesławiec i sołtysem sołectwa Dobiesławiec 
został pan Grzegorz Marszałek, 21 maja uczestniczyłam w zebraniu wiejskim sołectwa Komory, sołtysem 
po raz kolejny został pan Tadeusz Kanas. W okresie między sesyjnym realizowałam, nadzorowałam 
realizację budżetu, realizację bieżących inwestycji, spotykałam się z mieszkańcami, sołtysami, 
przedsiębiorcami, a także odbywałam wszystkie te działania, które są tutaj dla moich kompetencji, 
odpowiednio w tym czasie podjęłam także 11 zarządzeń, 6 zarządzeń w starej kadencji i 5 w nowej 
kadencji. Szanowni Państwo, także podjęłam zarządzenie związane ze sprzedażą mieszkania Stoisławiu 
to jest lokal 12C. Cena wyjściowa tego mieszkania jest to 210 000 i przetarg planowany jest 21 czerwca. 
Również, również rozpatrzyliśmy, zakończyły się konkursy na stanowiska pracy. 2 zakończone 
pozytywnie, niestety pozostałe nie, będą ogłaszane ponownie. I tak na stanowisko w Urzędzie Gminy do 
planowania przestrzennego zostanie zatrudnione został wybrany pan Jarosław Łada, natomiast zakończył 
się także konkurs na kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej i tutaj konkurs wygrał pan 
Robert Suszczak. Ja bym bardzo prosiła pana Roberta, żeby też państwu się przedstawił. 



Robert Suszczak (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie)  
Witam państwa bardzo serdecznie, jest to moje pierwsze spotkanie z wami. Mam nadzieję, że razem z 
zespołem pracowników socjalnych i wszystkich pracowników Ośrodka Pomocy Społecznej sprostamy 
zadaniu, które stoją przed gminą. Też pomoc społeczna jest wyzwaniem, z którym do tej pory miałem też 
poczynienia w Sianowie, tam byłem odpowiedzialny za pisanie projektów, za pozyskiwanie środków 
zewnętrznych, także tutaj też mam nadzieję, że uda się takie środki zebrać, ale też mam nadzieję, że uda 
się realizować codzienne sprawy, codzienne problemy mieszkańców, które przede wszystkim skupiają się 
coraz bardziej na usługach. Pomoc społeczna już nie jest taka jak kiedyś, już ludzie nie oczekują wsparcia 
finansowego, a coraz bardziej przede wszystkim z racji tego, że społeczeństwo się starzeje, coraz bardziej 
potrzebujemy usług opiekuńczych, usług wsparcia w domach, w domu seniora, w klubie seniora i tutaj 
przede wszystkim w tym kierunku zamierzam działać, zapraszam do współpracy. Jeśli państwo mają 
jakieś uwagi odnośnie pomocy społecznej, odnośnie tego, co można zrobić, jeszcze w którym kierunku 
pójść, to jak najbardziej zapraszam do dyskusji. Dziękuję. Bardzo. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję bardzo. Czy pani wójt jeszcze coś. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Na zadane pytania na poprzedniej sesji odpowiadałam na bieżąco. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Kończymy punkt. Informacja wójta z działalności między sesjami pkt 9 wolne wnioski, 
zapytania. Bardzo proszę, czy ktoś z radnych ma jeszcze jakieś zapytania do pani wójt. Proszę, pan 
Baczyński? 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję, ja chciałbym podziękować pracownikowi Urzędu Gminy, pani Uli Bakalarz za zaangażowanie 
i dyspozycyjność przy realizacji projektów. Budowa drogi do banku, budowa drogi w Będzinie, tzw. 
owalnicy, budowa przedszkola, jak również budowa i remont drogi w Komorach. Pani Ula zawsze 
odbierze telefon, zawsze służy radą. Nie zdarza się tak zawsze w przypadku innych pracowników. Także 
szczególnie chciałbym ją wyróżnić. Bardzo też kibicuje pani wójt przy powstaniu tego przedsiębiorstwa, 
bo na tę chwilę jednak te GZK ma 3 pracowników. I to, co widzimy, że czy te pretensje, które mamy, że 
tutaj nie wykoszone, tam niezałatane, no to niestety 3 osoby na całą gminę to jest bardzo mało, bardzo 
mała możliwość w realizacji tych wszystkich naszych potrzeb. I tutaj jeszcze raz powtórzę bardzo 
kibicuje pani, żeby to przedsiębiorstwo powstało jak najszybciej. Dziękuję, bardzo dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Proszę. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos. W wolnych wnioskach, jeśli nie ma, to proszę 
państwa go czy. Pkt 9 pkt 10. Zamknięcie obrad. I tutaj utrzymujemy to, co ustaliliśmy, że jutro od 
godziny 8 jest wspólne posiedzenie komisji, a w poniedziałek o godzinie 10 jest sesja Rady Gminy. 

W poniedziałek tak, jutro o ósmej, tak posiedzenie komisji o ósmej, jutro. Na dziewiątą sesja Rady 
Gminy zgodnie z zawiadomieniami, które dzisiaj otrzymaliśmy, no myślę, że jutro też na komisji 
otrzymamy jeszcze 2 uchwały przed komisją, bo nie mamy zmian w budżecie. Czy jeszcze jakieś sprawy 
macie państwo, jeśli nie, to zamykam obrady sesji. 



 

 

Rada Gminy Będzino 
76-037 Będzino 19, +48 94 3162 539 

rada@bedzino.pl | www.rada.bedzino.pl 

 

 

 

 

R.0002.2.2024.MK                Będzino, dn. 15 maja 2024 r. 

 

ZAWIADOMIENIE 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym (t. j. Dz. U. z 2024 r. poz. 609) 

zwołuję 
II sesję IX kadencji Rady Gminy Będzino 
na dzień 22 maja 2024 r., o godz. 10:00. 

 
Miejscem obrad będzie sala narad Urzędu Gminy Będzino. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu: 

a) Protokół nr I/2024 z dn. 07.05.2024 r.  
4. Wolna trybuna. 
5. Podjęcie uchwał: 

a) Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Będzino; 

b) Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
Rady Gminy Będzino; 

c) Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy Będzino; 
d) Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie upoważnienia Wiceprzewodniczących Rady 

Gminy Będzino; 
e) Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Będzino; 

6. Stan dróg krajowych, wojewódzkich, powiatowych i gminnych oraz zamierzenia 
inwestycyjne w tym zakresie. 

7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Zakładu Komunalnego w Będzinie w 2023 roku. 
8. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Będzinie za rok 2023. 
9. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka kultury w Będzinie za rok 2023. 
10. Informacja dotycząca działalności organizacji pozarządowych na terenie Gminy Będzino. 
11. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej 

sesji.  
12. Wolne wnioski i zapytania. 
13. Zamknięcie obrad. 

Zgodnie z art. 25 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym – pracodawca obowiązany 
jest zwolnić radnego od pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w pracach organów gminy.  
Projekty uchwał są dostępne pod adresem https://bedzino-rada2.alfatv2.pl/ 

 
 

 

 
Przewodniczący Rady Gminy Będzino 

Andrzej Nożykowski 

mailto:rada@bedzino.pl
http://www.rada.bedzino.pl/
https://bedzino-rada2.alfatv2.pl/




Sporządzono: 25.06.2024

Protokół z sesji

II Sesja IX Kadencji Rady Gminy Będzino
data posiedzenia: 22-05-2024

miejsce posiedzenia: Urząd Gminy Będzino ; 76-037 Będzino 19, Sala nr 14

Porządek obrad

Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.1.
Porządek obrad i wnioski do porządku obrad.2.
Przyjęcie protokołu:3.

Protokół nr I/2024 z dn. 07.05.2024 r.A.
Wolna trybuna.4.
Podjęcie uchwał:5.

Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy BędzinoA.
Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady GminyB.
Będzino
Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy BędzinoC.
Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie upoważnienia Wiceprzewodniczących Rady GminyD.
Będzino
Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy BędzinoE.
Projekt nr 6 - Uchwała w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka PomocyF.
Społecznej w Będzinie do prowadzenia postępowań oraz wydawania decyzji
administracyjnych z zakresu świadczenia pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla
uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Będzino

Stan dróg krajowych, wojewódzkich, powiatowych i gminnych oraz zamierzenia inwestycyjne w6.
tym zakresie
Sprawozdanie z działalności Gminnego Zakładu Komunalnego w Będzinie w 2023 roku7.
Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Będzinie za rok 20238.
Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka kultury w Będzinie za rok 20239.
Informacja dotycząca działalności organizacji pozarządowych na terenie Gminy Będzino10.
Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji11.
Wolne wnioski i zapytania12.
Zamknięcie obrad13.

Wykaz głosowań

Porządek obrad (2024-05-22 10:06:48)1.
przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Franciszek Adamiuk; Tomasz Baczyński; Joanna Banaszczak; Dorota Bedus; Sławomir
Bryliński; Marek Giziński; Paweł Hrymnak; Eugenia Imbiorowska; Andrzej Jóźwiak; Piotr Kołpacki;
Anna Kowalska; Krystyna Najdzion; Andrzej Nożykowski; Wioletta Parol-Żyluk;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Protokół nr I/2024 z dn. 7.05.24 (2024-05-22 10:07:42)2.



przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Franciszek Adamiuk; Tomasz Baczyński; Joanna Banaszczak; Dorota Bedus; Sławomir
Bryliński; Marek Giziński; Paweł Hrymnak; Eugenia Imbiorowska; Andrzej Jóźwiak; Piotr Kołpacki;
Anna Kowalska; Krystyna Najdzion; Andrzej Nożykowski; Wioletta Parol-Żyluk;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Będzino3.
(2024-05-22 10:10:09)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Franciszek Adamiuk; Tomasz Baczyński; Joanna Banaszczak; Dorota Bedus; Sławomir
Bryliński; Marek Giziński; Paweł Hrymnak; Eugenia Imbiorowska; Andrzej Jóźwiak; Piotr Kołpacki;
Anna Kowalska; Krystyna Najdzion; Andrzej Nożykowski; Wioletta Parol-Żyluk;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy4.
Będzino (2024-05-22 10:11:49)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Franciszek Adamiuk; Tomasz Baczyński; Joanna Banaszczak; Dorota Bedus; Sławomir
Bryliński; Marek Giziński; Paweł Hrymnak; Eugenia Imbiorowska; Andrzej Jóźwiak; Piotr Kołpacki;
Anna Kowalska; Krystyna Najdzion; Andrzej Nożykowski; Wioletta Parol-Żyluk;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy Będzino (2024-05-225.
10:16:07)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Franciszek Adamiuk; Tomasz Baczyński; Joanna Banaszczak; Dorota Bedus; Sławomir
Bryliński; Marek Giziński; Paweł Hrymnak; Eugenia Imbiorowska; Andrzej Jóźwiak; Piotr Kołpacki;
Anna Kowalska; Krystyna Najdzion; Andrzej Nożykowski; Wioletta Parol-Żyluk;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie upoważnienia Wiceprzewodniczących Rady Gminy Będzino6.
(2024-05-22 10:41:30)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Franciszek Adamiuk; Tomasz Baczyński; Joanna Banaszczak; Dorota Bedus; Sławomir
Bryliński; Marek Giziński; Paweł Hrymnak; Eugenia Imbiorowska; Andrzej Jóźwiak; Piotr Kołpacki;
Anna Kowalska; Krystyna Najdzion; Andrzej Nożykowski; Wioletta Parol-Żyluk;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Będzino (2024-05-227.
10:44:25)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Franciszek Adamiuk; Tomasz Baczyński; Joanna Banaszczak; Dorota Bedus; Sławomir
Bryliński; Marek Giziński; Paweł Hrymnak; Eugenia Imbiorowska; Andrzej Jóźwiak; Piotr Kołpacki;
Anna Kowalska; Krystyna Najdzion; Andrzej Nożykowski; Wioletta Parol-Żyluk;



PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 6 - Uchwała sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej8.
w Będzinie do prowadzenia postępowań oraz wydawania decyzji administracyjnych z zakresu
świadczenia pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie
Gminy Będzino (2024-05-22 10:46:39)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Franciszek Adamiuk; Tomasz Baczyński; Joanna Banaszczak; Dorota Bedus; Sławomir
Bryliński; Marek Giziński; Paweł Hrymnak; Eugenia Imbiorowska; Andrzej Jóźwiak; Piotr Kołpacki;
Anna Kowalska; Krystyna Najdzion; Andrzej Nożykowski; Wioletta Parol-Żyluk;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -

Przebieg sesji

sporządził
Magdalena Kustra

przewodniczący
Andrzej Nożykowski



Projekt 

z dnia  16 maja 2024 r. 
Zatwierdzony przez Radca Prawny Sebastian Owczarzak
Opracowany przez Rada Gminy Będzino Gminy Będzino

UCHWAŁA NR .................... 
RADY GMINY BĘDZINO 

z dnia 16 maja 2024 r. 

w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Będzino 

Na podstawie art. 18a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U.2024 r. poz. 609),Rada 
Gminy Będzino uchwala, co następuje: 

§ 1.

Powołuje się Komisję Rewizyjną Rady Gminy Będzino w następującym składzie: 

1) ………………………………………

2) ……………………………………

3) ……………………………………..

§ 2.

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Id: C89EDBAA-27A0-4ED6-8D70-5D5987876830. Projekt Strona 1



II Sesja IX Kadencji Rady Gminy Będzino

GŁOSOWANIE

Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Będzino

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2024-05-22 10:10:09

PRZYJĘTO (W. ZWYKŁA )

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 14

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Franciszek Adamiuk za

2 Tomasz Baczyński za

3 Joanna Banaszczak za

4 Dorota Bedus za

5 Sławomir Bryliński za

6 Marek Giziński za

7 Łukasz Grudzień nieobecny

8 Paweł Hrymnak za

9 Eugenia Imbiorowska za

10 Andrzej Jóźwiak za

11 Piotr Kołpacki za

12 Anna Kowalska za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Krystyna Najdzion za

14 Andrzej Nożykowski za

15 Wioletta Parol-Żyluk za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



Projekt 

z dnia  16 maja 2024 r. 
Zatwierdzony przez Radca Prawny Sebastian Owczarzak
Opracowany przez Rada Gminy Będzino 

UCHWAŁA NR .................... 
RADY GMINY BĘDZINO 

z dnia 16 maja 2024 r. 

w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Będzino 

Na podstawie art. 18b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2024 r. 
poz. 609),Rada Gminy Będzino uchwala, co następuje: 

§ 1.

Powołuje się Komisję Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Będzino w następującym składzie: 

1) ……………………………….

2) ……………………………….

3) ……………………………….

§ 2.

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Id: D117A37B-55DB-4714-ACA5-44BFABFD5E4A. Projekt Strona 1



II Sesja IX Kadencji Rady Gminy Będzino

GŁOSOWANIE

Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Będzino

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2024-05-22 10:11:49

PRZYJĘTO (W. ZWYKŁA )

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 14

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Franciszek Adamiuk za

2 Tomasz Baczyński za

3 Joanna Banaszczak za

4 Dorota Bedus za

5 Sławomir Bryliński za

6 Marek Giziński za

7 Łukasz Grudzień nieobecny

8 Paweł Hrymnak za

9 Eugenia Imbiorowska za

10 Andrzej Jóźwiak za

11 Piotr Kołpacki za

12 Anna Kowalska za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Krystyna Najdzion za

14 Andrzej Nożykowski za

15 Wioletta Parol-Żyluk za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



Projekt 

z dnia  16 maja 2024 r. 
Zatwierdzony przez Radca Prawny Sebastian Owczarzak
Opracowany przez Rada Gminy Będzino 

UCHWAŁA NR .................... 
RADY GMINY BĘDZINO 

z dnia 16 maja 2024 r. 

w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy Będzino 

Na podstawie art. 21 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2024 r.  
poz. 609),Rada Gminy Będzino uchwala, co następuje: 

§ 1.

Powołuje się następujące składy osobowe komisji stałych Rady Gminy Będzino zgodnie z treścią 
załącznika do niniejszej uchwały. 

§ 2.

Rada Gminy Będzino może dokonywać zmian w składach komisji w trakcie trwania kadencji. 

§ 3.

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Id: 680961A8-5B06-4D4F-B638-2A10B3B9AA55. Projekt Strona 1



Załącznik do uchwały Nr .................... 

Rady Gminy Będzino 

z dnia 16 maja 2024 r. 

SKŁADY OSOBOWE 
STAŁYCH KOMISJI RADY GMINY BĘDZINO 

KOMISJA INFRASTRUKTURY TECHNICZNEJ 

1. …………………………… 

2. …………………………… 

3. …………………………… 

KOMISJA OŚWIATOWO - SPOŁECZNA 

1. …………………………… 

2. …………………………… 

3. …………………………… 

KOMISJA ROLNICTWA I PRZEMYSŁU 

1. …………………………… 

2. …………………………… 

3. …………………………… 

KOMISJA BUDŻETOWO - FINANSOWA 

1. …………………………… 

2. …………………………… 

3. …………………………… 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Id: 680961A8-5B06-4D4F-B638-2A10B3B9AA55. Projekt Strona 1



II Sesja IX Kadencji Rady Gminy Będzino

GŁOSOWANIE

Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy Będzino

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2024-05-22 10:16:07

PRZYJĘTO (W. ZWYKŁA )

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 14

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Franciszek Adamiuk za

2 Tomasz Baczyński za

3 Joanna Banaszczak za

4 Dorota Bedus za

5 Sławomir Bryliński za

6 Marek Giziński za

7 Łukasz Grudzień nieobecny

8 Paweł Hrymnak za

9 Eugenia Imbiorowska za

10 Andrzej Jóźwiak za

11 Piotr Kołpacki za

12 Anna Kowalska za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Krystyna Najdzion za

14 Andrzej Nożykowski za

15 Wioletta Parol-Żyluk za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



Projekt 

z dnia  16 maja 2024 r. 
Zatwierdzony przez Radca Prawny Sebastian Owczarzak
Opracowany przez Rada Gminy Będzino 

UCHWAŁA NR .................... 
RADY GMINY BĘDZINO 

z dnia 16 maja 2024 r. 

w sprawie upoważnienia Wiceprzewodniczących Rady Gminy Będzino 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2024 r. 
poz. 609) oraz Rozporządzenia Ministra Spraw Wewnętrznych z dnia 31 lipca 2000 r. w sprawie sposobu 
ustalania należności z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych radnych gminy (Dz. U. z 2000 r. Nr 66, 
poz. 800; z 2002 r. Nr 14, poz. 138; z 203 r. Nr 33, poz. 280),Rada Gminy Będzino uchwala, co następuje: 

§ 1.

Upoważnia się Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Będzino radną Krystynę Najdzion, a w razie jej 
nieobecności Wiceprzewodniczącego rady Gminy Będzino radnego Andrzeja Jóźwiaka do wystawiania 
poleceń wyjazdów służbowych dla Przewodniczącego Rady Gminy Będzino. 

§ 2.

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Id: CEA6B33F-088C-40C7-86BB-277B7C393F04. Projekt Strona 1



II Sesja IX Kadencji Rady Gminy Będzino

GŁOSOWANIE

Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie upoważnienia Wiceprzewodniczących Rady Gminy Będzino

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2024-05-22 10:41:30

PRZYJĘTO (W. ZWYKŁA )

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 14

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Franciszek Adamiuk za

2 Tomasz Baczyński za

3 Joanna Banaszczak za

4 Dorota Bedus za

5 Sławomir Bryliński za

6 Marek Giziński za

7 Łukasz Grudzień nieobecny

8 Paweł Hrymnak za

9 Eugenia Imbiorowska za

10 Andrzej Jóźwiak za

11 Piotr Kołpacki za

12 Anna Kowalska za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Krystyna Najdzion za

14 Andrzej Nożykowski za

15 Wioletta Parol-Żyluk za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



Projekt 

z dnia  15 maja 2024 r. 
Zatwierdzony przez Radca Prawny Sebastian Owczarzak
Opracowany przez Rada Gminy Będzino 

UCHWAŁA NR .................... 
RADY GMINY BĘDZINO 

z dnia 15 maja 2024 r. 

w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Będzino 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2024 r. 
poz. 609), art. 8 ust. 2, art. 36 ustawy z dnia 21 listopada 2008 r. o pracownikach samorządowych (Dz. U. 
z 2022 r. poz. 530) oraz Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 25 października 2021 r. w sprawie 
wynagradzania pracowników samorządowych (Dz. U. z 2021 r. poz. 1960; z 2023 r. poz. 1102),Rada Gminy 
Będzino uchwala, co następuje: 

§ 1.

Z dniem 7 maja 2024 roku ustala się wynagrodzenie Wójta Gminy Będzino Pani Sylwii Halamy 
w wymiarze miesięcznym jako sumę obliczoną według następujących składników: 

- wynagrodzenie zasadnicze w kwocie – ........................ zł; 

- dodatek funkcyjny w kwocie – ...................... zł; 

- dodatek specjalny w wysokości 30% łącznie od wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego tj.
w kwocie obecnie - ................... zł; 

- dodatek za wysługę lat - wg odrębnych przepisów.

§ 2.

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
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Uzasadnienie 

Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t. j. Dz.U. z 2024 
poz.609.) – do wyłącznej właściwości Rady Gminy należy ustalenie wynagrodzenia wójta (burmistrza, 
prezydenta miasta). Problematykę wynagradzania pracowników zatrudnionych na podstawie wyboru 
kompleksowo regulują przepisy ustawy z dnia 21 listopada 2008 r. o pracownikach samorządowych (t. j. 
Dz. U. z 2022 r. poz. 530.) oraz rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 18 maja 2018 r, w sprawie 
wynagradzania pracowników samorządowych (Dz. U. z 2023 r. poz. 1102). 

W świetle powołanych wyżej przepisów poszczególne składniki wynagrodzenia winny mieścić się 

w następujących wielkościach: 

-wynagrodzenie zasadnicze – 8.200,00 zł – 10.250,00 zł dla gmin do 15 tyś. mieszkańców (załącznik nr 1 do 
w/w rozporządzenia 1 tabela), 

-dodatek funkcyjny – 2.520,00 zł – 3.150,00 zł dla gmin do 15 tyś. mieszkańców (załącznik nr 1 do w/w 
rozporządzenia 1 tabela), 

-dodatek specjalny – w kwocie stanowiącej 30% łącznie wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego 
(art. 36 ust. 3 ustawy o pracownikach samorządowych i § 6 w sprawie wynagradzania pracowników 
samorządowych), 

-dodatek za wieloletnią pracę – maksymalnie 20% wynagrodzenia zasadniczego (art. 38 ust. 1 ustawy 
o pracownikach samorządowych i § 7 w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych) wysokość tego 
składnika wynagrodzenia wynika z mocy prawa w związku z powyższym nie wymaga ustalenia przez Radę 
Gminy. 

W związku z powyższym Rada Gminy zobowiązana jest podjąć uchwałę w sprawie wynagrodzenia Wójta 
Gminy Będzino. 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
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II Sesja IX Kadencji Rady Gminy Będzino

GŁOSOWANIE

Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Będzino

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2024-05-22 10:44:25

PRZYJĘTO (W. ZWYKŁA )

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 14

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Franciszek Adamiuk za

2 Tomasz Baczyński za

3 Joanna Banaszczak za

4 Dorota Bedus za

5 Sławomir Bryliński za

6 Marek Giziński za

7 Łukasz Grudzień nieobecny

8 Paweł Hrymnak za

9 Eugenia Imbiorowska za

10 Andrzej Jóźwiak za

11 Piotr Kołpacki za

12 Anna Kowalska za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Krystyna Najdzion za

14 Andrzej Nożykowski za

15 Wioletta Parol-Żyluk za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



Projekt 

z dnia  20 maja 2024 r. 
Zatwierdzony przez Radca Prawny 
Iwona Sumińska-Zugaj
Opracowany przez Robert Suszczak 

UCHWAŁA NR .................... 
RADY GMINY BĘDZINO 

z dnia 20 maja 2024 r. 

w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Będzinie do 
prowadzenia postępowań oraz wydawania decyzji administracyjnych z zakresu świadczenia pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Będzino 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2024, 
poz.609), art. 90m ust. 2 ustawy z dnia 7 września 1991r. o systemie oświaty  (t.j. Dz.U. z 2022, 
poz. 2230 z późn. zm.), Rada Gminy w Będzinie uchwala, co następuje: 

§ 1.

Upoważnia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie do prowadzenia postępowań 
i wydawania decyzji administracyjnych w sprawach świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym 
dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Będzino. 

§ 2.

Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino. 

§ 3.

Uchwała w chodzi w życie  po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego. 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
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Uzasadnienie 

Stosownie do przepisu art. 90m ust.2 ustawy z dnia 7 września 19191r. o systemie oświaty  (t.j. Dz.U. 
z 2022, poz.2230 z późn. zm.), świadczenie pomocy materialnej o charakterze socjalnym przyznaje Wójt. 

Zgodnie z brzmieniem ust. 2 art. 90m ustawy o systemie oświaty Rada Gminy może upoważnić kierownika 
ośrodka pomocy społecznej do prowadzenia postępowania w sprawie przyznania świadczeń. W związku 
z faktem, że przedmiotowe przyznanie świadczeń związane jest z przeprowadzeniem postępowania 
zakończonego decyzją, to koniecznym jest upoważnienie do prowadzenia postępowań i wydawania decyzji 
administracyjnych. 

Celem umożliwienia ośrodkowi pomocy społecznej realizacji zadania własnego gminy, jakim jest udzielanie 
świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym (art. 90p ustawy o systemie oświaty), koniecznym jest 
udzielenie przez Radę Gminy upoważnienia dla kierownika jednostki organizacyjnej pomocy społecznej.   
określonych w art. Do rozpatrzenia wniosku o przyznanie stypendium szkolnego angażowane. Prowadzenie 
przez ośrodek pomocy społecznej całości spraw związanych z przyznawaniem przedmiotowej pomocy 
przyczyni się do zachowania porządku, lepszej organizacji pracy. 

Stąd też aby doszło do usprawnienia procedury przyznania stypendiów proponuje wskazać kierownika 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie jako upoważnionego do prowadzenia postępowania 
i wydawania decyzji ustalających przyznanie świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym. 

Wobec powyższego podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione. 

  

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
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II Sesja IX Kadencji Rady Gminy Będzino

GŁOSOWANIE

Projekt nr 6 - Uchwała sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie do
prowadzenia postępowań oraz wydawania decyzji administracyjnych z zakresu świadczenia pomocy materialnej o

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Będzino

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2024-05-22 10:46:39

PRZYJĘTO (W. ZWYKŁA )

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 14

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Franciszek Adamiuk za

2 Tomasz Baczyński za

3 Joanna Banaszczak za

4 Dorota Bedus za

5 Sławomir Bryliński za

6 Marek Giziński za

7 Łukasz Grudzień nieobecny

8 Paweł Hrymnak za

9 Eugenia Imbiorowska za

10 Andrzej Jóźwiak za

11 Piotr Kołpacki za

12 Anna Kowalska za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Krystyna Najdzion za

14 Andrzej Nożykowski za

15 Wioletta Parol-Żyluk za

16

17

18

19

20

21

22

23

24















































































































 

  

INFORMACJA NA TEMAT DZIAŁALNOŚCI 
ORGANIZACJI POZARZĄDOWYCH W GMINIE 

BĘDZINO W 2023 R. 
 
      

Jan Jaczewski 
      

 



Gmina Będzino jak zapewne wszystkie jednostki samorządu terytorialnego aktywnie 
współpracuje z organizacjami pozarządowymi (NGO). Normy tej współpracy reguluje przede 
wszystkim ustawa z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie 
(t. j. Dz. U. z 2023 r., poz. 571 ze zm.) oraz Program Współpracy Gminy Będzino z organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie, przyjmowany uchwałą przez Radę Gminy w Będzinie każdego 
roku. 

Celem powyższej współpracy jest przede wszystkim zaspokajanie szeroko pojętych 
potrzeb społecznych, oddolnych inicjatyw mieszkańców a co za tym idzie – poprawa jakości 
życia społeczności lokalnej. Wspieranie NGO przez samorząd lokalny może odbywać się 
w dwóch formach: 

1. Finansowej: 
a. zlecanie realizacji zadań publicznych i udzielanie dotacji w tym celu; 
b. wspieranie wykonywania zadania publicznego wraz z udzielenie dotacji na 

jego realizację; 
c. inicjatywy lokalne; 
d. umowy partnerstwa określonej w ustawie o zasadach prowadzenia polityki 

rozwoju; 
e. w formie partnerstwa publiczno – prywatnego; 
f. w formie umowy międzynarodowej dot. Niepodlegających zwrotowi 

środków ze źródeł zagranicznych. 
2. Pozafinansowej – merytorycznej: 

a. Informowanie o planowanych kierunkach działalności; 
b. Konsultowanie z NGO projektów aktów normatywnych regulujących 

dziedziny dot. działalności statutowej tych organizacji; 
c. Tworzenie wspólnych zespołów doradczych i inicjatywnych, składających 

się z przedstawicieli NGO i administracji publicznej; 
d. Konsultowanie projektów aktów normatywnych dotyczących sfery pożytku 

publicznego z radami pożytku publicznego; 
e. Pomoc przy pisaniu wniosków, w przygotowaniu projektów; 
f. Udzielanie informacji o istnieniu innych źródeł finansowania, zwłaszcza 

pochodzących z sektora publicznego; 
g. Opiniowanie wniosków, udzielanie rekomendacji; 
h. Wspieranie akcji promujących przekazywanie 1% podatku dochodowego od 

osób fizycznych na rzecz organizacji pożytku publicznego; 
i. Organizacja wspólnych szkoleń i konferencji; 
j. Prowadzenie punków informacyjnych dla organizacji; 
k. Pomoc w nawiązywaniu współpracy z innymi JST, z mediami czy też 

współpracy zagranicznej; 
l. Udzielanie bezpłatnych porad prawnych dla NGO; 
m. Udostępnianie wykazu organizacji pozarządowych na stronach 

internetowych administracji lokalnej. 



W 2023 r. na terenie Gminy Będzino działały następujące organizacje pozarządowe: 

Fundacja Nowe Życie Starych Pojazdów – W swojej kolekcji posiada szeroki wachlarz 
zabytkowych pojazdów i maszyn , które systematycznie są remontowane a tym samym 
przywracane jest im „nowe życie”. Fundacja posiada 4 traktory, Jaguara XJ6 z 84 roku, 3 
modele Syreny ( Bosto, 105 i R 20), Fiat 126p, Fiat 125p, Kombajn Wistula z 1964 roku, 
motocykle ( WSK, SHL, Panonia) i unikatowy motor przeznaczony dla osób niepełnosprawnych 
Veloreks z 56r. Poza tym maszyny rolnicze, które kilkadziesiąt lat temu stanowiły fundament 
polskiego rolnictwa. Naszym celem jest przede wszystkim dbanie o dorobek kulturowy 
poprzez nabywanie i przywracanie do świetności zabytkowych pojazdów oraz uczestniczenie 
w imprezach, na których będziemy prezentować naszą kolekcję. Dzięki naszej pasji i ciężkiej 
pracy chcemy dać możliwość młodym pokoleniom zobaczenia jak wyglądały pierwsze 
maszyny, natomiast starszym pokoleniom powrotu wspomnieniami do lat dzieciństwa. 

•  
 
• Fundacja „Nasze Życie” – działanie na rzecz osób i rodzin potrzebujących pomocy 

zgromadzonych we wspólnocie parafii rzymskokatolickiej pw. Matki Bożej Królowej Polski 
w Śmiechowie, która w większości tworzą rodziny popegeerowskie poprzez min.: tworzenie 
więzi i pomocy osobom i rodzinom znajdującym się w trudnej sytuacji życiowej, 
wyrównywanie szans edukacyjnych dzieci pochodzących z obszarów wiejskich, wspieranie 
i opiekę nad osobami starszymi, samotnymi, chorymi, niepełnosprawnymi, niezaradnymi 
życiowo, ubogimi, uzależnionymi, umożliwianie rozwoju zainteresowań dzieci, młodzieży, 
ludzi starszych; 



 
 
• Stowarzyszenie Lepsze Jutro – Stowarzyszenie jest organizacją pozarządową, 

działającą na rzecz środowiska lokalnego. Działa od 2008 roku. Zajmuje się głównie osobami 
niepełnosprawnymi oraz tymi, które są w trudnej sytuacji życiowej, materialnej. 
Stowarzyszenie organizuje warsztaty, pomoc przy rehabilitacji dla niepełnosprawnych, 
aktywuje zawodowo poprzez różne programy, także przy współpracy z Urzędem Gminy, 
wspiera poradnictwem w rozwiązywaniu problemów społecznych. Stara się wspierać dzieci 
niepełnosprawne, zbierając fundusze na ich rehabilitację, leczenie. Stowarzyszenie tworzy w 
gminie Będzino 26 mieszkań socjalnych,  Społeczną Agencję Najmu, przedsiębiorstwo 
społecznego z miejscami pracy dla osób zagrożonych wykluczeniem społecznym, realizuje 
kompleksowy program aktywizacji społeczno-zawodowej min. 34 mieszkańców gminy 
Będzino. To dzięki niemu wdrażamy projekt: „Lepszy Start w Gminie Będzino” wart prawie 3,4 
mln zł. 

 
• Stowarzyszenie Miłośników Psów Ras Północnych oraz Sportu Zaprzęgowego 

Husosky – Stowarzyszenie HUSOSKY powstało w 2011r. i działa na terenie Gminy Będzino. 
Zajmuje się bezdomnymi psami z całego woj. zachodniopomorskiego a w szczególności z 
powiatów koszalińskiego i kołobrzeskiego. Prowadzi ośrodek adopcyjny, szkolenia oraz hotel 
dla psów. Głównym celem stowarzyszenia jest niesienie pomocy psom ras północnych lecz nie 
dyskryminuje innych typów ras. W chwili obecnej pod opieką HUSOSKY znajdują się 



dobermany, owczarki niemieckie, husky i inne. opieka nad bezdomnymi psami, wyłapywanie 
bezpańskich psów, pomoc w adopcji; 

 

• Stowarzyszenie Sportowe Gminy Będzino – Celem stowarzyszenia jest 
upowszechnianie kultury fizycznej i sportu z uwzględnieniem funkcji zdrowotnych różnych 
dyscyplin sportowych, ze szczególnym uwzględnieniem piłki nożnej oraz podkreśleniem zasad 
współzawodnictwa, poziomu moralnego zawodników i działaczy; popularyzowanie folkloru, 
tradycji, obyczajów i kultury związanej z piłką nożną; wpływanie w różnej postaci na 
wychowanie młodego pokolenia; pozyskiwanie środków na realizacje celów stowarzyszenia; 
nawiązywanie i rozwijanie kontaktów partnerskich z innymi. promocja sportu, zwłaszcza piłki 
nożnej, żeglarstwa oraz organizowanie imprez, turniejów i wyjazdów; 

 
• UKS Karate Kanku Tymień – Wychodząc naprzeciw zapotrzebowaniu uczniów szkoły, 

w której uczy wychowania fizycznego Prezes Stowarzyszenia, zaproponował dzieciom 
możliwość uczestniczenia w treningach karate – i tak to się wszystko zaczęło. Treningi 
rozpoczęły się od października 2012 r. Początkowo  funkcjonowali jako filia Koszalińskiego 
Klubu Karate Kyokushin. Po kilku treningach, na zajęcia zaczęli uczęszczać rodzice dzieci oraz 
uczniowie z innych szkół. Tak duże zainteresowanie tą sztuką walki świadczy o potrzebie 
organizacji takich zajęć oraz imprez sportowych. Dlatego  postanowili o rejestracji klubu jako 



nowym stowarzyszeniu w naszej gminie. 04.02.2013 roku UKS „Karate Kyokushin Kanku 
Tymień” został oficjalnie wpisany do ewidencji uczniowskich klubów sportowych, 
prowadzonej przez Starostę Koszalińskiego.; 

 
 

• Stowarzyszenie na rzecz rozwoju Gminy Będzino –Stowarzyszenie na rzecz rozwoju 
gminy Będzino powstało w dniu 1.03.2018 r., a jego głównym motorem są osoby działające 
przy wymianie polsko-francuskiej naszej gminy. Wraz z formalnym zawiązaniem się 
Stowarzyszenie przyjęło do realizacji szereg różnych celów, których wspólnym mianownikiem 
są działania na rzecz szeroko pojętego rozwoju gminy Będzino, podnoszenia jakości życia, a 
także rozwoju kulturalnego i społecznego  Gminy. 



 

 

 

• Jednostki OSP z terenu Gminy Będzino: OSP Będzino, OSP Dobrzyca i OSP Mścice – 
min. troska o bezpieczeństwo przeciwpożarowe na terenie Gminy, edukacja mieszkańców 
w zakresie zapobiegania pożarom, udzielania pierwszej pomocy. Każda z tych jednostek działa 
na podst. ustawy prawo o stowarzyszeniach. 

 



W Krajowym Rejestrze Sądowym wg stanu na dzień 25 kwietnia 2024 r. na terenie 
Gminy Będzino jest zarejestrowanych 11 organizacji pozarządowych, w tym: 1 Kółko Rolnicze, 
3 jednostki OSP, 1 związek zawodowy, 4 fundacje i 2 stowarzyszenia. Z kolei w rejestrze 
stowarzyszeń, prowadzonym przez Starostwo Powiatowe w Koszalinie, wpisanych jest 6 
stowarzyszeń. Na  terenie Gminy Będzino działa 8 KGW. 

Stowarzyszenia związane z Gminą Będzino, nie zarejestrowane na terenie naszej Gminy: 

• Stowarzyszenie szachowe Husaria z Koszalina, działające min. na terenie gmin: 
Będzino, Biesiekierz, Świdwin. Celem stowarzyszenia jest prowadzenie: - działalności 
edukacyjnej i kulturowej, zwłaszcza w zakresie wspierania pomocy w rozwoju dzieci i 
młodzieży uzdolnionych szachowo, a także dorosłych szachistów, -organizacji przedsięwzięć 
edukacyjno-kulturowych, -działanie na rzecz dzieci i młodzieży, -nauka, edukacja, oświata i 
wychowanie , -wspieranie dzieci, młodzieży oraz rodzin w trudnej sytuacji życiowej, -
działalność charytatywna, -działalność na rzecz osób niepełnosprawnych, -promocji i 
organizacji wolontariatu, -rozwój kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i tradycji,. 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



• Fundacja Pływamy i Ratujemy z Ustronia Morskiego, które organizuje lekcje pływania 
dla dzieci i młodzieży ze szkół, połączone z elementami ratownictwa oraz zawody sportowe 
w pływactwie. W działaniach tych aktywnie bierze udział także młodzież z naszej Gminy. 

 

 

Dotacje i umowy z organizacjami pozarządowymi w 2023 r. 

W dniu 25 listopada 2022 r. Rada Gminy Będzino w uchwale nr LXVII/364/22 przyjęła 
roczny Program Współpracy Gminy Będzino z organizacjami pozarządowymi i podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 
rok 2023. W oparciu o ten dokument podpisano następujące umowy z organizacjami 
pozarządowymi w ramach otwartego konkursu ofert oraz dotacji celowych: 

• Umowa nr 1/PA. OSP.2023 – OSP Dobrzyca – dotacja celowa na pokrycie wydatków 
bieżących. Kwota dotacji: 99 800 zł; 

• Umowa nr 2/PA. OSP.2023 – OSP Mścice – dotacja celowa na pokrycie wydatków 
bieżących. Kwota dotacji: 97 300 zł; 

• Umowa nr 3/PA.OSP.2023 – OSP Będzino – dotacja celowa na pokrycie wydatków 
bieżących. Kwota dotacji: 98 300 zł; 

• Umowa nr 4/524/2023/PA – „Upowszechnianie kultury fizycznej i sportu – w różnych 
dziedzinach sportowych ze szczególnym uwzględnieniem piłki nożnej i siatkowej w roku 2022” 
– Stowarzyszenie Sportowe Gminy Będzino. Kwota dotacji: 150 000 zł; 

• Umowa nr 5/524/2023/PA – „Organizacja treningów karate dla dzieci, młodzieży 
i dorosłych oraz wyjazdy na turnieje sportowe” – Uczniowski Klub Sportowy Karate Kyokushin 
Kanku Tymień. Kwota dotacji: 45 000 zł; 

• Umowa nr 6/524/2023/PA – Szkolenie w pływaniu i ratownictwie wodnym dla dzieci, 
młodzieży i dorosłych” – Fundacja Pływamy i Ratujemy, Ustronie Morskie. Kwota dotacji: 
15 000 zł; 

• Umowa nr 7/PA. OSP.2023 – OSP Mścice – dotacja celowa na pokrycie wydatków 
związanych z modernizacja remizy strażackiej. Kwota dotacji: 78 000 zł; 



• Umowa nr 8/PA.OSP.2023 – OSP Będzino – dotacja celowa na pokrycie wydatków z 
zakupem samochodu. Kwota dotacji: 615 985 zł; 

• Umowa nr 11/PA.2023  – Stowarzyszenie na rzecz rozwoju gminy Będzino- udzielenie 
pożyczki finansowej. Kwota pożyczki: 42 000 zł; 

• Umowa nr 12/PA.2023  - Stowarzyszenie „Lepsze Jutro” – prowadzenie 
Środowiskowego Domu Pomocy. Kwota: 473 226 zł; 

• Umowa nr 13/PA.2023  - Stowarzyszenie „Lepsze Jutro” – tworzenie warunków do 
zaspokojenia potrzeb mieszkaniowych. Kwota: 200 500 zł; 
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Sesja Rady Gminy Będzino, 22 maja 2024 r. 

Informacja Wójta Gminy z działalności 

w okresie od 27.04.2024 r. do 21.05.2024 r. 

27 kwietnia – udział w gminnym turnieju piłkarskim o puchar Wójta na boisku Orlik w Mścicach 

28 kwietnia – udział w XIII Powiatowym Przeglądzie Kapel, Solistów i Zespołów Ludowych w Dobrzycy 

29 kwietnia – spotkanie z przedstawicielkami Ośrodka Wsparcia Ekonomii Społecznej 

30 kwietnia – spotkanie Rady dialogu ds. współpracy międzynarodowej przy Wójcie Gminy Będzino 

6 maja – uroczyste obchody Gminnego Dnia Strażaka w SP im. Ochotniczych Straży Pożarnych w Łeknie 

7 maja – I sesja RG IX kadencji 

8 maja – spotkanie z przedstawicielem firmy Asta Net 

9 maja – udział w uroczystości Gminnego Dnia Bibliotekarza i Bibliotek 

             - udział w zebraniu wiejskim Sołectwa Barnin/Zagaje (sołtys p.Anna Naszydłowska) 

10 maja – wyjazd na oczyszczalnię ścieków w m. Barnim 

               - udział w zebraniu wiejskim Sołectwa Będzinko (sołtys p.Andrzej Matuszewski) 

13 maja – spotkanie z przedstawicielami zarządu OSP Mścice 

               - udział w zebraniu wiejskim Sołectwa Będzino (sołtys p.Tomasz Wojciechowski) 

14 maja – spotkanie z przedstawicielami Spółki SIM KZN Bałtyk 

               - spotkanie ze Starostą Powiatu Koszalińskiego i Wicestarostą  

             - udział w zebraniu wiejskim Sołectwa Dobre (sołtys p.Katarzyna Kowalska) 

15 maja – podpisanie umowy na przebudowę drogi Strachomino – Tymień 

             - udział w zebraniu wiejskim Sołectwa Dobrzyca (sołtys p.Michał Szczur) 

16 maja – narada robocza ws. budowy oczyszczalni ścieków i kanalizacji 

             - udział w zebraniu wiejskim Sołectwa Kładno (sołtys p.Ewa Micielska – Kowalczyk) 

17 maja - udział w zebraniu wiejskim Sołectwa Kiszkowo (sołtys p.Monika Luty) 

18 maja – udział w Gali Sołtysa Województwa Zachodniopomorskiego 

20 maja – spotkanie z radnym Powiatu Kołobrzeskiego p.Mirosławem Dziewiałtowiczem 

             - spotkanie w sprawie organizacji XIX Festynu Wodnego w Podamirowie 

             - udział w zebraniu wiejskim Sołectwa Dobiesławiec )sołtys p.Grzegorz Marszałek) 

21 maja  - udział w zebraniu wiejskim Sołectwa Komory (sołtys p.Tadeusz Kanas) 

 

Ponadto w ww. okresie nadzorowałam realizację inwestycji gminnych, budżetu Gminy, rozstrzygałam sprawy 

należące do moich kompetencji, wynikające z przepisów prawa. W tym okresie odbywałam spotkania z mieszkańcami 

gminy, przedsiębiorcami, radnymi i sołtysami.  Odbywałam narady z pracownikami, głównie dotyczyły one spraw 

prowadzonych inwestycji.  

 

Podjęłam 15 zarządzeń: 

Kadencja VIII 

• Zarządzenie nr 55/2024 Wójta Gminy Będzino z dnia 2 maja 2024 r. w sprawie wykazu miejsc 

przeznaczonych na bezpłatne umieszczanie urzędowych obwieszczeń wyborczych oraz do bezpłatnego 

umieszczania plakatów wszystkich komitetów wyborczych 

• Zarządzenie nr 54/2024 Wójta Gminy Będzino z dnia 30 kwietnia 2024 r. w sprawie ustalenia planu 
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finansowego dla wydzielonego rachunku dochodów i wydatków środków pochodzących z Funduszu Pomocy 

• Zarządzenie nr 53/2024 Wójta Gminy Będzino z dnia 30 kwietnia 2024 r. w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Będzino na 2024 rok 

• Zarządzenie nr 52/2024 Wójta Gminy Będzino z dnia 29 kwietnia 2024 r. w sprawie przeprowadzenia 

wyborów Sołtysów i Rad Sołeckich na terenie Gminy Będzino na lata 2024 – 2029 

• Zarządzenie nr 51/2024 Wójta Gminy Będzino z dnia 29 kwietnia 2024 r. w sprawie organizacji stałego 

dyżuru Wójta Gminy Będzino na czas zewnętrznego zagrożenia bezpieczeństwa państwa i wojny 

Kadencja IX 

• Zarządzenie nr 65/2024 Wójta Gminy Będzino z dnia 20 maja 2024 r. w sprawie ogłoszenia I przetargu 

ustnego na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Będzino 

• Zarządzenie nr 64/2024 Wójta Gminy Będzino z dnia 17 maja 2024 r. w sprawie powołania operatorów 

informatycznej obsługi Obwodowych Komisji Wyborczych w wyborach do Parlamentu Europejskiego 

zarządzonych na dzień 9 czerwca 2024 r. 

• Zarządzenie nr 63/2024 Wójta Gminy Będzino z dnia 17 maja 2024 r. w sprawie upoważnienia pracowników 

Urzędu Gminy Będzino do sporządzania i wydawania aktów pełnomocnictwa w wyborach do Parlamentu 

Europejskiego zarządzonych na dzień 9 czerwca 2024 r. 

• Zarządzenie nr 62/2024 Wójta Gminy Będzino z dnia 17 maja 2024 r. w sprawie upoważnienia pracowników 

Urzędu Gminy Będzino do obsługi informatycznej w wyborach do Parlamentu Europejskiego zarządzonych 

na dzień 9 czerwca 2024 r. 

• Zarządzenie nr 61/2024 Wójta Gminy Będzino z dnia 17 maja 2024 r. w sprawie powołania komisji do 

przeprowadzenia kontroli dotyczącej negatywnego oddziaływania na środowisko i nieprzestrzegania ustawy 

o utrzymaniu porządku i czystości w gminach w związku z niewłaściwym składowaniem obornika końskiego 

na działce nr 228/28, obręb ewidencyjny Mścice, gmina Będzino. 

• Zarządzenie nr 60/2024 Wójta Gminy Będzino z dnia 17 maja 2024 r. w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Będzino 

• Zarządzenie nr 59 /2024 Wójta Gminy Będzino z dnia 16 maja 2024 r. w sprawie zmiany Zarządzenia Wójta 

Gminy Będzino nr 86/2023 z dnia 18.09.2023 r. w sprawie szczegółowego trybu rozpatrywania wniosków 

oraz składu i zasad działania komisji powoływanej w celu rozpatrywania wniosków osób fizycznych 

ubiegających się o zawarcie umowy najmu lokalu mieszkalnego lub budynku mieszkalnego jednorodzinnego 

z zasobu społecznej agencji najmu (SAN) 

• Zarządzenie nr 58/2024 Wójta Gminy Będzino z dnia 14 maja 2024 r. w sprawie upoważnienia kierownika 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie do organizowania i finansowania prac społecznie użytecznych oraz 

kierowania do ich wykonywania osób uprawnionych w imieniu Wójta Gminy Będzino 

• Zarządzenie nr 57/2024 Wójta Gminy Będzino z dnia 7 maja 2024 r. w sprawie zmiany składu osobowego 

Zespołu Interdyscyplinarnego w Będzinie 

• Zarządzenie nr 56/2024 Wójta Gminy Będzino z dnia 7 maja 2024 r. w sprawie upoważnienia kierownika 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie do prowadzenia w imieniu Wójta Gminy Będzino postępowań 

administracyjnych i wydawania decyzji. 

 

Wójt Gminy Będzino 

Sylwia Halama 
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